
50
3

80 ñò.
— – fl ƒ ¿  1 2  ƒ ≈   ≈ Ã ¬ – »  2 0 1 2
√ Œ ƒ » Õ ¿  2 2  ¡ – Œ …  2 8 8  ( 6 3 9 2 )

Кинопанорама Назначение Замяна
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Отличени филми на руския
режисьор Карен Шахназаров

Стр. 4

Инокентий отива
викарий при Галактион

Стр. 23

Станимир Стоилов поема
„Ботев” Пд от Нова година

Стр. 10

Станчо Славов: Ще има ли
математически гимназии?
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Бъднини

Чака ни недостиг
на вода и храна до 2030 г.

Стр. 8

Празнично

С до 7,5% по-евтино
парно от Нова година

Стр. 7

За 10 години уменията на
българските деца след IV клас
да четат и разбират текст са се
влошили драстично - от 4-то
място през 2001 г. те са класи-
рани вече на 22-ро, показва
международното изследване
PIRLS, проведено през 2011 г.
То измерва уменията на учени-
ците в четенето след отделени-

И началното ни
училище се срива

Няколко
ÄÓÌÈ

Велиана
ХРИСТОВА

Колкото повече програ-
ми и закони за средното
образование правим в
България, толкова по-нис-
ко падат знанията и уме-
нията на децата ни. Така
излиза от международни-
те сравнителни изследва-
ния - поредното е PIRLS за
качеството в началното
училище през 2011 г. Уче-
ниците ни са се сринали с
18 места в световното
класиране, където през
2001 г. сме били
четвърти! Досега драс-
тичното влошаване беше
в по-горните класове, как-
то показваха изследвани-
ята TIMSS за осмокласни-
ците и PISA за 15-годиш-
ните. Началното ни учили-
ще досега  минаваше за
много добро и дейците в
просветното министер-
ство все търсеха какви са
причините след V клас зна-
нията да тръгват надолу.
Търсеха и нищо не предпри-
емаха реално. Сега се оказ-
ва, че и в отделенията ни
нещо здравата и все пове-
че куца.

Няма нужда да се пра-
вят нови доклади и науко-
образни ненужни анализи,
скъпи конференции и фо-
руми, за да ни е ясно какво
куца. Не може сривът във
финансирането на учили-
щето да е траен и посто-
янен и да чакаме добри ре-
зултати. Хората по цял
свят сипят пари за учи-
лището, защото то е
бъдещето. Не може учи-
телите да взимат по-
малко от чистачките в
министерствата и да ис-
каме добри знания. Не
може учител да е мръсна
дума и кадърните млади
хора да бягат презглава
от професията - учители-
те ни до 29-годишна
възраст са едва 3% от
всички педагози. В НС днес
започват да приемат със
скандали новия Закон на
ГЕРБ за предучилищното и
училищното образование.
Ни един проблем той не ре-
шава, създава купища нови.
В следващото PIRLS след
5 години децата ни ще са
под средната черта в ЕС.
А след 10 България ще е
под черта в света.

От 4-то място в света през 2001 г. нашите деца са отишли на 22-ро през
2011 г., показва международното изследване PIRLS за уменията в четенетоПод

чертата ята. Резултатите му бяха опове-
стени вчера.

Българското начално обра-
зование бележи плавен, но тра-
ен срив, показва PIRLS. От 4-то
място в света през 2001 г. наши-
те четвъртокласници през 2006
г. се класират на 14-о място, за
да стигнат 22-ро през миналата
година. Сривът е главно заради

намаляването на броя на
българчетата, които постигат
най-високото ниво на четивни
умения - “напреднал”. Ако през
2001 г. те са били 17%, през
2011-а са вече 11%. Все още
обаче България е над средното
ниво сред 49 държави, обхвана-
ти в PIRLS миналата година.

В изследването 4 страни се

С викове “Оставка” протестиращи призоваха управляващите да не допускат добив
на шистов газ в България и поискаха компанията “Шеврон” да прекрати работата си в страната

открояват над другите по каче-
ство на знанията - Хонконг, Ру-
сия, Финландия и Сингапур.
САЩ са на 6-о място, Китай - на
9-о. При тях обаче има силен
напредък - четвъртокласниците
на САЩ са класирани на 18-о
място през 2006 г., на Китай -
на 22-ро.

СКАНДАЛЪТ С НАУЧНИЯ ФОНД
ВЛИЗА В ПАРЛАМЕНТА ДНЕС

Стр. 16

Стр. 2

≈ÒÍÔÂÚË Ú‚˙‰ˇÚ, ˜Â ÔÓÌÂ
ÚË Ô˙ÚË Ì‡ ‰ÂÌ ÌˇÍÓÈ ÒÂ
ÓÔËÚ‚‡ ‰‡ ËÁÚÂ„ÎË Ô‡Ë Ò
˜ÛÊ‰Ë ÎË˜ÌË ‰‡ÌÌË.
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Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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България

З
За 10 години уменията на

българските деца след IV клас
да четат и разбират текст са се
влошили драстично - от 4-то
място през 2001 г. те са класира-
ни вече на 22-ро, показва меж-
дународното изследване PIRLS,
проведено през 2011 г., за уме-
нията на учениците в четенето
след отделенията. Резултатите

На основание  чл. 39, т. 1.2 от Устава на БСП
и в  изпълнение на Решение на 48-ия конгрес  на
БСП от 19 и 20 май 2012 г. и Решение  на НС на
БСП от 27 октомври 2012 г. свиква заседание на
48-ия конгрес на БСП  на 16 февруари 2013 годи-
на, от 11,00 часа в зала №1 на НДК при следния

ДНЕВЕН РЕД:

1. Обстановката  в страната и дейността на  БСП
за участие в изборите  през 2013 г.

Докладва: СЕРГЕЙ СТАНИШЕВ

2. Приемане на  политически документ за уча-
стието  на БСП в “Парламентарни  избори 2013”.

Докладва: СЕРГЕЙ СТАНИШЕВ

3. Приемане на  допълнения и необходими про-
мени  в Устава на БСП.

Докладва: РУМЯНА СИДЕРОВА

РЕШЕНИЕ НА НАЦИОНАЛНИЯ
СЪВЕТ НА БЪЛГАРСКАТА

СОЦИАЛИСТИЧЕСКА ПАРТИЯ
ОТ 8 ДЕКЕМВРИ 2012 г.

Работници
подменяха
вчера
лампите
на уличното
осветление
по бул.
“Цариградско
шосе”

Снимкa
ПРЕСФОТО/БТА

Драстичен срив на началното
ни училище за 10 години
От 4-то място в света през 2001 г.
сме отишли на 22-ро през 2011 г.,
показва международното изследване
PIRLS за 2011 г.
Велиана ХРИСТОВА му бяха оповестени вчера заед-

но с тези от друго изследване
TIMSS - за знанията на осмоклас-
ниците по природни науки. B
TIMSS обаче през 2011 г. Бълга-
рия не участва.

Плавен, но траен е сривът в
българското начално образова-
ние, което винаги се е смятало
за най-качественото в цялата
структура на средното ни учи-
лище, показва PIRLS. През 2006

г. нашите четвъртокласници се
класират на 14-то място, за да
стигнат 22-ро през миналата
година. Сривът е главно заради
намаляването на броя на
българчетата, които постигат
най-високото ниво на четивни
умения - “напреднал”. Ако през
2001 г. на това ниво (над 625
точки) са били 17% от децата,
сега са 11%. Спад има и в про-
цента на четвъртокласниците,
които минават над 550 точки
(високо ниво) - заедно с “на-
предналите” те са намалели
общо от 54 на 45%. Учениците
ни в IV клас като цяло са все
още над средното ниво в света
от 500 точки, защото имат сре-

ден брой точки 532. Миналата
година обаче пред нас са ми-
нали децата от страни като Че-
хия, Словакия, Португалия, Из-
раел, Ирландия. По-зле от
България са класирани Полша,
Литва, Австрия, Румъния и др.

Изслeдването PIRLS e най-
авторитетното в света, което про-
учва четивните умения след на-
чалния курс, прави се от Между-
народния център на
TIMSS&PIRLS към Бостън Ко-
лидж, САЩ, и Международната
асоциация за оценяване на по-
стиженията в образованието IEA.
От 2001 г. PIRLS се провежда на
всеки пет години чрез анализ на
уменията по два текста - художе-

ствен и информационен. По все-
ки от тях се задават 12-16 въпро-
са, извличане на информация и
интерпретиране и децата отгова-
рят за около 80 мин. България се
включва за трети пореден път. В
пилотната фаза на PIRLS 2011
по данни на МОМН страната уча-
ства с около 1200 четвъртоклас-
ници от 30 училища, а в основно-
то изследване - с около 4800 уче-
ници от 150 училища. В изслед-
ването за 2011 г. САЩ са на 6-то
място, Китай - на 9-то. През 2006
г. американските деца са били
на 18-то място, китайските - на
22-ро. Ръстът на качествени зна-
ния и умения в четенето при тях
е висок.

След закритите изслушвания на кан-
дидатите за главен прокурор пред Етич-
ната комисия към ВСС от сайта “Биволъ”
разпространиха писмо, в което настоя-
ват да се срещнат със Сотир Цацаров и
публично да получат отговори на въпро-
сите, които вече зададоха към него по-
средством сигнал срещу него.

“Това няма да е прецедент. Етичната
комисия на ВСС вече покани вносителя
на сигнала срещу кандидата за консти-
туционен съдия Галя Гугушева адв. Петър
Ванев на своеобразна “очна ставка”.
Готови сме да застанем “очи в очи” с
кандидата за главен прокурор г-н Сотир
Цацаров и да му зададем въпроси пред
погледа на обществото”, пишат Атанас
Чобанов и Асен Йорданов. Двамата жур-

Бързите кредити, ко-
ито се уговарят и изпла-
щат онлайн, вече взимат
жертви. Поне три пъти на
ден някой се опитва да
изтегли пари с чужди
лични данни само от
една фирма за бързи
кредити в интернет. Една
от жертвите два пъти се
разминава по случай-
ност с опасността да из-
плаща чужд кредит, взет
по интернет на нейно
име. От сайта, който
предлага бързи кредити,
получили заявка с ней-
ните данни и работно
място, но решили да
проверят дали подателят
знае, преди да отпуснат

Читалищата в голяма степен зависят
от общините, за да могат да бъдат ре-
конструирани с евросредства по ОП “Ре-
гионално развитие” и по Програмата за
развитие на селските райони. Тази кон-
статация отново направиха председате-
ли и секретари на читалища от Добрич-
ка област на годишната си работна сре-
ща. Проблемът идва от това, че сградите
на читалищата са публична общинска
собственост, отдадена за безвъзмездно
ползване, и на практика бенефициенти
се явяват общините. Община Добричка е
пример за обновяването на читалищата
по “Регионално развитие” в много села,
бе посочено на срещата. И други общи-
ни от региона проявяват грижа към
възрожденските институции чрез реали-

олницата в
Девин да ста-
не дъщерно
дружество с 4
отделения са

Читалищата зависят от
добрата воля на общините

Интернет измами
с бързи кредити

сумата.
“Обадих се на оставе-

ния телефон и разбрах,
че от мое име е заявен
кредит. Отказах да съм
заявявала кредит. Раз-
брах обаче, че разпола-
гат с всичките ми данни
- ЕГН, лична карта, ад-
рес,” разказва жената. Тя
разбрала, че това не е
първият случай за деня.

От сайта за онлайн
кредитиране проверяват
не само с обаждане кой
иска пари. “Имаме
възможност да засичаме
IP и определени други
данни, така че на база
на тази информация, с
която разполагаме, сис-

темата ни дава информа-
ция дали това е злоупо-
треба или не”, обясни
управителят на сайта
Росица Стакева.

От Комисията за за-
щита на личните данни
казват, че могат да нало-
жат само административ-
но наказание и то в слу-
чай, че полицията изяс-
ни кой и откъде е зло-
употребил с данните.
Полицията обаче не раз-
следва опити за измами
или реализирани измами
за суми, които законът
смята за незначителни.
Така защитата на лични-
те данни остава предим-
но грижа на хората.

Журналисти искат очна
ставка със Сотир Цацаров

налисти заявяват, че след изслушването
не е станало ясно дали Цацаров е пред-
ставил документи, с които да опровер-
гае обвиненията в симулативни сделки с
имоти, ощетили с данъци и такси общин-
ския и държавния бюджет.

“Имаме основателни съмнения, че ще
бъде направен опит да се омаловажат и
подминат скандалните данни, изнесени
в серия от журналистически публикации
и обобщени в нашия сигнал до ВСС”,
опасяват се от “Биволъ”. Копие от иска-
нето им за среща с Цацаров е изпрате-
но до президента Росен Плевнелиев и
зам.-председателя на Европейската ко-
мисия Вивиан Рединг, която отговаря за
сектор “Правосъдие, основни права и
гражданство”.

Дана РУСЕВА зиране на проекти. За обучения по мер-
ките, които се отнасят и до читалищата
по Програмата за развитие на селските
райони, настояха пред експертния
център представителите им. Искането ще
бъде представено на Министерството на
културата, а то трябва да осъществи
връзка с ДФ “Земеделие”, който
извършва обучения по програмата и
определя темите.

За пореден път читалищните ръко-
водства попитаха защо доходите им от
рента трябва да се облагат с корпора-
тивен данък. По-голямата част от чита-
лищата в Добричка област имат собст-
вени земи, дарения още от ХIХ век,
най-често по около 50 дка. Те ги дават
под аренда на фермери, за което полу-
чават средства, с които подпомагат
издръжката на дейността си.

Девинската болница може
да стане дъщерно дружество
на смолянската

са били представени
няколко варианта за
гласуване, но съветни-
ците са се спрели на
този. Решението е
продължение на реше-
нието от месец насам,
което бе да се водят
разговори с ВМА и Пра-
вителствена болница в
София, и УМБАЛ “Св.
Георги”-Пловдив.

Пенков каза още, че
реалните разговори с
болницата в Смолян ще
започнат може би още

тази или в началото на
следващата седмица.

От проведените до
момента разговори с
трите здравни заведе-
ния, болницата в Плов-
див след санкция на
принципала -  Минис-
терство на здравеопаз-
ването, са отказали, а
от останалите две бол-
ници все още нямат
окончателен отговор
дали искат болницата в
Девин да бъде тяхно
дъщерно дружество.

Б
решили общинските
съветници на извънред-
но заседание на Об-
щинския съвет. Вече ще
се водят преговори и
разговори, включител-
но и с МБАЛ “Братан
Шукеров”-Смолян, и с
други болници, обяви
кметът на Девин Цвета-
лин Пенков. На сесията
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България
Цитат на деняЦитат на деня

Îáèêíîâåíî ïðè Öâåòàí Öâåòàíîâ èìà äâà
òèïà èçðå÷åíèÿ - åäèíèÿò òèï å íåäîâúðøåíî,
îò êîåòî íå ñå ðàçáèðà çà êàêâî òî÷íî
ñòàâà äóìà, à äðóãèÿò - çàâúðøåíî èçðå÷åíèå,
êîåòî îáèêíîâåíî ïðåäèçâèêâà ñêàíäàë‘ Социологът Кольо Колев анализира

граматическия профил на вътрешния министър

реговорите за реализацията
на АЕЦ “Белене” продължа-
ват и по всяка вероятност вече
са финализирани, независимо
от  решението на МС строи-

БСП:

ГЕРБ не са спрели да преговарят
с частен инвеститор за „Белене”
Готви се мащабна фалшификация на парламентарните избори, предупреди Сергей Станишев

Юлия КУЛИНСКА отклони журналистически въпрос да обя-
ви имената на инвеститорите, но не отре-
че, че те са същите, които министър Де-
лян Добрев доведе в парламента преди
три месеца. Въпросът е кой ще вземе ко-
мисионите, които ще са в рамките на ми-
лиарди, пошегува се Овчаров.

Отказът на кабинета да даде коледни
добавки на пенсионерите е подигравка с
тях, коментира отново Станишев. Бойко
Борисов съвсем ясно им каза, че няма да
има пари за тях, защото гласуват за БСП,
отбеляза той. Станишев определи като
недопустимо случващото се с възрастни-
те хора в една европейска държава. Пари
в бюджета има, поясни лидерът на соци-
алистите. Той пресметна, че през 2009
година средната пенсия е била 141 лева,
а сега е 271 лева при средна инфлация
за този период от 12,6%.

С промените, които управляващите
готвят в Изборния кодекс, се цели фал-
шифициране на изборите, обяви Стани-
шев. Той бе категоричен, че ГЕРБ не се
съобразяват с препоръките на  ОССЕ за
по-голяма прозрачност и по-голям достъп
на наблюдатели до изборния процес.
“Според предложените изменения пар-
тиите, които участват във вота, няма да
имат право да получават копия от прото-
колите на СИК, за да могат да контроли-
рат резултатите. Чувалите в бюлетините
ще се съхраняват в областните админи-
страции, а не в общините. “Информаци-
онно обслужване” е с ново ръководство,
а СИК и РИК са доминирани от хора на
ГЕРБ. Всичко това отваря вратите за под-
мяна на резултатите”, изреди Станишев.

ътрешният ми-
нистър Цветан
Цветанов опита да
замаже скандала,

Не съм се срещал с никакви потенциални чужди
инвеститори и никой не е проявявал интерес да
строи АЕЦ “Белене”. Това обяви вчера пред
“Фокус” премиерът Бойко Борисов в коментар на
изнесените от БСП данни. Думите на министър-
председателят обаче са в остро противоречие с
това, което той сам съобщи само преди няколко
месеца. На 27 септември бе обявено, че Борисов
се е срещал с инвеститорите от “Глобал пауър
консорциум”. Тогава премиерът сам се похвали,
че след среща с чужденците разпоредил нашите
и американските служби да проверят надежност-
та на кандидата за инвеститор на АЕЦ “Белене”.

„НЕ СЪМ СЕ СРЕЩАЛ
С ПОТЕНЦИАЛНИ
ИНВЕСТИТОРИ”,
ИЗЛЪГА БОРИСОВ

Цветанов нямал
конфликт с президента

П
телството да бъде прекратено, обяви
лидерът на БСП Сергей Станишев на
брифинг в парламента вчера. По думите
му сделката се води със същите частни
инвеститори, които министърът на ико-
номиката доведе в парламента през
есента. По този начин се срива цялата
лъжлива теза на Бойко Борисов, че про-
ектът е неизгоден, коментира Станишев.
Искам да попитам премиера заради това
ли беше цялото протакане по темата, за
да се провали АЕЦ “Белене” като държа-
вен проект и да бъде предоставен на
частни инвеститори, подчерта той. По
думите на Станишев, ако това наистина
се случи, интересът на хората няма да
бъде защитен, защото цената на тока
ще е такава, каквато ще определи соб-
ственикът, който ще се стреми единстве-
но към печалба. Държавата няма право
да се меси при определяне на стойност-
та на ел.енергията, а само ще носи отго-
ворност, подчерта той.

Въпрос на време е кога ще бъдат
обявени резултатите от тайното споразу-
мение преди провеждането на референ-
дума, допълни Румен Овчаров. Той пре-
дупреди инвеститорите, че процедурите
по изграждането на АЕЦ “Белене” са пре-
кратени с решение на МС и всички техни
действия могат да доведат до вреди. Той

В нистърът заяви, че пре-
зидентът можел да гово-
ри каквото си иска, защо-
то трябвало да бъде ха-
ресван. Тогава той намек-
на, че президентът е на-
рушил Конституцията,
бламирайки клетвата на
избраната от парламен-
та за конституционен
съдия Венета Марковска.

Цветанов заяви вчера,
че позицията му по казу-
са с Марковска била
принципна и нямал раз-
минавания с Плевнелиев.
Според него e нормално
да има различия в мне-
нията и посочи за при-
мер честите спорове на
заседания на Министер-
ския съвет. До момента
държавният глава не е
коментирал мнението на
Цветанов.

който сътвори с изказва-
нето си, че президент-
ската длъжност била
“само протоколна”. Вчера
той обясни, че нямал кон-
фликт с Росен Плевнели-
ев и заяви, че “малките
спорове не трябва да се
тълкуват като конфликт”.

“Ако сте проследили
внимателно вчерашното
ми интервю, ще видите,
че след моята оценка за
функциите и възможност-
та на президента да бъде
обединител на нацията, в
голямата си част той го
показва и го прави мно-
го умело”, оправда се
Цветанов. ДУМА припом-
ня, че в понеделник ми-

Снимки Благовеста ЦВЕТКОВА

Сергей Станишев отново обяви, че лишаването на пенсионерите
от коледни добавки е гавра със старите хора
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СЛАВЯНСКО ДРУЖЕСТВО В БЪЛГАРИЯ

Днес, 12.12.,сряда, от 17.30ч. в салона на дру-
жеството се организира последната за годината
беседа на тема:

„200 години от Отечествената война на Русия
през 1812г. и победният разгром над Наполеон
при Бородино”.

Докладчик: Станчо Станчев полковник о.з.

Учители излизат
на протест днес

Националната асоциация на
ресорните учители обяви официал-
но вчера, че подкрепя организира-
ния протест днес срещу проекта
на закона за предучилищно и учи-
лищно образование. “Предлаганият
ни законопроект планира да създа-
де екипи в училищата, които сами
да оценяват специалните потреб-
ности на децата, без в него да
участват родителите, както и без
да се отчете фактът, че в учили-
щата липсват подобни специалис-
ти, които да имат компетентност
за оценка на равнището на разви-
тие на децата със специални обра-
зователни потребности и още по-
малко за планиране и индивидуали-
зиране на образователната про-
грама”, категорични са учителите.
Те призовават всички свои членове
да подкрепят протеста.

Сигнал за бомба
затвори Съдебната
палата в Благоевград

Сигнал за бомба затвори Съдеб-
ната палата в Благоевград вчера.
Сигналът е подаден към 13,45 часа.
Всички магистрати, деловодители
и граждани, пребивавали в сграда-
та, бяха евакуирани. Някои от
делата, насрочени за вчера, се раз-
глеждаха в залите на Администра-
тивен съд-Благоевград.

Съдят трима за
домашен хазарт

Трима мъже са обвинени в не-
законен хазарт. В средата на ок-
томври служители от полицейско-
то управление в Горна Оряховица
разкриха незаконен хазартен клуб
в жилище в града. В хода на раз-
следването е установено, че 18-
годишният М. М. е организирал в
дома си незаконни игри, в които
участвали още седмина. Като об-
виняеми са привлечени К.Л. на 18
г., И.В. на 19 г. и 24-годишният Л.Л.
от Велико Търново. Наложени са им
мерки за неотклонение “подписка”.

Откраднаха бронзов
барелеф на Дичо
Петров

Бронзов барелеф на Дичо Пет-
ров бе откраднат от двора на
обявеното в несъстоятелност
предприятие “Горубсо-РМЗ” ЕООД
в маданския квартал “Батанци”.
След проведеното разследване
униформените от полицията в
Мадан установили, че вероятният
извършител е местният жител В.
Х. Преди кражбата барелефът бил
закрепен на каменен орнамент, но
27-годишният апаш го разбил.

Унищожиха 317
ментета на резачки

317 фалшиви моторни резачки
EL-SА, китайско производство,
имитация на известната немска
марка “STIHL”, бяха натрошени с
преси и стопени в цеховете на
завод “Лисилмаш” в град Силистра.
Близо месец отне разглобяването
на машините преди уищожаване-
то им. Процесът бе извършен в
присъствието на представител на
маркопритежателя за България
“Андреас Щтил” и митнически слу-
жители. Ментета “STIHL” са
задържани при проверка на авто-
мобили с румънска регистрация на
ГКПП Дунав мост и ГКПП Силист-
ра през 2008 г. и са съхранявани в
митнически складове до произна-
сяне на съда на последна инстан-
ция. Всички разходи по унищожава-
нето са поети от маркопритежа-
теля за България.

Гугушева се оттегли
като кандидат за КС
СДС плаши, че няма да издигне нов човек, ако не се промени процедурата

Н
Веселка ВЕНКОВА

Галя Гугушева не трябва да бъде изслушвана, а
разследвана, има 5-и сигнал срещу нея, съобщи Яне
Янев като председател на комисията, която разслед-
ва корупцията по високите етажи на властта. Този път
сигналът дошъл в неговата комисия и бил в противо-
речие с изявленията на Гугушева, че не се е занима-
вала със споразумения по тежки престъпления. От сиг-
нала става ясно, че е предлагала такова за престъпле-
ния, свързани с източване на кредитни карти, засече-
но дори и в САЩ, посочи Янев.

оминираната от
СДС за член на
Конституционния
съд Галя Гугушева
оттегли кандидату-

ъюзът на съдиите в България настоя Дянков
да се извини публично на съдийската общност
за думите си, че “гнусно е това, което става...
на фона на несправянето им”, казани по повод
на исканите 10 млн. лв. за премии за магистра-
тите. Това се посочва в писмо на ССБ, разпро-
странено до медиите в понеделник вечерта. В
петъчно интервю министърът заяви, че съдебна-
та система “е най-нереформираният, най-крити-
куваният сектор, единственият, заради който
Европа ни критикува”.”Тия 10 млн. лв. са... с 5
лв. да вдигнем детските на всички деца в
България”. От ССБ заявяват, че е недопустимо
Дянков да вменява на съдиите, прокурорите и
следователите нерешените с години проблеми
за реформирането на съдебната система. “Съди-
ите имат задължение да гледат дела, а рефор-
мата е съвместна отговорност на законодателна-
та и изпълнителната власт”, пише в писмото.
Съдиите определят като “безотговорен” подхода
на Дянков да противопоставя съдиите, прокуро-
рите и следователите на останалата
част от обществото, казвайки, че средствата от
бюджета на съдебната власт биха могли да
бъдат пренасочени към най-уязвимите социални
групи от обществото. Бюджетът на съдебната
власт е самостоятелен, държавната субсидия за
него е целева и средствата от нея не могат да
бъдат пренасочени другаде, посочват от съюза.
“Категорично се противопоставяме да бъдем
конфронтирани с останалите български гражда-
ни, в чиято полза сме призвани да праворазда-
ваме”, добавят от ССБ.

ЯНЕ ЯНЕВ ЩЕ РАЗСЛЕДВА
ПРОКУРОРКАТА

рата си, съобщиха от синята
партия. Това се случи след
официалното становище на
депутатите от ГЕРБ, че няма
да я подкрепят. В деловодст-
вото на НС във вторник сут-
ринта било депозирано пис-
мо до Цецка Цачева, с което
Гугушева се оттегля.

Прокурорката предприе-
ла тази стъпка, “защото счи-
та, че с оттеглянето си ще
допринесе за по-бързото
разрешаване на създалата
се институционална криза в
страната, както и потушава-
не на създалото се медийно
напрежение”, информираха
от СДС. Нарушените проце-
дурни правила за издигане
на кандидатури, представяне
и публично оповестяване на
документи, изслушване на
кандидати и подготовка за
избор на съдия в КС, приети
от парламента през ноември,

“както и изразените безпоч-
вени съмнения от страна на
медиите въз основа на
твърдения на лица със съмни-
телна репутация” натежали
при взимане на решението.

Цветан Цветанов съобщи,
че ГЕРБ няма да подкрепи
кандидатурата на СДС за
конституционен съдия, в по-
неделник късно вечерта. Бо-
рисов също бил уведомен за
решението, а целта била “да
не се повтори случаят с из-
бор на конституционен съдия
от преди месец”. В понедел-
ник следобед ръководството
на ПГ на ГЕРБ имало среща

с Емил Кабаиванов и Борис
Марков от СДС, на която уве-
домило, че депутатите на уп-
равляващата партия няма да
подкрепят Гугушева. Над два
часа ГЕРБ запознавали ръко-
водството на сините с всички
сигнали и документи за нея.
Заявихме, че при тези обсто-
ятелства не може да подкре-
пим тяхната кандидатура,
заяви Красимир Велчев.

Според шефката на прав-
ната комисия Искра Фидосо-
ва нова процедура за избор
на конституционен съдия от
квотата на НС можело да
започне след Нова година.

ГЕРБ бяха категорични, че
очакват СДС пак да предста-
ви кандидатура, която “да е
по-добре проверена”. Управ-
ляващите отново “поели ан-
гажимент за подкрепа на
кандидат на СДС, стига да е
с високи морални качества”.

“Бяхте свидетели как кан-
дидатурата на един достоен
човек бе омаскарена и окле-
ветена от хора, които са пра-
вили това, и, ако им позво-
лим, ще го правят и зана-
пред”, заяви с апломб вчера
лидерът на СДС Емил Каба-
иванов. Той благодари на
Гугушева за куража да уча-
ства в процедурата и на пре-
миера, че подкрепил канди-
датурата им.

Оттук нататък НИС на
СДС и независимите депу-
тати щели да настояват за
промяна на механизма за
издигане и подбор. Ако това
не стане, СДС нямало да из-
дига нова кандидатура за
КС. Емил Кабаиванов вмет-
на, че ако СДС наистина
загива, нямало да има така-
ва компроматна война сре-
щу тях и Гугушева.

ГАЛАКТИОН СЕ ЗАСТЪПИЛ
ЗА ИНОКЕНТИЙ

Председателят на т. нар. “алтернативен синод” епи-
скоп Инокентий ще бъде върнат в лоното на Българ-
ската православна църква. Това реши вчера Светият
синод, след като разгледа покайната молба на Круп-
нишкия епископ и писмената декларация, с която се
отрича от титлата “Софийски митрополит и наместник-
председател на Св. Синод” и от всички извършени от
него хиротонии след 1 октомври 1998 г. Епископ Ино-
кентий отново е в лоното на БПЦ  по молба на Старо-
загорския митрополит Галактион. Светият синод му оп-
редели църковно послушание - да бъде викарен епи-
скоп на застъпилия се за него Старозагорски владика.

Непочистените сняг и лед се оказаха сериозен проблем при
придвижването на софиянци

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

С

Съдиите настояват
Дянков да се извини

Не прави чест на Лиляна Пав-
лова да си прави пиар на гърба
на община Перник с евтини ма-
нипулации, заяви вчера кметица-
та на Перник по повод обвинени-
ята на регионалната министърка
за непочистения от сняг път към
Радомир. Росица Янакиева беше
категорична, че въпреки ограни-
чените средства, с които разпо-
лага, общината е изрядна в гри-
жата си за пътищата, за които
носи отговорност.

“Отсечката, за която Лиляна
Павлова обяснява, че тенденци-
озно не се чисти, е отговорност
на АПИ. Добре е да се изясни
това, преди да се сипят обвине-
ния”, коментира Янакиева. Тя
уточни, че Агенция “Пътна инфра-
структура” поддържа пътя София-
Перник-Кюстендил-Гюешево. Об-

РОСИЦА ЯНАКИЕВА: ЛИЛЯНА
ПАВЛОВА ДА НЕ СИ ПРАВИ
ПИАР НА ГЪРБА НА ПЕРНИК

щина Перник се грижи за пътя от
разклона на пътен възел Даска-
лово до кв. Бела вода, а остана-
лата част от трасето до Радомир
не е нейно задължение. Янакие-
ва изтъкна, че Перник получава
по 1200 лв. на километър, за да
поддържа пътищата от републи-
канската мрежа на своя терито-
рия през цялата година. Въпреки
че тази сума е крайно недо-
статъчна, общината изпълнява
задълженията си.

Би било много по-полезно за
перничани, ако представителите
на властта се занимават не с
дребни шмекерии, а с осигуря-
ване на повече подкрепа за по-
страдалите от земетресението,
категорична е Янакиева. Тя на-
помни, че още има хора без дом
след бедствието.
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Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Десетки протестиращи излязоха с плакати против добива на шистов газ
чрез технологията хидрофракинг

Граждани срещу шистовия
газ поискаха оставки
В

секи министър, кой-
то присъства на
енергийния форум
на американската
компания “Шеврон”,

лучаят с пияната
учителка ще бъде
поет от прокурату-
рата, след като Со-

Протестиращи призоваха „Шеврон” да прекрати работата си с България

да напусне кабинета. За това
настояха протестиращи срещу
технологията за добиване на
шистов газ чрез технология-
та хидрофракинг вчера. Де-
сетки се събраха пред столич-
ния хотел “Шератон”, където
се организира двудневна
енергийна конференция, един
от спонсорите на която е “Ше-
врон”. Недоволството срещу
американската компания
гражданите изразиха с пла-
кати, призоваващи корпора-
цията да прекрати работата
си в България.

Ние нямаме нормативна
база дори за конвенционал-
ните сондажи, заяви една от
протестиращите, Мариана
Христова, която отправи се-
риозни критики към членове-
те на Временната комисия за
добри практики в парламен-
та. Резултат от тази комисия
нямаше, вътре се превърна в
една политическа говорилня,
категорична бе тя. Според
нея сме свидетели единстве-
но на един опит да се пре-

махне наложената забрана,
но не и да се промени нещо
в посока регулации и контрол.
Протестиращата запита защо
спорният енергиен форум е
обявен под патронажа на
министър Делян Добрев и в
какво качество ще участват в
него депутатите Диан Чер-
венкондев и Искра Михайло-
ва. Активистката алармира и
за засилващата се лобистка
дейност на “Шеврон” в Нови
Пазар, като по нейните думи
в нея участва и кметът на
града.

През цялото време се
опитват да ни обяснят, че тази
технология е безопасна, пре-
небрегвайки дори резолюци-
ята на Европейския парла-
мент, която излезе с едноз-
начна констатация, информи-
ра Христова. Нейните изводи
бяха не по-различни от наши-
те - хидрофракингът е спорна
технология, замърсява, до-
пълни тя. “Имаме забрана -
нито е паднала, нито има тен-
денция да падне, защото
България отговаря на най-
критичните условия, за които
тази забрана задължително
трябва да продължи да съще-
ствува”, коментира тя.

С

Прокуратурата се заема
с пияната учителка

фийският районен съд по
бързата процедура пре-
ценил, че извършеното в
понеделник не е дребно
хулиганство.

 Преподавателката
по немски и руски език в
столичното 130-о учили-
ще Илияна Иванова бе
откарана в Пето РПУ в
понеделник, където бе
установено, че е с над 2
промила алкохол в
кръвта. Сигнал за дейст-
вията на учителката бе

подаден от директорката
на училището, след като
пияната преподавателка
се смеела, танцувала и
пеела в час, а според
някои медии дори се
събличала.

Директорката разка-
за, че учителката е била
неадекватна и обяснила,
че състоянието й се
дължи на вирус. При раз-
говора си с нея се опита-
ла да стане от стола, но
не успяла да се задържи
на краката си. Прецених,
че състоянието й е тежко
и извиках линейка, раз-
каза директорката. След

пристигането на полица-
ите пияната учителка за-
почнала да буйства сре-
щу представителите на
реда, да ги обижда и
ругае.

След това, което се
случи, съм притеснена за
авторитета на българ-
ския учител, това не е
профилът му, това е пре-
цедент, вероятно съче-
тан с лична драма, но
нека всички знаят, че
това не е българският
учител, коментира на-
чалникът на Софийския
инспекторат по образо-
вание Ваня Кастрева.

В Бургас искат медицински
факултет
Красимир КРЪСТЬОВСКИ

За откриването на медицински фа-
култет към университета “Проф. д-р
Асен Златаров” в Бургас настоява не-
формален комитет, в който влизат об-
ластният управител Константин Гребе-
наров, кметът Димитър Николов, д-р
Георги Матев, д-р Георги Паздеров и
депутатът д-р Галина Милева. Те изра-
зиха надежда в близко време да полу-
чат разрешение за откриването му.
Идеята им е студентите, които ще се
обучават там, да останат да работят в
бургаската болница.

На 15 ноември Националната аген-
ция по оценяване и акредитация е раз-
решила откриване на процедура по

риминализирането на ук-
риването на осигурител-
ни вноски е една от мер-
ките, които от много вре-

МЗ още не е изпълнило решение на Върховния
административен съд от февруари, според което НЗОК
трябва да поеме частично или напълно стойността на
лекарства за лечение на болестта на Алцхаймер. Това
съобщи Ирина Илиева, секретар на гражданското
сдружение “Алцхаймер-България”. След решение на
Комисията за защита от дискриминация и намесата на
омбудсмана МЗ включи въпросните медикаменти в
Наредба 38, но, за да бъдат реимбурсирани от НЗОК,
те трябва да бъдат включени и в специален списък.
Списъкът бе актуализиран през лятото, но лекарства-
та за алцхаймер ги нямаше, каза Илиева.

От МЗ са обещали на сдружението, че след 1 яну-
ари лекарствата ще се реимбурсират 50%. В момента
болните трябва да плащат от джоба си средно около
200 лв. месечно само за медикаментите за това забо-
ляване. Благодарение на тях се забавя ходът на бо-
лестта и пациентите могат да водят качествен живот.
Работещият доскоро единствен в страната дневен
център за болни от алцхаймер, изграден с евросред-
ства, вече не работи, защото парите свършиха.

Близо 100 хил. българи страдат от някакъв вид де-
менция, а половината от тях са с болестта на Алцхай-
мер, обяви проф. Стефка Янчева, невролог. Преките и
косвените разходи за лечение и грижи за тези болни
са големи, тъй като са зависими от близките си, а за
обгрижването на един болен са нужни най-малко два-
ма негови близки.

Необходим е национален план за справяне с бо-
лестта, категорични са от сдружение “Алцхаймер-
България”. В него трябва да бъдат предвидени програ-
ми за специална подготовка на лични и социални
асистенти, изграждане на дневни центрове за грижа
за болните, за да могат роднините им да работят.

оценяване на проект за създаване на
факултет по обществено здраве и
здравни грижи, което означава, че иде-
ята вече е на път да се реализира.

Следващата стъпка е висшето учи-
лище и Многопрофилната болница да
се подготвят за проверка на готовност-
та за откриването на новата структура
от специална комисия. Необходими са
около 20 хабилитирани преподавате-
ли. 12 от тях вече са осигурени от ме-
стната лекарска гилдия. Останалите ще
се търсят отвън, каза областният упра-
вител. Константин Гребенаров е под-
готвил и искане до министъра на обра-
зованието и науката Сергей Игнатов да
внесе предложението за откриването
на факултета в Министерския съвет.

СВЛАЧИЩЕ
ОТКЪСНА
РОДОПСКО
СЕЛО ОТ СВЕТА

Р
одопското село Ягодина бе
напълно откъснато от света,
след като огромно каменно
свлачище затрупа единстве-
ния път към него в понедел-
ник. 60 кубика скали падна-
ха върху пътя след пролив-
ните дъждове и го разруши-
ха напълно. През вчерашния
ден храна и хляб се носеха
на ръка, защото пътят бе не-
проходим. Районът на срут-
ването можеше да се пре-
мине само пеша. От Служба
“Пожарна безопасност и за-
щита на населението” про-
гнозираха, че ще са необхо-
дими поне два дни, за да се
осигури техника и пътят да
бъде разчистен. Необходими
са спешни мерки, за да
бъдат отстранени скалните
блокове. На този етап не е
препоръчително те да се
взривяват, смятат специали-
сти. Търси се тежка техника,
с която да се отпуши скатът,
където има още опасно над-
виснали скали, обяви кметът
Митко Сакалиев. По думите
му вчера е трябвало да за-
почне работата по отстраня-
ването на свлачището.

10 месеца МЗ не изпълнява
съдебно решение
Аида ПАНИКЯН

К

НОИ подкрепя затвора
за укрити осигуровки

ме бяха набелязани от социал-
ните партньори, тъй като те
водят до стабилизиране на пен-
сионната система, коментира
Бисер Петков, управител на
НОИ. По думите му вече има
законодателна инициатива,
според която за укриване над
определени суми трябва да се
предвиди и затвор за наруши-
телите. Ако текстът бъде фор-
мулиран прецизно, ние подкре-
пяме такава мярка, категори-
чен е Петков. Той обаче не от-
говори каква е философията на
такава законова поправка, при
която може да се търси реци-
прочност и на отношението на
държавата към фирмите при
забавени плащания.

Изчисляване на прогнозен
индивидуален коефициент и
прогнозен размер на пенсията
е новата електронна услуга,
която от днес е достъпна чрез
сайта на НОИ. Услугата е за
хора, на които предстои пенси-
ониране, но изпълнението й
изисква попълването на лични
данни, чиято защита се осигу-
рява чрез въвеждане на персо-

нален идентификационен код,
издаден от НОИ.

Догодина НОИ ще изпълня-
ва бюджет над 9 млрд. лв., каза
Петков. Той припомни, че от 1
април 2013 г. се повишават
всички пенсии за осигурителен
стаж и възраст, за инвалидност
поради общо заболяване и пен-
сиите за инвалидност поради
трудова злополука и професио-
нална болест. С 9,8% се увели-
чават отпусканите до 31 декем-
ври 2009 г., с 8,8% отпусканите
от 1 януари до 31 декември
2010 г., с 5,7% отпусканите от 1
януари до 31 декември 2011 г.,
с 2,2% отпусканите от 1 януари
до 31 декември 2012 г. Мини-
малната пенсия ще стане 150
лв. - с 5 лв. повече от сегашна-
та, а максималната пенсия от
700 лв. става 770 лв.
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вропейската комисия
(ЕК) проверява МОСВ и
Нона Караджова за на-
рушения в обществени
поръчки по Оперативна

ЕК проверява Нона Караджова
за конфликт на интереси

ЕЕЕЕЕ
Обществени поръчки били спечелени от бившия й
съдружник и от фирма, която се управлява от нея

програма “Околна среда”,
съобщи БГНЕС, като се позо-
вава на НГС “Природата за
хората”.

Проверката е започнала в
понеделник по сигнал на НГС
“Природата за хората” изпра-
тен на 30 ноември т.г. до евро-
комисар Мишел Берние, по
повод нарушения в МОСВ за
периода 2010-2011 г., устано-
вени от Сметната палата. В
сигнала е посочено, че МОСВ

поръчки облагоделстват едни
фирми за сметка на други; при
50 на сто от малките общест-
вени поръчки са поставени
изисквания, които дават пре-
димство или ограничават уча-
стието на лица в процедурата;
25 на сто от методиките за
оценка на офертите на възло-
жените обществени поръчки
са опорочени и не съдържат
точни указания за присъжда-
не на точки според изисквани-
ята на закона.

При обществена поръчка с
предмет “Подготовка на Наци-
онална стратегия и План за
действие за управление на

водите и на необходимите про-
мени в нормативната база”,
освен че е установено нару-
шение в методиката за оцен-
ка, има и конфликт на интере-
си. Спечелилото поръчката за
653 000 лв. обединение “Вод-
на стратегия 2010” се пред-
ставлява от Борислав Тафрад-
жийски, който е бивш съдруж-
ник на Нона Караджова.

Осъществено е непрозрач-
но прехвърляване на средст-
ва от ОП “Околна среда” в
Предприятие за управление
на дейности по околна среда
(ПУДОС), което се председа-
телства и пряко се управлява
от Нона Караджова, което по
думите на проф. Валери Ди-
митров, шеф на Сметната па-
лата, “не се управлява съглас-

но действащото законодател-
ство и липсва обвързаност
между разпоредбите на Зако-
на за опазване на околната
среда и начина на разходва-
не на средствата постъпващи
в ПУДОС. В периода 2009-
2011 г. МОСВ е платило почти
5 000 000 лв. на медии без
ясни критерии. Това е нерег-
ламентирана държавна по-
мощ, защото поставя едни
медии в по-благоприятно по-
ложение от други.

 “Природата за хората”
окачествява всички описани
случаи и действия като не-
прозрачно управление на ев-
ропейски ресурси и съмне-
ния за корупционни практи-
ки в МОСВ, заявяват от дви-
жението.

системно нарушава Закона за
обществените поръчки и Ди-
ректива 2004/18/EC тъй като 38
на сто от проверените обявле-
ния за възложени процедури
по Закона за обществените

ГЛАСЯТ ФЕРМЕРИТЕ
ДА ВЪРЖАТ
ЦИСТЕРНИТЕ СИ
С ГОРИВО КЪМ НАП

ъм днешна дата няма тенденции за какво-
то и да било поскъпване на хляба. Това
заяви министърът на земеделието и храни-
те д-р Мирослав Найденов на Консултатив-
ния съвет по зърното, който се проведе в
МЗХ, съобщиха от пресцентъра на минис-
терството. Данните на Софийската стокова
борса също показват, че от началото на
декември пазарът в Европа се е стабили-
зирал, след като сривът на цените отвъд
океана е спрял възходящото развитие на
Европейския зърнен пазар. От Национал-
ната служба по зърното отчетоха, че към
момента страната разполага с близо 5 млн.
т. зърно, които са напълно достатъчни как-
то за вътрешно потребление, така и за из-
нос. От тях пшеницата е 2 млн. т., като
необходимото количество зърно за потреб-
ление до следващата реколта е 1 млн. т.
Ечемикът е 216 хил. т., царевицата - 1.4
млн. т., а слънчогледът - 1 млн. т. Консул-
тативният съвет ще предложи на министъ-
ра на земеделието и храните фермерите да
бъдат изключени от изискването да отчи-
тат зареждането на гориво чрез фискално
устройство и да свържат с НАП цистерните
с гориво в земеделските стопанства. Иска-
нето е подкрепено от изследвания на На-
ционалната асоциация на зърнопроизводи-
телите, Съюза на земеделските кооперато-
ри и Асоциацията на земеделските произ-
водители. Министър Найденов пое ангажи-
мент да внесе становището за изключване
на земеделските стопани от чл.118, ал.7 от
ЗДДС на заседание на Министерския
съвет, като преди това то бъде подкрепено
и с анализ от МЗХ.

ККККК

ДВИЖЕНИЕ ПРЕДЛАГА
ДА СЕ СЪЗДАДЕ НОВО БДЖ

„Движение за евро-
пейско развитие на
българските железници”
(ДЕРБЖ) предлага да се
създаде ново дружество
БДЖ, което да не е об-
ременено с тежестите на
сегашното - финансово и
технически. Това каза
бившият председател на
транспортната комисия в
40-ото Народно събрание
проф. Йордан Мирчев,
инициатор на движение-
то, пред “Фокус”. При тази
обремененост с над 750
млн. лв. задължения, лип-
са на пътнически вагони,
недостатъчно товарни
вагони, изпочупени локо-
мотиви, липса на пазар-
но поведение и пазарна
култура по отношение на
превозите БДЖ трудно
ще излезе от тази ситуа-
ция, каза Мирчев. Дори
да се продадат товарни-
те превози, ще се покрие
незначителна част от
тези задължения, катего-
ричен е той.

Мирчев допълни, че
Европейската комисия е
начертала в програмата
за развитие на железни-
ците в следващите пери-
оди и приоритетно разви-
тие на железопътната
услуга.

Сегашното БДЖ е не-
способно да направи ино-

вации в мобилност на
пътническата услуга, за-
яви Мирчев. Над 60% от
пътническите влакове по
новия график са от влако-
вете, които ние ту връщах-
ме, ту не връщахме, ту
дължахме пари, ту не
дължим пари, обясни
Мирчев и попита защо
40% от влаковете, които
са доставени през 2005-

2006 г., не се поддържат
в добро техническо състо-
яние. Ако трябва, ще про-
меним законите, ако тряб-
ва, ще променим бизнес
климата, но само, когато
има гаранции, тази услу-
га да се реализира, тога-
ва ще дойдат стратегиче-
ски инвеститори, катего-
ричен е Мирчев.

Иначе България ще

остане един изолиран
остров, защото около нас
всички страни в Западна
Европа, в Централна Ев-
ропа - Румъния, Унгария,
Сърбия, изграждат мо-
дерни железници, инвес-
тират не само собствени
средства, но и средства
от други финансови ин-
ституции, каза още Йор-
дан Мирчев.

БДЖ въвежда от днес дваде-
сетдневна предварителна продажба
на билети и резервации за седящи
места за всички бързи влакове за
коледните и новогодишните празни-
ци, съобщиха от пресцентъра на БДЖ.

Обичайният срок за предварител-
ната продажба на билети е 5 дни, но
националният железопътен превоз-
вач има практиката да удължава този
срок, в случаите, когато предстоят
празнични периоди.

Предварителната продажба на би-
лети и резервациите за седящи места
ще се извършват във всички гари и
железопътни бюра в страната. Клиен-
тите могат да получат подробна инфор-
мация за свободните места във влако-
вете от билетните каси в железопътни-
те гари и бюра в страната. Телефоните
за връзка с касите са посочени на
интернет страницата на железопътния

Българската хотелиер-
ска и ресторантьорска
асоциация (БХРА) ще
търси съдействие от депу-
тати от всички парламен-
тарни групи за промяна в
закона, който забранява
напълно пушенето на об-
ществени места и в закри-
ти заведения. Това каза
Благой Рагин, председа-
тел на БХРА пред “Фокус”.
Рагин се е срещнал с пре-
миера Бойко Борисов и
здравния министър Деси-
слава Атанасова вчера, за
да разговарят по темата.
“Бяха много учтиви, много
внимателни, изслушаха ни
и накрая ни показаха чер-
вен картон. Казаха - “не
може да ви помогнем, за-
щото сме изпълнителната
власт, а законите прави
законодателната”, и ни из-
пратиха в парламента, за
да търсим лоби”, каза Бла-
гой Рагин.

БХРА настоява да се
въведе немският и авст-
рийският вариант - да има

ЖЕЛЕЗНИЦИТЕ ПРОДАВАТ БИЛЕТИ
ЗА ПРАЗНИЦИТЕ ОТ ДНЕС

превозвач (www.bdz.bg).
За празничните дни БДЖ пре-

движда да осигури допълнителни
вагони за някои влакове, които пъту-
ват по основните направления в
страната.

РЕСТОРАНТЬОРИ ИСКАТ
ПОМОЩ ОТ ДЕПУТАТИТЕ
СРЕЩУ ЗАБРАНАТА ЗА ПУШЕНЕ

зали за пушачи и зали за
непушачи. Тези, които
решат да не пушат, да
имат проветриви места с
климатизация и вентила-
ция, и тези, които искат да
се тровят, да им създадем
възможност, но да оставят
средства, за да може да
съществува бизнесът на
моите колеги и да плаща-
ме данъци и такси в хаз-
ната, каза Благой Рагин.

Представителите на
БХРА ще потърсят лобис-
ти за исканията си в На-
родното събрание. “Обръ-
щаме се и към другите
парламентарни групи в
парламента - ние няма да
се откажем от нито една

подкрепа, която парла-
ментарните групи решат
да ни дадат. Доколкото
разбрах, депутатите от
ГЕРБ ще имат пълното
право да гласуват по
съвест, това означава, че
на нас ще ни трябва под-
крепа и от другите поли-
тически групи в парламен-
та, за да може да спасим
50 000 семейства”, каза
Благой Рагин.

Няма да подкрепим
промяна в тоталната за-
брана за пушене в закри-
ти обществени места, за-
яви обаче категорично в
парламента министърът
на здравеопазването Де-
сислава Атанасова, като
подчерта, че такова е и
становището на депутати-
те от здравната комисия в
НС. Казвам нашето стано-
вище на МС - моето и на
г-н Борисов, че няма да
отстъпим, държим на за-
кона в този му вид, в кой-
то е в момента, убедена е
Атанасова.
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потребител ще бъде обявена
преди Коледа, допълни Семер-
джиев. Според него обаче сто-
личани ще плащат поне със 7%
по-малки сметки за топло.

Стоян Цветанов, изпълните-
лен директор на “Топлофика-
ция-София” пък предвиди нама-
ляване на цената на топлинни-
те услуги с 5% за първото три-
месечие на 2013.

Когато бъдат изнесени
окончателните цени на природ-
ния газ, ще станат ясни цените
на топлинните услуги, тоест
цената на горещата вода, коя-
то достига до крайния потреби-
тел, обясни председателят на
ДКЕВР. Това се отнася за всич-
ки топлофикационни дружест-
ва, които ползват природен газ.
За някои топлофикации нама-
лението ще бъде близко до
намалението на природния газ,
а за други ще е малко по-нис-

С до 7,5% по-евтино
парно от Нова година
Цената на газа ще е по-ниска с повече от 9,3 на сто, обеща Ангел Семерджиев

страната от 1 януари. Това обя-
ви вчера председателят на
Държавната комисия за енер-
гийно и водно регулиране

(ДКЕВР) Ангел Семерджиев.
Той посочи, че газът ще

поевтинее с повече от предло-
жените 9.3% от “Булгаргаз”. С
колко точно ще стане ясно до
края на следващата седмица. А
цената на парното за крайния

ко, но разликите ще бъдат ми-
нимални, увери Семерджиев.

От първото тримесечие на
2013 г. България ще получава
природен газ директно от “Газ-
пром Експорт”. До момента
98% от газа е доставян чрез
посредници, обясни Делян До-
брев, министър на икономика-
та, енергетиката и туризма.
Според него отстъпката от 20%
на цената на газа ще се отрази
и на местния добив и той ще
поевтинее с 35%. Очаква се той
да е 490,1 млн. куб. метра през
следващата година. От находи-
щето в Девинци трябва да за-
почне да се добива гориво в
средата на 2013 г. и количест-
вото добит местен газ по пред-
варителни данни ще достигне
до 574,7 млн. кубика, допълни
Добрев.

Министърът обясни още, че
ако цената на доставяния при-

роден газ не беше намалена с
20%, през 2013 г. българският
бизнес и потребителите щяха
да платят с 300 млн. долара
повече.

Булгаргаз” вече подаде за-
явление в ДКЕВР, в което пред-
лага намаление на цената на
газа за първото тримесечие на
2013 г. с 9.3% - 660,64 лв/хм3
посочи още енергийният ми-
нистър. Предишната цена на
газа е била 728,34 лв/хм3 като
в тази цена се отчита и нама-
лението от 1 април 2012 годи-
на с 11%. Ако се премахне това
увеличение, “Булгаргаз” щеше
да подаде заявление с цена на
природния газ 817,69 лв/хм3 за
първите три месеца на следва-
щата година, каза енергийният
министър и допълни, че консу-
мацията на природен газ у нас
е едва 3 млрд. кубични метра
за година.

Масово се търсят креди-
ти до 3 хил. лева за покри-
ване на текущи нужди и
плащания, съобщават кон-
султантите от CreditPoint.bg.

Най-често по-малки кре-
дити търсят хората с доход
до 1000 лева, които нямат
възможност да спестяват и
разчитат на заеми, когато
трябва да правят по-големи
разходи.

Данните на консултант-
ската компания показват, че близо 44%
от хората с доходи под 1000 лева ме-
сечно са силно задлъжнели, а близо
20% имат и лоша кредитна история.

Като основни причини за искането на
малки кредити участниците в проучване
на консултантската компания са посочи-
ли натрупани задължения към доставчи-
ците на комунални услуги, покриване на
заеми от приятели и роднини, рефинан-
сиране на изтеглени бързи или стокови
кредити, необходимост от належаща по-
купка на нещо за дома и осигуряване на
средства за изкарване на зимата.

Търсенето на по-малки суми в голя-

Годините, необходи-
ми за изплащане на
средно по големина жи-
лище с доходите на едно
домакинство у нас нама-
лява над два пъти от на-
чалото на кризата, сочат
изчисления на МКБ Юни-
онбанк.

Коефициентът за до-
стъпност (с който се из-
мерва времето, необхо-
димо да се закупи един
имот с получаваните до-
ходи) рязко спада от
средно над 7 години за
периода 2007-2008 г. до
3.2 години по данни към
септември 2012 г.

По световните стан-
дарти за достъпно се счи-

Масово търсим кредити
до 3 хил. лева

ЖИЛИЩАТА СТАНАЛИ
ДВА ПЪТИ ПО-ДОСТЪПНИ
ОТ НАЧАЛОТО НА КРИЗАТА

та жилище, което може
да се закупи с доходите
на едно домакинство за
период по-малък от три
години. Очакванията на
експертите на МКБ Юни-
онбанк са коефициентът
за достъпност да достиг-
не ниво от 3-3.1 през
2013 г., което ще озна-
чава, че цените на жили-
щата в България са все
по-близо до нивото, кое-
то да е в унисон с бюд-
жета на българските до-
макинства, търсещи да
придобият първи дом. За
сравнение през 2011 г.
коефициентът за достъп-
ност е бил 3,5.

Средните цени на жи-

лищата в България про-
дължават да регистрират
спад, като за третото три-
месечие на 2012 г. спря-
мо същия период на 2009
г. понижението е било с
близо 14%, показват из-
числения на банката на
базата на данните на На-
ционалния статистически
институт (НСИ).

Спрямо предкризисни-
те 2007 г. и 2008 г. този
спад е доста по-голям. Се-
гашните цени на жилища-
та средно за страната са
с 21% по-ниски от тези
през 2007 г. и с цели 38%
по-ниски спрямо ценовия
пик, достигнат през трето-
то тримесечие на 2008 г.

ма степен потвърждава и
интереса към бързите
кредити, който значител-
но нарасна през послед-
ните няколко години.

Голяма част от лоши-
те кредити на пазара оба-
че са формирани точно от
задължения по потреби-
телски кредити и кредит-
ни карти. Това показва, че
неправилната преценка
при тегленето и ползва-

нето им води след себе си проблеми в
обслужването им.

От компанията посочват, че кредит-
ният рейтинг на българина остава поч-
ти без промяна през ноември. За месе-
ца е измерен среден кредитен рейтинг
от 448 пункта, което отговаря на лими-
ти от 35 хил. евро за ипотечен кредит,
4 хил. евро за потребителски кредити и
750 евро за кредитна карта. За живе-
ещите в големите градове средният
кредитен рейтинг е 488 с лимити за
ипотечен кредит в размер на 46 500
евро, за потребителски - 5 хил. евро, и
100 евро лимит по кредитна карта.

В последните години
българската козметична и
парфюмерийна индустрия
у нас се задушава от вно-
са на чужди козметични
марки и намира спасение
в експортната политика.
Към момента над 75% от
родното производство в

С между 3 и 7,5 на сто
ще поевтинее парно-
то и топлата вода в

сектора се изнася, като се
търсят все повече нови и
по-големи пазари. Това
заяви председателят на
Българска национална
асоциация етерични мас-
ла, парфюмерия и козме-
тика (БНАЕМПК) Евгений
Иванов.

Последно изследване
на Асоциацията на индус-
триалния капитал в Бълга-
рия (АИКБ) сочи, че у нас
козметичният сектор
държи най-голям дял на
сивите практики.

Пред Investor.bg Ива-
нов обясни, че големите

търговски вериги в Бълга-
рия “буквално смачкват”
родния производител, а
по този начин го притис-
кали да концентрира вни-
манието си извън нашия
пазар. Въпреки положи-
телните резултати, които
реализира българският

бизнес чрез експортната
си политика, Иванов е пе-
симистично настроен за
състоянието на бранша в
България. В тази връзка
той посочва, че над 70%
от артикулите по щандо-
вете на големите вериги
са вносни, а родното про-

изводство се продава зад
граница. Това до някаква
степен е предпоставка
българският потребител
да купува чужда стока и
да пренебрегва българ-
ската, а по този начин
икономиката на страната
ни страда, каза той.

75% от българската козметика се изнася75% от българската козметика се изнася75% от българската козметика се изнася75% от българската козметика се изнася75% от българската козметика се изнася
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близо 2 десетилетия човечеството вече
ще се е увеличило от сегашните 7,1
млрд. на 8,3 млрд. души с всички, про-
изтичащи от това, проблеми като недо-
стиг на храна, питейна вода и енергия.
Средната класа, включително в разви-
ващите се страни, ще се е увеличила
значително - с около 2 млрд. души, и
това ще добави нови 10% към жителите
на градовете. Почти 5 млрд. души (60%
от хората) ще са граждани, а в градо-
вете ще се създават 80% от икономиче-
ския растеж. Но това ще означава с
35% повече храни, 40% повече вода
(ще са нужни 6 трлн. и 900 млрд. куб. м,
докато половината от световното насе-
ление ще е в райони с остър недостиг
на вода) и мащабни сривове на елект-
ропреносни и интернет мрежи.

Руският президент Владимир Путин отхвърли
спекулациите, че иска да възроди Съветския съюз
и определи като “глупости” тези твърдения на
американския държавен секретар Хилари
Клинтън, предаде АФП.

Припомняме, че миналата седмица Клинтън
определи инициативата на Путин да обедини
бившите съветски републики в Евразийски и
митнически съюз като “ресъветизация”. “Нека не
се заблуждаваме. Знаем каква е истинската цел
и се опитваме да намерим ефективни начини да
забавим или да предотвратим това”, каза
Клинтън в навечерието на срещата с руския си
колега Сергей Лавров. “Що за глупости са това”,
каза Путин. Той отхвърли тези сравнения и по-
сочи, че икономически, а не политически при-
чини диктуват “естествения процес” за обедине-
ние на бившите съюзници.

Британската банка Ейч Ес Би Си
(HSBC) ще плати рекордната сума от
1,9 милиарда долара, за да прекрати
разследване за пране на пари в Съеди-
нените щати, пише в. “Уолстрийт
джърнъл”, цитиран от Франс прес. Офи-
циално съобщение по въпроса ще бъде

Франция поиска от Европей-
ския парламент да свали парла-
ментарния имунитет на евродепу-
татката от крайната десница Ма-
рин Льо Пен заради нейно изявле-
ние от 2010 г., в което прави пара-
лел между молитвите на мюсюлма-
ните на открито и нацистката оку-

олицейските сили от различни градове в щата Мичиган се мо-
билизират и се изпращат като попълнение в столицата Ленсинг
заради очакваните масови протести на синдикатите, предават
световни медии. Протестите бяха насрочени, след като Кон-
гресът на Мичиган прие закон, с който се намалява влиянието
на синдикатите. Законът също така забранява и задължително-
то членство на работниците в профсъюзните организации.

Чака ни недостиг на
вода и храна до 2030 г.
След близо две десетилетия Китай ще е водеща световна
сила, гласи доклад на американското разузнаване

До 2030 г. Китай ще е водеща све-
товна сила, но след две десетилетия
сегашният 8-10% темп на годишния му
икономически растеж ще е само дале-
чен спомен и Индия бързо ще го до-
гонва. Не само китайската икономика
вече ще е надминала американската
като №1, но и Азия ще е глобална сила,
по-голяма от Северна Америка и Ев-
ропа. Относителният бавен упадък на
Русия, Европа и Япония ще продължи,
а с шанс да станат големи играчи на
световната сцена са още страни като
Турция, Колумбия и Нигерия.

Експертите на Националния разуз-
навателен съвет вещаят, че към 2030 г.
населението на Русия ще намалее
почти двойно. Причина за това е висо-
ката смъртност и ниският стандарт на
живот, както и свръхцентрализираната
икономика. Прогнозира се и възмож-
ната употреба на ядрено и биологиче-
ско оръжия в конфликтите в Близкия
изток. В Близкия изток младежите, за-

почнали Арабската пролет, постепен-
но ще остаряват, а икономиките в рай-
она ще се нуждаят от алтернатива на
петрола и газа, защото технологиите
ще позволят добива им на други места.
Появата на умерени, демократични
правителства или пробив в уреждане-
то на израелско-палестинския кон-
фликт може да имат огромни положи-
телни последици.

Благодарение на напредъка в раз-
витието в технологиите в здравеопаз-
ването ще нарасне и продължител-
ността на живота, което обаче ще спо-
собства за застаряването на населе-
нието, особено в развитите страни.

“Глобални тенденции 2030” е създа-
ден от аналитичното звено към дирек-
тора по разузнаването на САЩ, но
включва и гледните точки на чуждест-
рани и частни експерти. Целта му е не
да пророкува, а да стимулира “страте-
гическото мислене” сред хората, които
днес взимат решения.

Хилари Клинтън
говори глупости

Шестнадесет души бяха ранени, след като въоръжени лица стреляха срещу палатков лагер на протестиращи
на площад “Тахрир” в Кайро. Нападателите, с маски на лицата, хвърляли също запалителни бомби, които

предизвикали малък пожар. Много от протестиращите, събудили се от шума, започнали да скандират:
“Народът иска падането на режима” - основния лозунг на въстанието, с което бе свален Хосни Мубарак и

сега възприет от противниците на президента Мохамед Морси

ФРАНЦИЯ ПОИСКА СВАЛЯНЕ НА
ИМУНИТЕТА НА МАРИН ЛЬО ПЕН

Опасения от синдикални
безредици в Мичиган

Путин:

публикувано по-късно, посочва вест-
никът, като се позовава на източници,
запознати със случая.

Американското министерство на фи-
нансите отказа да коментира тази ин-
формация. Банката е разследвана от
министерствата на финансите и на пра-

восъдието, от други американски ве-
домства и от прокурора на Манхатан
по обвинения в съучастие в пране на
мръсни пари на наркокартели и на
други организации, които нямат достъп
до американската финансова система,
посочва АФП.

пация, съобщи запознат източник.
“Министерството на правосъдието
предаде на 26 ноември на предсе-
дателя на Европейския парламент
Мартин Шулц иск за сваляне на
парламентарния имунитет на г-жа
Льо Пен”, съобщи Пиер Рансе, го-
ворител на министерството.

ППППП

Снимка БГНЕС

С
поред петия пореден доклад
“Глобални тенденции 2030:
Алтернативни светове” на
Националния съвет по разуз-
наването (NIC) на САЩ след

Разнобой между
Оланд и Меркел

В средата на октомври френ-
ският президент Франсоа Оланд
вече смяташе, че “най-лошото”
за Европа е минало. В понеделник
в Осло пък държавният глава
увери, че кризата в еврозоната
“е зад нас”. Германският канцлер
Ангела Меркел обаче бе по-уме-
рена в изказванията си. “Все още
не мога да отменя напълно тре-
вогата, но съм предпазливо оп-
тимистична”, заяви Меркел в
непряк отговор на изявлението
на френския държавник.

ЕП прие единен
европейски патент

Европейският парламент одо-
бри засиленото сътрудничество
на страните от ЕС за създава-
нето на единен европейски па-
тент, идеята за който се
обсъжда от около 30 години.
Единният патент, който ще
важи за 25 от 27-те страни от
ЕС, има за цел да улесни защита-
та на изобретенията в ЕС и да
намали значително разходите по
регистрирането им. Италия и
Испания отказаха да вземат
участие в проекта, защото па-
тентите ще бъдат преведени
само на трите работни езика в
ЕС - немски, английски и френски.

Окуражителни знаци
от гръцката
икономика

В понеделник Атина разпро-
страни фискалните си данни и
резултатите от външната си
търговия, които изпратиха оку-
ражителни сигнали за икономи-
ката на страната. След неколко-
кратни преразглеждания на дан-
ните стана ясно, че бюджетът
за 2012 година не само ще бъде
спазен, но й заложеният в него
дефицит ще бъде по-малък от
предвиденото. Според икономи-
ческите данни за първите 11
месеца на годината бюджетни-
ят дефицит на Гърция е достиг-
нал 12,9 милиарда евро, докато
първичният дефицит е възлязъл
на 1,48 милиарда евро. Това е
значително под прогнозите за
15 и 3,59 милиарда евро.

Еквадор подава
ръка на Асад

Властите в Еквадор изразиха
готовност да разгледат молба
за предоставяне на убежище на
президента на Сирия Башар Асад
или на неговото семейство, в
случай че такава постъпи, заяви
президентът на страната Ра-
фаел Кореа. “Възприемаме всеки-
го, потърсил убежище в Еквадор,
като човек, чиито права трябва
да се зачитат”, подчерта Кореа.

Харадинай получи
албански орден

Президентът на Албания
Буяр Нишани връчи орден “Скен-
дерберг” на бившия командир на
Армията за освобождение на
Косово (АОК), Рамуш Харадинай.
Отличието му е присъдено за
неговите “изключителни заслуги
и принос в организирането и по-
веждането на легендарната вой-
на и безпрецедентна устойчи-
вост на подразделенията на АОК
в защитата и спасяването на
живота и имуществото на ал-
банското гражданско население,
териториалния интегритет на
албанските територии и пълно-
то освобождаване на Косово”,
както и за неговия принос като
премиер на Косово.

Британска банка прала наркопари в САЩБританска банка прала наркопари в САЩБританска банка прала наркопари в САЩБританска банка прала наркопари в САЩБританска банка прала наркопари в САЩ
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¬ ÔËÎÓÊÂÌËÂÚÓ ˜ÂÚÂÚÂ:

през 2012 година. Това
съобщи американската
Комисия за защита на
журналистите (CPJ). Уве-
личението е с 53-ма в
сравнение с 2011 година.
Комисията за защита на
журналистите изтъква в
доклад, че това е най-го-
лемият констатиран брой
на журналисти зад решет-
ките, откакто води статис-
тика от 1990 година. Пре-

Правителството на Малта претърпя поражение при гласува-
нето в понеделник вечер на проектобюджета в парламента,
което откри пътя към предсрочни избори на 9 март 2013 година,
предадоха Ройтерс и ДПА. Премиерът Лорънс Гонци каза пред
журналисти, че парламентът ще бъде разпуснат на 7 януари.
Редовните избори трябваше да се състоят през август, отбеляз-
ва Ройтерс. Консервативният кабинет на Гонци загуби мнозин-
ството си в парламента, след като депутатът от управляващата
Националистическа партия Франко Дебоно гласува против про-
ектобюджета заради разногласия с министъра на транспорта.

Малта - най-малката държава в Европейския съюз - бе управ-
лявана от Националистическата партия на Гонци през послед-
ните 15 години. Социологическите анкети показват, че опозици-
онната левоцентристка Лейбъристка партия има преднина от 9
на сто пред националистите, добавя ДПА. През последните го-
дини Малта до голяма степен успя да избегне проблемите в по-
големите европейски държави от еврозоната. През третото три-
месечие на 2012 г. икономиката й отбеляза растеж от 1,9 на сто.

Анна ТИМОФЕЕВА,
Красноярск

По пода на клас-
ната стая се стеле
дим, чуват се оглуши-
телни експлозии и хвърчат отлом-
ки... Не, това не е учебна тревога и
не е нощният кошмар на училищ-
ния домакин. Просто така изглеж-
дат сега уроците по физика и хи-
мия в училищата в Красноярск.

В рамките на проекта “Нов по-
глед” те се преподават от студен-
тите от Сибирския федерален уни-
верситет - бъдещи биолози, физи-
ци и програмисти, които спечелиха
конкурса на един от руските не-
правителствени фондове. Пред
очите на изумените седмокласни-
ци Иван Тимофеенко, Ксения Ма-
лишевская, Александър Меншиков
и Павел Панкин творят истински
чудеса: палят и изстудяват, създа-
ват минивулкани, правят портатив-
ни огнени експлозии и демонстри-
рат течност по-твърда от тухла.

Ето един от експериментите,
който демонстрират студентите.

- Трябва ни доброволец - казва
Иван Тимофеенко.

От “гората от ръце” той избира
едно от по-активните момичета и й
връчва за смелост роза.

Студенти правят за ученици уроци по нескучна физика

- А сега я сложи тук - казва на
ученичката той, посочвайки й ле-
генчето с азот.

След минута престой в ледена-
та пара вадят цветето.

- Удари с него по масата! - не-
очаквано заповядват циничните ек-
спериментатори, на които не им е
жал да пожертват цветето в името
на науката. И розата се разпада
като стъкло пред очите на стъписа-
ните ученици. Аплодисменти!

- Това е истинско шоу. Жалко,
че може да се види само от една
от седемте паралелки - съжалява
учителят по физика Виталий Бес-
палов. - Ние в училище нямаме
възможност да правим такива екс-
перименти. Течният азот днес стру-
ва скъпо.

С желание още повече да
стъписат учениците, студентите им
показват течност, която се държи
като скала. На външен вид вещест-
вото е съвсем обикновено - гъстата
течност мързеливо се поклаща в
пластмасовата съдинка. Тя не може
да се пробие с юмрук, а ако си

пуснете вътре ръката, е трудно да
се измъкне. Всичко това опитват де-
цата.

- Това е обикновено картофено
нишесте. Две към едно - разкриват
тайната студентите.

Капитанът на отбора на експе-
риментаторите Иван Тимофеенко е
студент четвърти курс в Института
за космически и информационни
технологии в СФУ. Физиката го ув-
лича още в училище. И именно бла-
годарение на това, че учителят им
показвал любопитни експерименти.

- Уроците по физика или химия
не са интересни на учениците, за-
щото не са подкрепяни с експери-
менти, които да може да се “пип-
нат” - казва Иван. - Ние вече на-
правихме седем посещения в учи-
лища и виждаме как светват очите
на децата. На въпроса искат ли да
учат в групата по “експериментал-
на наука”, едва ли не хорово отго-
варят “Да!”

Между другото наградата от сто
хиляди рубли студентите са разде-
лили на две: първата част е за де-
сет експериментални урока, втора-
та - за организиране на същата тази
група, която след Нова година ще
започне да работи в СФУ. Два пъти
седмично всички желаещи ученици
ще могат да идват на тези занятия.

Каква ще е новата
национална политика
Кой е главата на
семейството в Русия?
Многопартийността
се завърна
Леонид Рошал: Не е
просто да си независим
Свръхестественият
Горен Алтай
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Всички запланувани празнични мероприятия
по посрещането на Нова година в кипърската
столица Никозия се отменят. “Сега не е време за
веселба”, коментира столичният кмет Константи-
нос Йоргаджис. “В условията на тежката финан-
сово-икономическа криза, която преживява Кипър,
е нужно да се действа и да се помага на нужда-
ещите се.”

Отделените за новогодишните празненства
средства ще бъдат предадени на учениците от
началните класове от бедни семейства. Пари ще
получат около 320 ученици от учебните заведе-
ния в Никозия.

Репресии задушават
свободното слово
Броят на журналистите в затвора е рекордно висок през 2012 г.

дишният рекорд от 185
затворени журналисти в
света е бил поставен през
1996 година.

Турция е страната с
най-много журналисти в
затвора, следвана от
Иран и Китай. Броят на
намиращите се в затвора
журналисти е рекордно
висок тази година, тъй
като критичните срещу
властта репортери и глав-
ни редактори са обвиня-
вани в “тероризъм” и дру-
ги престъпления срещу
държавата, съобщи бази-
раната в Ню Йорк орга-

низация.
“Живеем във времена,

когато антидържавните
обвинения и етикетът “те-
рорист” се превърнаха в
предпочитано средство
на правителствата за
сплашване, задържане и
хвърляне в затвора на
журналисти”, заяви
изпълнителният директор
на CPJ Джоел Саймън в
комюнике.

“Криминализирането
на разследващите ре-
портажи по неконвенци-
онални теми нарушава
не само международно-

то право, но и правото
на хората по света да
събират, разпространя-
ват и получават незави-
сима информация”,
допълни той.

Турция е затворила
най-малко 49 журналис-
ти до 1 декември, вклю-
чително десетки кюрдски
репортери, задържани
по обвинения в теро-
ризъм, и други журнали-
сти, обвинени в заговор
срещу правителството, от-
белязва американската
комисия. АП цитира тур-
ския телевизионен ре-

дактор на новини Мехмет
Али Биранд, според ко-
гото турското правителст-
во не прави разлика меж-
ду свобода на словото и
тероризъм.

В Иран до началото
на този месец в затвора
са се намирали най-мал-
ко 45 журналисти. След-
ва Китай с 32-ма затво-
рени представители на
медиите, пишат авторите
на доклада.

Като цяло комисията
е установила 232 репор-
тери, главни редактори и
фотожурналисти, намира-

щи се в затвора към 1
декември, но в този брой
не са включени много
журналисти, хвърлени в
затвора и освободени в
течение на годината.

В първата петица на
страните с най-много
представители на медии-
те в затвора попадат още
Еритрея с 28 репортери и
Сирия с 15. Следват Ви-
етнам с 14, Азербайджан
с 9, Етиопия с 6, Саудит-
ска Арабия с 4 и Узбеки-
стан с 4. Журналисти зад
решетките има в общо 27
страни по света.

МАЛТА ОСТАНА
БЕЗ ПРАВИТЕЛСТВО

Никозия няма да празнува Нова година

В предновогодишно
шоу, събиращо
ежедневно стотици
зрители в изложбения
парк на животните
“Мариналанд” в Антиб,
Южна Франция, дресьор,
облечен като Дядо
Коледа, представя
атрактивна дресировка
на делфини

През ноември Кипър като цяло постигна
съгласие с международните кредитори по усло-
вията на кредитирането на страната с цел спася-
ване на банките на Острова на Афродита. Сред
мерките, които предстои да бъдат предприети, с
цел съкращаване на бюджетния дефицит, са
съкращаване на заплатите в публичния сектор,
пенсиите и социалните надбавки. Кипър дълго
отлагаше мерките заради предстоящите прези-
дентски избори в страната в началото на 2013 г.

Очаква се Никозия да получи външно финан-
сиране от около 17,5 млрд. евро - сума, равно-
стойна на брутния вътрешен продукт на страната.

Снимка БГНЕС

Р
екорден брой
журналисти -
232-ма, са
били по затво-
ри в целия свят

Рози и стереотипиРози и стереотипиРози и стереотипиРози и стереотипиРози и стереотипи

Венецуелският лекар
Хосе Рафаел Маркуина,
заяви, че на Чавес му
остават “между два и три
месеца живот”. “Болестта
е навлязла в агресивна
фаза. Той има метастази
в лумбалната област,
компресиране на нервите
около лумбалната област
на гръбнака, което може
да доведе до парализа”,
каза Маркуина.

Мрачни
прогнози за
Уго Чавес
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Интервю
Станчо Славов:

Приемът след IV клас
все още е неясен
Ако проектозаконът за училищното образование не бъде променен, през следващата
учебна година V клас няма да има, казва директорът на ПМГ „Акад. Никола Обрешков” - Бургас

Äî ìîìåíòà íå çíàåì
êàêâè òåêñòîâå èìà
â çàêîíà, êîéòî âëèçà
âå÷å çà âòîðî ÷åòåíå

Интервюто ни бе предоставено
от група Имидж Едвъртайзинг

 Господин Славов, бъдещите
петокласници и техните родите-
ли се вълнуват от промените в
Закона за предучилищното и учи-
лищното образование, според ко-
ито математическите гимназии
трябва или да се преобразуват в
средни училища, или да преуста-
новят приема на ученици след IV
клас. Как ще коментирате проек-
тозакона и как той ще се отрази
на бургаската математическа
гимназия?

- Проектозаконът в момента е
пред второ четене. Ние имаме уве-
рението, че проблемът с математи-
ческите гимназии ще бъде решен,
но все още не сме видели финал-
ния вариант. “Решен въпрос” за нас
означава ясно дефиниран прием на
ученици след IV клас.

Според първия вариант, предло-
жен в проектозакона, понятието
профилирана гимназия означава
обучение единствено след VII клас.
Забранява ни се да обучаваме
деца от V клас. За да можем да
осъществяваме прием след IV клас,
трябва да се преобразуваме в
средно училище. Тази процедура е
изключително тежка, тромава и
бавна. Изисква решение на педа-
гогическия колегиум, обвързана е
и с други закони като Кодекса на
труда и пр. Преобразуването е
свързано с много юридически ка-
зуси, които не могат да бъдат за-
обиколени и отнема близо година.
Ако законът се приеме без промя-
на в предложените текстове сега и
ние започнем процедурата по пре-
образуване веднага, няма да успе-
ем да го направим до септември
2013 г. През учебната 2013-2014 г.
няма да можем да обучаваме пето-
класници.

Знам, че това вълнува родите-
лите, но еднозначен отговор не
мога да дам. А е важно да знаем
какво пише в закона. Ако текстове-
те бъдат променени, възможно е да
имаме прием. Но ще трябва да
бъдат изяснени и други въпроси,
включително начина на прием на
учениците. Все още не е ясно кой
ще организира проверката - учили-
щето или ще бъде централизира-
на. И дали изобщо ще има някаква
проверка, или входът в математи-

рейтинг. Има градове, в които ма-
тематическите гимназии са в доста
незавидно състояние. През послед-
ните 15 години Бургас е изключе-
ние от това правило. Тук ние сме
водещи и според мен причината е
в множеството извънкласни дейно-
сти, които развиваме по всички
дисциплини, залегнали в учебния
план.

Има деца, които могат да бъдат
обучавани масово на отлично ниво,
други трябва да бъдат обучавани
по-специализирано, в рамките на
т.нар. СИП. А има и единици, за
които трябва да се положат най-
много грижи и успехите им да бъдат
доведени до върхови форми. Те
могат да бъдат нашите национални
състезатели по математика и други
дисциплини. Затова изградихме пи-
рамидална система на обучение.
Положихме усилия да развием
всички форми. Нужни ни бяха вре-
ме, планиране, стратегия и конкрет-
на тактика за постигане на резул-
татите. Това съдържа комплект от
мерки - да съберем екип от препо-
даватели, да привлечем добри уче-
ници. Те постепенно започнаха да
се трупат като интелигентна маса,
която ставаше все по-добра. Посте-
пенно се вдигаше нивото на прием,
тук постъпваха деца с по-големи
интелектуални възможности, което
им позволява да усвоят материя на
по-високо ниво. Това изискваше и
набирането на учители, които мо-
гат да преподават на по-високо
ниво.

Този процес се развиваше в
продължение на години, в които
ръководството на гимназията се
учеше как точно да постъпва.
Осъзнахме, че ни е нужна и рекла-
ма за нашия продукт - нашият про-
дукт са децата и онова, което те
постигат. Така добихме популяр-
ност в града, желанието на децата
да учат тук се увеличи, а минимал-
ният бал, с който ги приемаме, ста-
на изключително висок.

 Колко време ви отне всичко
това?

- Не бих могъл да преценя кол-
ко време продължи израстването
ни, но мога да кажа, че все още не
сме свършили. Винаги има какво
още да направим. Например да
развием подготовката по повече
предмети, за да имаме още побе-

могат да реагират при екстрена
ситуация. Успяхме да изведем всич-
ки ученици - 1200 души, само за 4
минути, при норматив от 6 минути.
Със сигурност бихме могли да по-
добрим и този резултат. Амбицията
ни е да имаме върхови постижения
във всички области. Нашите децата
са умни и могат творчески да при-
ложат това, което научават. Успехът
им е гарантиран. С едни и същи
усилия те постигат повече, откол-
кото съучениците им от други учи-
лища. Причината е в изучаването
на точни науки, които много пома-
гат за бързо усвояване на каквато
и да е материя.

 Кое е в основата на успеха
- талантът на учениците или ме-
тодите за подготовката им?

- Двете обстоятелства са равно-
значни. Талантът първо трябва да
бъде открит, после да попадне в
подходяща среда, за да се развие.
Иначе постиженията не биха били
толкова високи. Ние имаме пара-
лелка по биология и повечето от
ученици, които я завършват, стават
медици. Нищо от това, което учат
по математика, те не прилагат ди-
ректно в работата си. Но, за да
бъдат добри лекари, да поставят
точна диагноза и да лекуват пра-
вилно пациента, трябва да имат
стройно логическо мислене. Логи-
ческо мислене е нужно на специа-
листите от всички професии - науч-
ни работници, икономисти, журна-
листи. То се формира при изучава-
нето на фундаменталните в човеш-
ката цивилизация науки - матема-
тика, физика, философия. Тук ние

учим децата на логика и те ще я
приложат независимо от това към
каква специалност ще се насочат.

В основата на успеха е и жела-
нието на преподавателите да да-
дат повече от себе си, без да очак-
ват финансов еквивалент. В
извънкласните дейности той е из-
ключително семпъл - между 200 и
400 лева годишно. Въпреки това
нашите преподаватели всеотдайно
се впускат в подготовката и разви-
тието на най-талантливите ни уче-
ници. Резултатите са налице. Ако в
страната имаше класация за най-
много участия и медалисти от на-
ционални и международни състе-
зания и олимпиади, ние ще заемем
второто място след математическа-
та гимназия в София, където е
съсредоточен голям научен потен-
циал и конгломерат от ученици.

В последните 15 години нашата
гимназия практически носи целия
товар на региона при изявите на
децата в извънкласните форми.
Учениците ни се състезават по
всички дисциплини - математика,
информатика, физика, химия, био-
логия, български език и литерату-
ра и английски език. Участват в
състезания и по дисциплини, които
не са наш приоритет, от рода на
техническо чертане, безопасност
на движението, оказване на първа
помощ и др. Резултатите, които
постигат, са наистина впечатлява-
щи и постоянни. Няма отстъпление,
напротив, участието става все по-
масово. За последните години ня-
колко пъти се е увеличил броят на
учениците, които се явяват по състе-
зания или представят България по
международни олимпиади.

 Математическата гимназия
е известна в Бургас и с постоян-
ната си иновативност. Вие вече
приложихте принципа на общест-
вените поръчки при избора на
всякакъв вид оферти, отнасящи
се за учениците. Какво още пред-
стои да направите?

- Действително за всички дей-
ности, свързани със събирането на
средства от учениците, ние вече ще
обявяваме обществени поръчки. В
края на октомври финализирахме
първата обществена поръчка и из-
брахме място за провеждане на
абитуриентския бал през май 2013
г. Открихме процедура и за застра-
ховките на учениците. По този на-
чин ще избираме фирми, които да
извършват учебните екскурзии и
всички други инициативи, свързани
с учениците ни. Считаме, че така
постигаме най-добрите условия и
цени, публичност и прозрачност.

Въведохме карти за електронен
достъп на учителите до сградата.
Идеята е да разширим проекта и
той да обхване и учениците. Иска-
ме да поставим и повече камери за
видеонаблюдение. Вършим всичко
това, не защото искаме да напра-
вим училището по-полицейско, а за
да бъде то равно достъпно, сигур-
но и спокойно за всички. Редът в
сграда, в която общо с френската
гимназия пребивават 2300 души,
трябва наистина да е гарантиран.

Нови неща могат да очакват
учениците ни и по отношение на
материалната база. Вече е в ход
проекта за изграждане на нов
спортен комплекс. На 16 ноември
изтече крайният срок за подаване
на документи за избор на изпълни-
тел. Целият проект е на стойност
над 4 млн. лв. От тях 1 млн. лв. оси-
гури държавният бюджет, а остана-
лите съфинансира общината. Зара-
ди добрите резултати, които пости-
га гимназията, общината изцяло
финансира и още един наш проект
- изграждане на кабинет за при-
родни науки на стойност 50 хил.лв.

ческите гимназии ще бъде свобо-
ден. За нас приемът на ученици
след IV клас е особено важен. На
тази възраст се проявяват матема-
тическите таланти при децата и е
важно те да бъдат поставени в
подходяща среда, за да се развият.

 Прави впечатление, че все
повече деца се стремят към ма-
тематическата гимназия в Бур-
гас. Тя е с най-висок бал за прием
не само в града, но и спрямо голя-
ма част от математическите
гимназии в други градове на
страната. Показател за какво е
това?

- Правило за страната е езико-
вите гимназии да са с най-висок

дители на състезанията. Сега се
опитваме да въведем извънкласни
дейности, които не се припознават
при нас - музика, театрално, изку-
ство, спорт. В спорта вече имаме
определени постижения. През ми-
налата година излъчихме пет раз-
лични отбора, които се класираха
за финала на ученически спортни
игри. Нямаше в страната друго та-
кова училище.

Търсим всякакви варианти, за да
разнообразяваме и усъвършенства-
ме уменията на учениците. Наско-
ро дори проведохме едно непопу-
лярно мероприятие - учебна еваку-
ация от сградата. Това не се прави
от училищата, а е важно децата

‘
‘
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Общество
12

Датата

Операция „фалит”

СВЕТЛА
ВАСИЛЕВА

Уволниха я,
забравете!

ИНА
МИХАЙЛОВА

АИДА
ОВАНЕС

Без лоши спомени

1821 - РАЖДА СЕ ГЮСТАВ ФЛОБЕР,
ФРЕНСКИ ПИСАТЕЛ (УМИРА 1880 Г.).

Представител е на литератур-
ното направление критически
реализъм. Автор на романите
“Мадам Бовари”, “Възпитание
на чувствата”, “Саламбо” и не-
довършения “Бувар и Пекю-
ше”. Пише новели, романтични
и драматични произведения.
Смъртта го заварва пред нови
планове - замислял исторически роман.

1849 - УМИРА МАРК БРЮНЕЛ, ФРЕНСКИ
ИЗОБРЕТАТЕЛ (Р. 1769 Г.). Под негово

ръководство и по не-
гови проекти се пост-
рояват много къщи,
търговски сгради, пор-
тови укрепления и пр.
в САЩ. Най-славното
му творение е проко-
паването на първия
тунел под р. Темза (на снимката). Прокопа-
ването му отнема цели 17 години. Брюнел
става вицепрезидент на Кралското научно
общество - нещо, което не се е случвало на
чужденец дотогава.

1913 - ОТКРАДНАТАТА
„ДЖОКОНДА” Е  ВЪРНАТА
В ЛУВЪРА. Най-прочутата

картина на Леонардо да Винчи,
представляваща портрет на
Мона Лиза, изчезва на 22 ав-
густ 1911 г. Две години и три
месеца по-късно е арестуван
Винченцо Перуджия, докато се
опитвал да продаде картината във Флорен-
ция. Така знаменитата творба е върната в
Лувъра в Париж.

1925 - В САЩ Е ОТКРИТ ПЪРВИЯТ В
СВЕТА КРАЙПЪТЕН ХОТЕЛ. Milestone Mo-

Tel всъщност е
първият мотел.
Основан е от
Arthur Heineman
в градчето San
Luis Obispo, Ка-
лифорния. Голе-
мите разстояния,
по-бавната ско-
рост на автомобилите по това време и необ-
ходимостта шофьорите да пренощуват някъ-
де по път били основните причини за откри-
ването на мотела. Строителството на бунга-
лата, които разполагали със собствен сани-
тарен възел, излязло около 80 000 долара.
Цената на нощувката била 1,25 долара.

1927 - РАЖДА СЕ РОБЪРТ НОЙС, АМЕ-
РИКАНСКИ ИНЖЕНЕР (УМИРА 1990 Г.).

Един от изобретателите, заедно
с Джак Килби, на първата инте-
грална микросхема. През 1968
г. основава корпорацията “Ин-
тел”. В последното си интервю,
попитан какво би направил, ако
е “император” на Съединените
щати, Нойс отговаря, че освен
всичко друго, би направил така,
че да е сигурен в подготовката
на следващото поколение за процъфтяване-
то му в ерата на високите технологии. А това
би включвало обучение и на най-бедните и
необразовани хора, отбелязва Нойс.

1955 - В АНГЛИЯ Е ПАТЕНТОВАН КОРАБ
НА ВЪЗДУШНА ВЪЗГЛАВНИЦА. Идеята

на Кристофър Коке-
рел е да конструира
моторно превозно
средство, което да се
придвижва по во-
да върху въздушна
струя. За да провери
изобретението си, той използва две тенекие-
ни кутии с различен диаметър, като ги поста-
вя една в друга, след което с помощта на
сешоар осигурява притока на въздух в тях.

1962 - ДЖОН КЕНЕДИ ИЗРИЧА ФРАЗА-
ТА „СВЕТЛИНА В КРАЯ НА ТУНЕЛА”. На

пресконференция на
въпрос как може да оце-
ни развитието на Виет-
намската война, Кенеди
отговаря, че поради
трудността на водената
партизанска тактика на
война са нужни 10-11
души срещу един, особе-
но в трудния южновиет-
намски терен. Според
него Щатите не виждат светлината в края на
тунела, но той самият не смята, че е по-тъмно,
отколкото преди една година. В някои отно-
шения, твърди Кенеди, е дори по-светло.

Анатолий СТАНКУЛОВ

Малко им беше на уп-
равляващите катастрофа-
та с Венета Марковска. Не
се засрамиха и от гавра-
та, която спретнаха с
Петър Стоянов. Циркът с
избора на нов конституци-
онен съдия, в който бе
завъртяно името и на Галя
Гугушева, стана унизител-
но позорен. Картинката
дорисува вътрешният ми-
нистър, който в понедел-
ник вечерта раздаде пра-
восъдие (за пореден път,
без да е част от правомо-
щията и отговорностите

му). В Костинброд, след
поредната показна опера-
ция, на извънредна пре-
сконференция, с участие-
то на шефа на Гугушева и
кандидат за главен про-
курор Борислав Сарафов,
Цветанов рече, че ГЕРБ
няма да подкрепят номи-
нацията на заместник-
шефа на Апелативната
специализирана прокура-
тура за КС. Междувремен-
но, за да се спазят дого-
ворките, СДС ще получи
още един шанс да номи-
нира следващ кандидат. И

това ако не е гавра - здра-
ве му кажи!

Не знам дали ГЕРБ ко-
лекционират ненормално-
сти, но историята с Кон-
ституционния съд осеза-
телно дразни обонянието.
Какъв трябва да е този
кандидат, за да се хареса
на ГЕРБ - толкова, че да
вземат най-сетне да го
изберат? Отговора едва
ли знаят и “възложители-
те”, след като критериите,
по указания на “начални-
ците”, се свеждат до “как-
вато и да е” кандидатура.

Което обяснява и гротес-
ката с избора на партие-
ца Анастасов на позиция,
която по конституция изи-
сква на нея да се избират
юристи с най-високи мо-
рални и професионални
качества. Походът към
най-високата институция в
държавата завърши с ней-
ното бламиране, а утре
ГЕРБ ще сдъвчат и изплю-
ят поредната си жертва.

Както е тръгнало, уп-
равляващите ще завършат
успешно поредната опе-
рация “фалит”. Този път на

Конституционния съд. По
подобие на всичко оста-
нало в държавата.

Логично и основател-
но, на фона на пълната
каша, която властта
забърка около избора на
нови членове на КС,
възниква въпросът: иска ли
тази власт да има дейст-
ващ Конституционен съд?
Може би не. Поне до избо-
рите със сигурност. За да
няма кой да оспорва зако-
нодателните им безумия и
да вади на показ управ-
ленското им безсилие.

Тези дни преподава-
телка по немски и руски в
столично училище отиде
на работа в нетрезво състо-
яние. Сутринта. Странно, че
никой не я спира още на
входа на учебното заведе-
ние. Нито охрана. Нито
дежурен колега. Странно е
също, че никой от учител-
ския колектив, иначе не

оспорващ публично профе-
сионалните й качества, не
й предлага да се прибере
вкъщи. Странно е и пове-
дението на директорката,
която вместо да я качи на
такси и отстрани от учили-
ще за деня, а после да
поиска обяснение и реши
какво наказание да й на-
ложи, вдига на крак лека-
ри, полиция и Столичния
инспекторат. След всички
тях или едновременно с тях
- и медиите.

Не може да бъде оправ-
дано поведението на пре-
подавателката. Изисквани-
ята, очакванията и претен-
циите на обществото ни
към учители и лекари не
търпят компромиси. За дру-
го става въпрос.

Защо за едно, макар и

обществено укоримо пове-
дение, станало публично
достояние, изведнъж върху
извършителя се стоварва
мощта на цялата държавна
машина. Инспекторат. По-
лиция. Съд. За къде по-го-
леми прегрешения и то
криминални, виновниците
пърхат като волни птички
сред нас, необезпокоявани
от никого.

Проблемът е, че никой
не попита тази педагожка,
която освен учител е и ро-
дител, отглеждащ сам три-
те си деца, какъв й е про-
блемът, как живее, как се
справя и справя ли се въоб-
ще. Натрапеното от ГЕРБ
ленторезно магистрално
ежедневие дотам ли бето-
нира душите ни, че ги
превърна в крепости за

проблемите и несгодите на
колегата, съседа, обикнове-
ния човек, изпаднал в беда.

Директорът на учили-
щето налага веднага санк-
ция “уволнение” и се “смай-
ва” от случилото се. Не си
задава неудобните въпро-
си за собствения си кон-
трол и за управлението на
учебното му заведение.
Или иска с показана
“твърдост” да заслужи не-
чия височайша похвала. По
този почин ние, граждани-
те, отдавна трябваше да
уволним цялото правител-
ство на ГЕРБ во главе с
премиера, докарало ни
всекидневни престъпле-
ния, африканска бедност и
мизерия.

А може би е време да
го направим.

Здравното министерст-
во очевидно страда от де-
менция. Скрито. Щото око-
ло 100 хил. българи стра-
дат явно. Неговата грижа
за хората с деменция се
изразява в пионерен почин
- без лекарства те няма да
имат никакви спомени. В

това число - и лоши...
Иначе как да си обяс-

ним факта, че 10 месеца
не му стигнали на ведомст-
вото да включи в нарочен
списък за частично или
пълно поемане на цената
за лекарствата за страда-
щи от болестта на Алцхай-
мер. Ясно е, че такова ле-
карство струва на болния
(и семейството му) 200 лв.
Но не е ясно от нехайство-
то на министерството кол-
ко е спестила касата, чии-
то пари са наши - на всич-
ки здравнооосигурени, в
това число на болните от
алцхаймер и на членовете
на семействата им. Иначе
МЗ е доста бърза по нала-
гането на санкции.

Звучи не тъжно, а уни-
зително! Още повече при
сравнение с други страни,
които уж са на нашето
ниво. Чехия например оси-
гурява на страдащите от
това заболяване мрежа от
дневни центрове, лични
асистенти, най-съвремен-
но лечение. Дотолкова, че
пациентка с алцхаймер
обикаля цяла Европа за-
едно с терапевта си и със
свой роднина. И благода-
рение на комплексната
грижа, осигурявана от
държавата, може да води
пълноценен живот. Но
България очевидно не
брои за живи пациентите
с деменции. Нито тези с бо-
лестта на Паркинсон или с

множествена склероза,
или с редки заболявания.
Оправданието с кризата
вече е изтъркано. Българ-
ското правителство много
успешно трета година сто-
варва цялата й тежест
върху най-уязвимите граж-
дани.

И още: как може да се
изисква от гражданите, от
болниците или бизнеса да
спазват законите, а самата
държава (в случая в лицето
на министерството) да не ги
спазва? Очевидно в наши
дни в нашата държава
съдебните решения не зна-
чат нищо. А ако държавата
бъде осъдена за нехайст-
вото си в Европа, ще пла-
щат пак данъкоплатците...
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Димитър

Доверието не се дава д
Истинска заетост ще има само тогава, когато разкриването на работн
в реалната икономика стане държавна политика, казва кметът
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Интервю на
Петрана СОМЛЕВА

 Господин Михайлов,
кои са основните характе-
ристики на община Генерал
Тошево и какви перспекти-
ви дават те за бъдещото
й развитие? С какви успехи
може да се похвали местна-
та власт за първата годи-
на от новия мандат?

- Община Генерал Тоше-
во заема площ от 980 хил.
дка, от които 800 хил. дка са
земеделски земи основно от
втора  и трета категория. Тук
се осъществява между 3 и
4% от  националното произ-
водство на пшеница, цареви-
ца и слънчоглед. Общо про-
изведената селскостопанска
продукция от зърнени и тех-
нически култури достига  до
400 хил. тона висококачест-
вена продукция, а близостта
до пристанищата и добрата
довеждаща инфраструктура
предопределя реализацията
й основно за износ. На тери-
торията на общината се на-
мира и най-големият научно-
производствен земеделски
институт, чиято селекция за-

ема основен дял в структура-
та на посевната площ на
пшеницата в страната. Тук са
и най-големите вместимости
за съхранение на зърно в
страната, в т.ч. и държавният
резерв.

Отиващата си вече 2012
г. определено можем да оце-
ним като успешна. Независи-
мо от продължителната суша
постигнатите добиви от
есенниците са много добри.
Задоволителни са и добиви-
те от слънчогледа и цареви-
цата, а изкупните цени са
най-приятната изненада за
земеделските производите-
ли, които ще осигуряват до-
ходи освен на тях, така и с
над 60 милиона лева рента
на собствениците на земя. В
общината плащането на рен-
та в размер на 80-100 лв. на
декар вече не е новина и
съответства на цените на зе-
меделските земи, които
надхвърлят в голямата си
част 1500 лв. на дка. Всичко
това провокира хората с
пари и идеи да инвестират в
земеделието. Затова негова-
та модернизация се развива
изключително бързо. Изгра-
диха се и продължават да се
изграждат нови модерни

бази за съхране-
ние на зърно, заку-
пува се най-мощна-
та съвременна зе-
меделска техника,
произвеждана в
Европейския съюз.
Влагат се семена и
се внедряват техно-
логии за растител-
на защита, продукт
на последната се-
лекция и агротех-
ника. Започна стро-
ителството на пър-
вите мощности за
преработка на сел-
скостопанска про-
дукция. Всичко това
се отразява благо-
приятно и на фи-
нансовото състоя-
ние на общината.
Разчетите са ни на-
правени така, че с
изключение на кри-
зисната 1997 г.
през всичките вече
19 години на наше-
то управление при-
ключваме бюджета
с излишъци. Неслу-
чайно с ПМС общи-
ната беше класи-
рана на 8 място от
всички 264 общини
в България за 2011
година.

 Какъв е по-

тенциалът на общината за
усвояване на еврофондове-
те? Какво е постигнато?
На реализирането на какви
проекти разчитате?

- Генерал Тошево е малка
община с ограничени ресур-
си в това число и кадрови.
Разчитаме на опита си, и
желанието на колегите, кои-
то освен с пряката си работа
разработват и управляват
проекти, независимо от това
какво ще получат за труда си.
Днес няма обществени сгра-
ди, благоустроени простран-
ства, асфалтирани улици и
пътища, на които да не пише
“Красива България”, “НДЕФ”,
“СИФ”, “ПРСР”, ”САПАРД”,
програма Трансгранично
сътрудничество, с помощта
на МОН, МС, Дирекция по ве-
роизповеданията и т.н. Нещо
повече, ние бяхме първата
община в България, която
успешно реализира проекти
по “ТГС България-Румъния” и
програма “Черно  море”, като
и двата проекта бяха презен-
тирани като примерни от
румънското Министерство на
регионалното развитие и ту-
ризма в гр. Разград и гр. Ки-
шинев. За изминалите две
години реализирахме проек-
ти с гр. Негру Вода, гр. Мур-
фатлар, Университета “Ови-
диус” гр. Констанца, Област-
на администрация Констанца.
Още три проекта по програ-
мата ТГС са одобрени и
очакваме покани за сключва-
не на договори. В момента по
ПРСР се изпълняват 2 проек-
та по мерки 321 и 322, стар-
тира и проект под егидата на
регионалното министерство
за изграждане на медицин-
ски център.

Най-важният за нас оба-
че ще бъде проектът за во-
ден цикъл, включващ доизг-
раждане на канализация на
Генерал Тошево, рехабили-
тация на улични водопрово-
ди, реконструкция и модер-
низация на ПСОВ. Отстране-
ни са и последните забележ-
ки по проекта и до средата
на декември ще бъде внесен
в МОСВ.

 Кое, господин Михай-
лов, от всичко постигнато
вие смятате за свой личен
успех?

- Най-важното нещо, кое-
то постигнахме през послед-
ните години, е новото отно-
шение на хората към това,
което ни заобикаля. Водени
от максимата, че средата
възпитава, ние започнахме
още от детските градини,
училищата, средата, в която

живеем и работим. Култура-
та на обитаване в тях благо-
дарение на педагозите и
родителите стана пример за
отношение към труда на дру-
гите. Тя формира навици на
поведение на децата и уче-
ниците както в училище, така
дори и в дома. И ако преди
години разрухата и ванда-
лизмът се приемаха за нещо
нормално, то днес ние виж-
даме наистина европейско
поведение към това, което ни
заобикаля. Грижата към
създаденото тук преди нас е
нещо, с което всички можем
да се гордеем, а това е га-
ранция, че трудът ни не оти-
ва напразно.

Хората ценят промяната,
настъпила особено в общин-
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‘ския център, в централната
градска част и всички изхо-
ди на града, където бяха под-
менени тротоарните настил-
ки, оформени бяха подходя-
щи цветни алеи с трайно озе-
леняване и подходящи
дървесни видове. Днес жите-
лите на Генерал Тошево се
разхождат в обновен град-
ски парк. Завършени бяха и
вече функционират в унисон
с парковата обстановка нова
многофункционална спортна
площадка с подходящо ос-
ветление, модерен плувен
басейн, съчетан със заведе-
ние за обществено хранене.
По линия на ПЧП беше
извършена реконструкция
на ЗОХ “Добруджански рай”,
както и почивната база на
общината в Шабла, където в
хотел “3 звезди” почиват де-
цата от общината, запла-
щайки 120 лв. за 10 дни,
обгрижвани от своите учи-
тели.

 За какво ви търсят
най-често хората?

- В община Генерал То-
шево живеят 17 000 души, от
които в града живеят по-мал-
ко от половината. Тук всички
се познаваме, още повече че

Паметникът на патрона
на града ген. Стефан Тошев

Бялата лястовица, символът на града
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р Михайлов:

даром
ни места

ДИМИТЪР МИХАЙЛОВ е роден през 1951 г. в Гене-
рал Тошево. Завършил е Полувисшия железопътен
институт в София, а след това Висшия инсти-
тут за народно стопанство във Варна, специал-
ност икономика на промишлеността. Има завърше-
на и следдипломна квалификация по икономика и
управление на селското стопанство. Една година е
бил председател на временния изпълнителен коми-
тет на Общинския народен съвет. От 1991 до 1999
г. е кмет на общината. След това 4 години работи
в МБАЛ “Бялата лястовица”. От 2003 г. досега е
кмет на община Генерал Тошево. Женен с две деца
и двама внуци.

ИСКРИ ОТ МИНАЛОТО

работим заедно почти 20
години. При нас в общината
има свободен достъп не
само в приемното време.
Всъщност, работният ми ден
започва още в 6,30 часа.
След излизането от къщи
пресичам половината град.
По пътя си получавам от сво-
ите съграждани първите за-
дачи за деня. Хората са до-
бронамерени и често сами
предлагат помощта си. А ние
се чувстваме удовлетворени,
когато можем да решим про-
блемите им. За съжаление
трябва да кажа, че въпросът
с безработицата за нас ос-
тава все още нерешим. Про-
грамите за заетост са част
от мерките за ограничаване-
то на безработицата. В раз-

личните години общината е
назначавала между 300 и
700 души - по ОСПОЗ, озе-
ленители, полска охрана,
поддръжка пътища и т.н.
Включваме хора в програми
за обучение, преквалифика-
ция, разкриване на собствен
бизнес.

В проект към МРРБ изгра-
дихме бизнес зона за 4 млн.
лева с изнесена довеждаща
инфраструктура - път, ток,
газ, вода, канализация,
улично осветление.

Истинските стъпки за ре-
шаването на проблемите с
безработицата са все още
твърде плахи. Преди дни
стартира работа предприя-
тие за хляб и сладкарски
изделия, през юни 2013 г.
очакваме да се довърши из-
граждащият се мелничен
комплекс. Също през 2013 г.
ще стартира и изграждането
на няколко ветро парка за
почти 500 мw, в чийто строи-
телство също ще бъдат анга-
жирани хора, макар и вре-

менно. Истинска заетост оба-
че ще има само тогава, кога-
то разкриването на работни
места в реалната икономика
стане държавна политика.
Когато субсидирането на
зърнопроизводството се ог-
раничи, а се стимулира ре-
шително животновъдството,
екологичното земеделие,
зеленчукопроизводството,
лозарството и овощарство-
то, за което имаме тради-
ция, опит, база и природни
дадености.

 Как се отразиха в об-
щината негативните про-
цеси, произтичащи от ико-
номическата криза през по-
следните години. Кои сек-
тори бяха най-сериозно за-
сегнати?

- Негативните процеси,
произтичащи от икономиче-
ската криза, рефлектират
върху икономиката и цялост-
ното развитие във всички
български общини, незави-
симо от основните дейности,
залегнали в тях. Най-осеза-
телно те се проявяват от ви-
сокия ръст на безработица-
та, миграцията и застарява-
нето на населението. В годи-
ните на прехода и в близки-
те години бяха ликвидирани
много предприятия, а на тях-
но място не се създадоха
нови. В най-голяма степен
бяха засегнати малкият и
средният бизнес. При нас
бяха закрити такива пред-
приятия като “Месопром Им-
пекс”,”Завод за метален ам-
балаж”, Обувен цех Добрич,
Машиностроителен завод,
производствени цехове на
ТПК “Труд” и др. Това бяха
предприятия, които даваха
доходи на стотици работни-
ци и служители. За съжале-
ние вече са в историята. Ос-

Община Генерал Тошево е с богато историческо минало,
което обаче не е изцяло проучено. Въпреки това има реди-
ца обекти, които предизвикват подчертан интерес. По-важ-
ните от тях са:

 Филиповата кръчма в с. Красен, която е напълно ре-
ставрирана по проект “Красива България”. В нея често е
бил писателят Йордан Йовков, където е открил много от
прототипите на неповторимите си герои.

 Музеят на Йордан Йовков в с. Красен.Той е свързан
с живота и творчеството на писателя.

 Прогимназията на Йордан Йовков в с. Красен. На това
училище писателят е директор от 1909 до 1912 г. Тук е
работил и творил заедно с всепризнати народни просвети-
тели, като Ловчо Стоянов, Георги Вълчев, Екатерина Русе-
ва, Дочо Чернаев, Фроса Иванова, Мара Рафаилова и много
други. Голяма част от неговите колеги са и прототипи в
различни разкази и драми.

 Църквата в с. Красен. Тя е изградена през 1860 г. В
момента е изцяло възстановена и обслужва богомолци от
селото и околните села.

 Паметникът на Дора Габе в с. Дъбовик. В двора на
читалището е издигнат паметник на поетесата, която е ро-
дена в с. Дъбовик. Функционира мемориална композиция,
в която са съхранени много ръкописи и предмети, използ-
вани от поетесата през различни години от живота й.  В
национален мащаб се организира конкурс за млади поете-
си “Дора Габе”. Тази година в присъствието на генералния
руски консул Юрий Ал. Соловьов и кмета на община Гене-
рал Тошево г-н Димитър Михайлов  беше открита и плоча-
барелеф на бащата на Дора Габе Петър Габе. В същото
село се организира и Национален конкурс за млади музи-
канти и певци “Иван Георгиев”.

таналите предприятия огра-
ничиха производството,
съкратиха много работници.
Кризата в строителния
бранш сериозно засегна и
най-голямото предприятие в
общината - Керамичния за-
вод, което често изкарва ра-
ботниците си в неплатен от-
пуск.

 Земеделието е осно-
вен поминък за хората от
общината. Достатъчни ли
са инвестициите и квалифи-
цираните кадри в сектора?

- Земеделското производ-
ство в близките години ще
бъде изправено пред сери-
озни трудности в резултат на
глобалното затопляне и дру-
гите климатични промени.
Затова трябва още отсега да
се помисли как и под какви
форми да се инвестира в
него. Според земеделците
инвестициите, като изключим
зърнопроизводството, не са
достатъчни, защото освен в
модерна техника, трябва да
се инвестира и в нови произ-
водства и технологии, съот-
ветстващи на климатичните
промени и в подобряване
квалификацията предимно
на младите хора за правил-
ното прилагане на тези
технологии. В Генерал То-
шево имам Професионална
гимназия по земеделие, ко-
ято обучава на добро ниво
младежите, но реализация-
та им след завършване на
образованието трябва да
бъде предварително гаран-
тирана, с подкрепата не
само на местната власт, но
и на зърнопроизводителите,
животновъдите, собствени-
ците на преработвателни
предприятия.

 Бил сте председател
на Временния изпълните-
лен комитет на общината
и пет мандата кмет. На
какво се дължи успехът ви?

- Предвидимостта в дейст-
вията на администрацията,
както и воденето на откровен,
конструктивен и полезен ди-
алог с хората, ръководители-
те на фирми, синдикалните
организации  са в основата
на успехите ни през всичките
тези години. Доверието не е
нещо, което се дава даром.
За него трябва да се работи
усърдно и постоянно, напип-
вайки пулса на обществени-
те настроения. Една грешка
и всичко, което си градил с
годините, може да бъде
безвъзвратно загубено. Това
е съветът ми към хората, ко-
ито ще ме наследят в края на
този мандат.

ПОЧЕТНИ ГРАЖДАНИ
 1. Георги Парцалев, актьор
 2. Алберт Анжел, режисьор
 3. Бончо Генчев, футболист
 4. Пламен Паскалев, борец
 5. Иван Атанасов, поет
 6. Ст.л-т Йордан Тенчев, военен летец - посмъртно
 7. Кап. Венко Савов, военен летец - посмъртно
 8. Контраадмирал Пламен Манушев,

висш военноморски офицер
 9. Доротея Тончева, актриса
10. Стефан Мавродиев,актьор
11. Борис Бръмчийски, музикален педагог

 Мелницата в с. Изворово. Тук се е развило действието
на драмата “Албена”, която е сред най-добрите творчески
достижения на Йордан Йовков.

 Каралийският кайнак. От двата чучура блика ледено
студена и кристално чиста вода. Предстои районът да се
благоустрои и оборудва с нови съоръжения. Плочата на
чешмата е поставена през 1905 г. по инициатива на Йордан
Йовков и негови колеги. В с. Изворово има още една чеш-
ма, която е със скулптура на добруджанка. Предстои да се
каптира и изгради още една чешма в с. Изворово.

 Исторически музей град Генерал Тошево.
Музеят е създаден през 2006 г. като наследник и

продължител на музейните сбирки в община Генерал Тоше-
во. Във фондовете му се съхраняват  над 10 000 експоната,
които са част от културното наследство на Р България. Те
са представени в постоянните експозиции на музея в гр.
Генерал Тошево и в селата Дъбовик и Красен. Музейната
експозиция в общинския център проследява богатото ми-
нало на региона, както и живота на добруджанеца в края
на XIX век и началото на XX век. В двора е уреден и лапи-
дариум, в който особен интерес представляват тракийската
гробница и локомотивът от 1892 г.

Откриване на
барелеф на
Петър Габе

Филиповата кръчма

Фабрика за преработка на плодове

Общината
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ПсевдонимПсевдонимПсевдонимПсевдонимПсевдоним

За 14-те руско-помашки войни и прераждането на Левски в Ахмед ага
Тъмръшлията, за българите-нацисти от 1912 г. и „научните приноси”
на салафитите, за прякора „българин” и прочее юродивости

(продължение
от миналия брой)

1. Помаците -
 Casus belli (отново)

Няма Руско-турска освободителна
война от 1877-1878.

Има “продължение на кръстоносните
походи срещу народности, етноси и етно-
графски групи, изповядващи исляма”; има
“политика на етнорелигиозно прочиства-
не” с цел “окончателно изтребление на
изповядващите исляма” в името на една
“прочистена славянска България”. А, как-
то знаем, славянството е мит, правосла-
вието - държавна измяна.

Няма Руско-турска освободителна
война.

Има руско-помашка поробителска
операция.

Има геноцид и холокост за помаците.
За какво си мислите, че се довлекли

тук тия “руски зверове”, тия “вековни душ-
мани на България”? За да освобождават
братята-християни?  Имате много здраве
от псевдонима! За да изтребят, прочистят
и заробят помаците се довлекли те. Зна-
ела коварната Русия кои са държавотвор-
ците, не е като да не е знаела. “Помаците
е трябвало да бъдат прогонени, а родни-
те им гнезда сринати със земята, за да не
се върнат никога, за да ги няма никога.
Това е геноцид!”. Не като “варварското
самоклане” в Батак и Перущица.

И добре, че Берлинският конгрес раз-
парчетосал България, та да има поне
малко справедливост!

2. Тъмръшлията -
прероденият Левски

Златно време настанало за помаците
подир справедливия Берлински конгрес.
То и днес извиква носталгично умиление
в душата на псевдонима. Тъкмо тогава
архидемократът Ахмед ага Тъмръшлията
(“Перущице, бледна!”) с една орда баши-
бозуци отцепил в един анклав двайсети-
на помашки села от Източна Румелия, и
създал помашката “Тъмръшка републи-
ка” - “образец на реализираните възрож-
денски идеали” и “практическо въплъще-
ние на идеала на Левски за държавата
на народовластието и вишегласието на-
родно”, а Левски, по един магичен начин,
се преродил в самия Ахмед ага!

Обаче Съединението, тази “крупна
далавера”, сложило край на идилията и
отново поробило помаците, а Балкански-
те войни брутално довършили тази дивна
приказка!

Псевдонимът не пише, че преди да се
прероди в Тъмръшлията, Левски ще да се
е преродил в Станислас Сенклер - бълга-
рофоб, русофоб и британски консул във
Варна. Който се нарекъл Хидает, че и
паша се писал, и се поставил в услуга на
Сюлейман паша, съсипителя на Стара
Загора. През 1878 г. организирал “спон-
танни” антихристиянски метежи в Родопи-
те - “сенклеровите бунтове”. Плашел Сен-
клер-Хидает помаците с бъдещото “гяур-
ско царство” и “гяурско отмъщение” за
Батак и Перущица; насъбрал де що има
башибозук и останки от Сюлеймановата
армия, които трябвало “спонтанно” да на-
плодят “спонтанни” помашки “републики”,
и все така “спонтанно” да ги откъснат от
снагата на българската държава и да ги
“върнат” на Османската империя!

Толкова за прераждането на Левски
в Тъмръш.

3. Помаците -
вечният Casus belli

За да унищожи държавотворните по-
маци, изменникът Борис I се отрекъл от
своята мюсюлманска вяра и извършил

първата “насилствена кръстилка” в
българската история.

За да отърве помаците от християн-
ски гнет, Османската империя освободи-
ла България чрез робство.

За да унищожи помаците, Русия води-
ла 14 войни за 349 години (от 1568 г.),
като Руско-помашката война от 1877-
1878 г. е 13-та поред, фатална. Защото:
“Освобождението е началото на трагеди-
ята за Родопите”. А според псевдонима в
Родопите няма други освен държавотвор-
ните помаци.

Заветната цел на Балканската война
е “физически и духовен геноцид на пома-
ците”. Тя “не е освободителна за Родопи-
те”, “не е война на българския народ”. Тя
е “война срещу българския народ”, “сре-
щу родопчаните”. Тя “се е водила не за
освобождението на помаците, а срещу
помаците” и за “ликвидиране на
Тъмръшкия клин, който със съвършенст-
вото си на народосъгласие бе трън и
гангрена” (понякога псевдонимът без да
иска казва истината - “гангрена”). Тя е
“срив на националната ни история”, “ет-
норелигиозно прочистване”, “изтурчване
в родопския край” (щом има “изтурчване”,
значи е имало потурчване, все пак). Тя
“пренебрегва решенията на Берлинския

създадена от прабългарите-помаци, ней-
ната история е помашка. Българската
държава е ислямска - изначално. В нея
ислямът е държавна (държавотворна)
религия, а православните българи са
вероотстъпници. Турското робство е спра-
ведливо ислямско управление. Няма на-
силствено ислямизиране - има щастливо
завръщане към исляма. Кръвният данък е
висше благоволение и награда, поривът
към свобода - престъпление, саможерт-
вата - варварство, а кръвта на погиналите
българи - “да се счита без стойност”, как-
то повелява султан Мехмед III в 1601 г.

Помаците са коренното население на
България. Те са държавотворците, те са
стопаните на България, законните собст-
веници на българската държава, а право-
славните българи са окупатори. България
е изконна ислямска територия, окупира-
на от неверниците християни.

Мюсюлманите (помаците) са вечната
жертва на християнската “агресия”, “аси-
милация”, “варварски преследвания”, “не-
чувани зверства”, “насилие”, “убийства”,
“етнорелигиозно прочистване”, “холокост
и геноцид”.

Помаците са центърът на вселената.
Около тях се върти световната история.
Те я правят. Не само България са създали

проходците, на флагманите в прекроява-
нето на българската история.

“Новият” псевдонимски прочит на ис-
торията не е нов. “Исмен Реджепов” може
да бъде псевдоним на турската историо-
графия, която от 1878-а носталгира по
изгубените “изконно турски земи”, нари-
чани кой знае защо България. Може да
бъде псевдоним и на щедрите салафит-
ски спекулации. Или едновременно и на
двете “школи”.

5. Салафитите

Те са първопроходците. Те са “пра-
ведните предци” от IХ в., пуританите на
исляма; те с в основата на уахабизма и на
“Мюсюлмански братя”. Техни са тези
грандиозни “научни приноси”.

Ще ги откриете в студията на Абдула
Азам (духовен баща на Осама бин Ладен)
- “Защита на ислямските земи. Върховно
задължение на мюсюлманина”. И в студи-
ята на един аноним в саудитския сайт
“Муфакират ал ислам” - “Българските мю-
сюлмани - кървяща рана, за която няма
превръзка”. И в списанието “Ислямски
войник”. И в списанието на ислямистите
“Ал Муджтамаа”. И в проповедите на  шейх
Хауали. И в електронното издание на шейх
Салман Ауде “Ислямът днес”, където ос-
новна тема е “трагичното състояние” на
българските мюсюлмани. И в прогимнази-
алните учебници в Саудитска арабия...

Само заглавията на тези издания и
публикации заемат 6 (шест) компютърни
страници...

6. „Не сме българи!”

“Не сме тюрки! Не сме християни! Ние
сме мюсюлмани! Ние сме първите мю-
сюлмани на Балканите и в Европа... Били
сме и винаги ще бъдем европейци! Къде-
то и да се намират ПОМАЦИТЕ, те рабо-
тят за своята си (?) държава!”

“Не сме българи!” - това ни казват от
Европейския институт ПОМАК.

“Приемаме за вярно, че част от по-
машките родове имат тракийски корен”,
друга част -”арабски корен”, трета  - “пер-
сийски корен”, четвърта - “прабългарски
корен”, пета  - “богомилски корен”, шеста
част - “арнаутски корен” (албански).

Едно не приемат. Че са българи и сла-
вяни. Че турското робство не им е донес-
ло освобождение, а чудовищен избор
между чалмата и дръвника; че насилстве-
ната ислямизация не е “фалшификация
на комунистите” (както предпочитат да
вярват), а жестока истина.

В шест изречения на своя сайт инсти-
тут ПОМАК синтезира почти всички “тео-
рии” по изобретяването на помашка на-
ция със “собствен” произход и “собстве-
на” идентичност.

Помаците ту идват като траки от ан-
тичността (те научили български от сла-
вяните и турски от турците); ту от Араб-
ския халифат като воини на Маслама Ибн
Абд ал-Малик (сразен, прочее от Тервел
в 717 г. пред Константинопол); ту са пер-
си (иранци, арийци), ту са волжско-кам-
ски българи-мюсюлмани (“създали” през
ХII в. помашки анклав - от Източна Тракия
и Родопите до Северна Македония и
Албания); ту са кумански турци и печене-
ги (“създали” през ХI в. турска федерация,
която включвала България, Македония,
Косово, Босна, Албания); ту са турци, ту -
прабългари, побегнали от Покръстване-
то; ту са богомили, ту - албанци...

И никога българи.

7. Приписки

“В 1661 година - в двадесет и първата
година от царуването на Султан Мехмед
IV - излезе заповед да се потурчат бълга-
рите от Кръстогорието (Средните Родо-
пи). С огън и меч турците успяха и потур-
чиха населението в следните села: Вио-
во, Смолен (дн. Смилян), Упорово (дн.
Влахово), Бяла ряка, Подвис, Витлово (дн.
Рудозем) и една малка част от населени-
ето в селата Езерово (дн. Смолян) и Бя-
ловидово!.”, пише йеромонах Григорий.

конгрес” (ах, тоя скъпоценен конгрес, туй
свидно разделение на България!). Тя е
“престъпен грях срещу родопското насе-
ление”. И този “престъпен грях” ние като
едни олигофрени празнуваме с “внушено
рутинно преклонение”, което “ни зомби-
ра до степен на олигофрения”! И само
псевдонимът храни светла надежда, че
“световната човешка съвест един ден ще
осъди Балканската война” като “родоп-
ски холокост и геноцид”. От което следва,
че българите са първите нацисти, още от
1912 г., даже от 1876 г. А Хитлер нищо не
подозира!

4. Научни „приноси”
и „открития”

Аспарух е мюсюлманин (помак), Бо-
рис I - злодей, Паисий - лъжец,  Април-
ското въстание - геноцид за мюсюлмани-
те (помаци), баташките мъченици - риту-
ални самоубийци, робството - освобож-
дение, Освобождението - робство, Руско-
турската освободителна война - етничес-
ко прочистване и геноцид за мюсюлма-
ните (помаци), Берлинският конгрес -
благо, Съединението - далавера, Балкан-
ската война - холокост и геноцид за мю-
сюлманите (помаци), България - родина
на нацизма, помаците и турците - нашите
държавотворци...

Няма славяни, няма траки, няма бълга-
ри, няма българска нация, няма христия-
ни. Има мюсюлмани, има помашка нация.

Няма славянобългарска държава,
няма изобщо българска държава, ерго -
няма българска история. Ако има българ-
ска държава, тя е ислямска (помашка),

помаците, ами и много други държави,
най-вероятно - всичките. Всичките мили-
ард и половина мюсюлмани на планета-
та Земя са помаци, к‘ви други.

Защото - “Не други, а помаците са
държавообразувателите не само на
България, независимо как се казват днес
държавите им”.

Поради което - “От гледна точка на
националния им статус те могат да носят
гражданство и прозвища на името на на-
ционалните държави, но коренът им е
един и същ”.

Кое е прозвището в израза “българи-
мюсюлмани”? Правилно - “българи”!
“Българи” - това е прякор. Може и псевдо-
ним.

Помаците не са българи. В книгата
“Батак като място на паметта”  Брунбауер
говори за “планински жители” или за
“българи”-мохамедани. И никога - за
българи-мюсюлмани. Брунбауер разобли-
чи този мит на българската държава,
която цели:

 да монополизира и национализира
Родопите;

 да легитимира една “спорна тери-
ториална претенция” на България, тъй
като българските “исторически и етно-
графски претенции към Родопите са не-
убедителни”, за разлика от “претенциите
на други нации”;

 да узакони бруталното завладяване
и присвояване на Родопите (1912-1913
г.), които са някаква чужда, а не българ-
ска земя.

Брунбауер зачерква Родопите, псев-
донимът стъпва в неговите обувки. Но те
са само верни следовници на първо-

Антони Пиотровски, “Баташкото клане”, 1892 г.
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Позиция Животописи

Тодор КОРУЕВ
рънчарството е дре-
вен занаят, може би
на пет хилядолетия, в
музеите сме се диви-

ли на странните праистори-
чески глинени изделия, на
древногръцките рисувани
скифоси и делви с диони-
сиеви сцени, на образците
от преславската керамична
иконопис, на сграфито ке-
рамиката от Второто
българско царство, на шар-
ките и багрите по възрож-
денските стомни и бъклици и какви ли не още
изящни творения от различни епохи. Всичко това
е глина, преминала през изкусните ръце на
майстори, печена на огън, но е и художествено
откровение, носещо “вкуса” на своето време.

 На 12 декември всяка година Българската
православната църква почита паметта на свети
Спиридон, той е покровителят и закрилникът на
грънчарите. С него е свързана легендата, която
прочетох у проф. Димитър Овчаров: “В нея се
разказва, че след като му е хрумнало да изобре-
ти грънчарското колело (чарк), той поставя на
него топка глина и се опитва да я формува (точи).
Но глината била суха и твърда, постоянно се
разпадала и въпреки усилията на светеца нищо
не се получавало. Натъжил се старецът, от умо-
ра лицето му се покрило с пот, от очите му блик-
нали сълзи. Не щеш ли капките пот и сълзите
намокрили глината и тя започнала да се вае
лесно и гладко”. Тази легенда май казва всичко
за трудния занаят - всяко творение от глината се
ражда с много пот на челото. Не е за всекиго,
само за този, който може да посее “в глината
дух”, за да се родят шарени-писани чудесии.
Нищо, че на пазара може да се чуе презрител-
ното: “Маани, грънци!” Нищо, че и глината, сама
за себе си, е презряна лепкава кал, дручко си е
да ковеш мед или сребро. Тодор Цонев, който
освен художник, бе и мислител, написа: “Глината
е най-евтиният, демократичен и достъпен мате-
риал. Намира се навсякъде, принадлежи на все-
ки, който има Богоподобни намерения да твори
човекоподобния.” Богоподобни, защото е казано
още: “И създаде Бог човека от земна пръст и
вдъхна в лицето му дихание за живот” (Битие,II:8).

  Не съм запомнил лице на грънчар измежду
многобройните фотографии, помня само ръцете
им - лявата ръка източва съда отвътре, а дясната
е винаги отвън. Не съм виждал други по-изрази-
телно работещи ръце. Сред възрожденските за-
наяти, описани от Иван Хаджийски - абаджийство,
папукчийство, гайтанджийство, кожухарство, ко-
жарство, ножарство, бакърджийство, дърводелст-
во, самарджийство, бояджийство и прочие, няма и
дума, най-горе по артистичност е грънчарството.
Някога и жените са се трудили върху глината.
Грижа на къщовницата е била направата на мал-
ка пещ за хляб (женска пещ), на домашно огни-
ще, на подници и връшници. Жената се сбосявала
и с краката измесвала хубавко глината. Слагала
в готовата смес плява, кълчища, козина и др., да
не се пука на огъня подницата, която колкото е
била по-дебела по-добре се изпичало яденето в
нея. Работата с крачното колело вече е мъжко
занятие. Поне така е било преди пазарът да бъде
залят с евтинийки от тенекия, фаянс и стъкло,
които, измествайки керамиката, не само променят
пазара, но нанасят и естетически вреди. Произве-
дения с художествена стойност са изтикани от
бездушна конфекция. Знае се кои са центровете
на грънчарството - Троян с 32 селища, с. Бусинци
в Трънско, а подир тях са Берковица, Разлог,
Търговище, Трън, Самоков, София, Брацигово,
Асеновград, Карлово, Етрополе, Тетевен, Яблани-
ца, Плевен, Елена, Варна. Маркирани са върху
карта в книгата на проф. Димитър Овчаров “Худо-
жествената керамика в българските земи”.

Няма как да подмина и книгата “Бусинско
възкресение” на писателя Цанко Живков, изда-
дена през 2005 г., на която писателят с поставил
мото “Бусинската керамична школа е мъртва.
Единственото, което й предстои, е да възкръсне!”
Не съм питал Цанко, заел се да спасява това
национално изкуство, каквото всъщност е бусен-
ската керамика, дали вече е възкръснало делото
на бележития майстор-грънчар Петър Гигов, чий-
то творби са в Лувъра и в Британския музей, а и
къде ли не другаде по света. Знам, че в прочу-
тото село на Краище отново се е завъртяло
грънчарското колело, вече работи малка рабо-
тилничка, която майстори “зелено гледжосани
съдове по форма и орнаментика съвършено
странни.”, както пише Иречек. Тия, дето от доста
време дирят “Чудесата на България”, може да се
заинтересуват повечко и да направят така че
прочутото в света село да попрочуе и у нас.

 В добруджанското селце Зимница органи-
зират празник на гърнетата, на който предста-
вят традиционни нашенски ясния, но в глинени
съдинки. Защото знаят, че в тях гювечът е по-
вкусен, фасулът - по-апетитен. Няма като Цанко
Живков да ви убеждавам в енергията, която
глината излъчва. Ще напомня, че българската
шарена-писана керамика си е изкуство, а и носи
народен глас и хубост. Грънци ли?

Г
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В ПОМОЩ
НА ОБЩЕСТВЕНАТА
ДИСКУСИЯ
ПО ПРЕДМЕТА
НА ПРЕДСТОЯЩИЯ
РЕФЕРЕНДУМ

АЕЦ „БЕЛЕНЕ”.

ПОРАДИ ОБЩЕСТВЕНАТА ВАЖНОСТ ЗА БЪЛГАРИЯ НА ЯДРЕ-

НАТА ЕНЕРГЕТИКА У НАС, ПРЕДСТОЯЩИЯ РЕФЕРЕНДУМ И

НАСОЧВАНЕТО МУ КЪМ АЕЦ “БЕЛЕНЕ”, ДУМА ПУБЛИКУВА

ОКОЛО 100 ВЪПРОСА И ОТГОВОРА ПО ТЕМАТА. ПЪРВАТА

ПОЛОВИНА ОТ ТЯХ СА ПОДГОТВЕНИ ОТ ИЗДАНИЕТО ЗА

АНАЛИЗИ В ОБЛАСТТА НА МЕЖДУНАРОДНАТА ПОЛИТИКА,

СИГУРНОСТТА И ДИПЛОМАЦИЯТА “ЕКСПЕРТ”.

tosho.koruev@abv.bg

Съставил Симеон НИКОЛОВ,
главен редактор на “Експерт-БДД”

23. ЗАЩО НЕК ПРОДАДЕ СТАРИЯ
РЕАКТОР ЗА АЕЦ “БЕЛЕНЕ”, КОЙТО
СЕГА УСПЕШНО РАБОТИ В РУСИЯ?

Старият реактор за АЕЦ “Белене”, произведен от
“Шкода”, беше ВТОРО ПОКОЛЕНИЕ, като пети и ше-
сти блок на АЕЦ “Козлодуй”. Целта е да се поръча
реактор от НАЙ-НОВОТО ПОКОЛЕНИЕ 3-ПЛЮС, с най-
съвременните системи за безопасност.

24. ЗАЩО СТАРИЯТ РЕАКТОР Е
ПРОДАДЕН НА ТАКАВА ЦЕНА, ПРИ
ТОВА НА ПРОИЗВОДИТЕЛЯ-РУСИЯ?

Защото само Русия може да го използва и да го
плати по-скъпо от други страни - договорена е цена от
205 млн. евро. От тях са приспаднати стойността на
разчистване на площадката и проектирането за уве-
личаване на сеизмичната устойчивост на АЕЦ “Беле-
не” от 8 на 9-а степен по Рихтер. А ако не бе прода-
ден, стойността му като скрап (32 тона) щеше да бъде
8000 лева.

25. ПОХАРЧЕНИ ЛИ СА 1,5 МИЛИАРДА
ЛЕВА, КАКТО ТВЪРДИ ГЕРБ? КОЛКО
Е ПОХАРЧИЛА ДЪРЖАВАТА ЗА АЕЦ
“БЕЛЕНЕ” ПО ВРЕМЕ НА УПРАВЛЕНИ-
ЕТО НА ТРОЙНАТА КОАЛИЦИЯ?

Съгласно Справка от 2009 година по време на
управлението на Тройната коалиция са похарчени
точно 430 448 915 евро  (841 881 млн. лева). Всички
други плащания след това са извършвани при прави-
телството на ГЕРБ.

26. ЧЕСТО СЕ ТВЪРДИ, ЧЕ Е ИМАЛО
МНОГО ФИНАНСОВИ НАРУШЕНИЯ,
ЗЛОУПОТРЕБИ, ЗАТОВА СЕ  ОБЯСНЯВА
И СЪЗДАВАНЕТО НА ПАРЛАМЕНТАРНА
КОМИСИЯ. ТАКАВА ЛИ Е ЦЕЛТА?

Комисията в НС не е създадена, за да разкрива, а
за да компрометира и омаскарява. Тези нейни цели са
съвсем прозрачни, а “разглежданите” от нея въпроси
са били предмет на проверки и разследвания, без
резултат. Цели три проверки на Държавната финансо-
ва инспекция и проверка на Сметната палата досега
не са намерили основание за какъвто и да е упрек
относно целесъобразността и законността на израз-
ходването на финансовите средства.

27. ЗАЩО РУСКАТА ФИРМА ИСКА 1
МИЛИАРД  ЕВРО НЕУСТОЙКА?

От българска страна е поръчано оборудване с
дълъг срок на производство, част от което е готово:
първи реактор е готов, а втори е пред завършване,
минали са дори изпитанията. Поръчката включва още
корпус на реактора, парагенератори, основно цирку-
лиращо оборудване. Стойността й дотук е 800 милио-
на евро. Но има и по-лошо: управлението на ГЕРБ в
продължение на три години не уточни какво иска да
се произвежда и какво да се спре. Вследствие на това
руската страна завършва вече и втория реактор и няма
нито технологично, нито юридически-правно основа-
ние да го спре. И като ни осъдят, ще плаща българ-
ският данъкоплатец!

28. ЧЕСТО СЕ ИЗТЪКВА, ЧЕ РУСКИТЕ
РЕАКТОРИ НЕ БИЛИ НАДЕЖДНИ.
КАКВА Е ИСТИНАТА?

След трагедията в Япония ЕК поиска провеждане
на стрес-тестове. Те показаха, че руските реактори в
АЕЦ “Козлодуй” 5 и 6 са с най-висока степен на на-
деждност, докато реактори във Франция и други стра-
ни бяха критикувани и бяха препоръчани спешни мер-
ки. А за “Белене” беше поръчан реактор трето поко-
ление, от най-нов тип. Специалистите знаят например
какви са недостатъците на канадските реактори.

Шарени-писаниШарени-писаниШарени-писаниШарени-писаниШарени-писани

Нямаме право да съдим. Кой от
нас може да си представи по-ужа-
сяващ избор - чалмата или дръвни-
ка, вярата или живота.

И продължава йеромонах Григо-
рий: “В селата Райково, Устово, Дол-
но и Горно Руеново (дн. Момчилов-
ци и Соколовци), Кутлово (дн. Сла-
вейно), Петково, Очиново (дн. Чок-
маново), Левочево, Пещера, Осико-
во (дн. Полковник Серафимово) ока-
заха голям отпор на насилниците
турци и запазиха вярата си”.

Левочево, това храбро, вълшеб-
но селоЕ Като тръгнеш по пътеката
от Пампорово надолу, ще стигнеш
до него. И като тръгнеш по пътека-
та от Кутела нагоре, пак ще стигне-
шЕ Един родопски Търновград. Тук
е родена моята майка, Добра се
казва тя. Ако не беше Балканската
война, щеше да се роди в робство.

Никого не съдя. Но имам право
да се гордея.

8. Какво правят с нас?

Българите са “вие”, помаците -
“ние”.

“За всичко това, което извърших-
те срещу нас за тези сто години
след Балканските войни ние Пома-
ците Ви прощаваме, но при едно
условие, че ще спрете всякакви
планове за нашето християнизира-
не, сплашване и изгонване от Ро-
допа планина и от Родината ни”,
пише в обръщението на института
от октомври 2012 г. към президента,
премиера и председателя на пар-
ламента.

Псевдоним пише псевдоисторияпише псевдоисторияпише псевдоисторияпише псевдоисторияпише псевдоистория
Ако чужденец прочете тези ре-

дове, ще реши, че българите-мю-
сюлмани са в смъртна опасност.

Преди институт ПОМАК е партия
ПОМАК - Партия “Обединение за
Мир, Автентичност и Култура”. Учре-
дена е през декември 2009 г. в Три-
град от Къдри Уланов, Ариф Алов и
Мехмед Дорсунски (“изобретател” на
арабската теория). Тримата са учре-
дители и на институт ПОМАК, реги-
стриран от Смолянския окръжен съд
през септември 2012 г. И псевдо-
нимът е учредител. Председател -
Ефрем Моллов. Който казва, че ин-
ститутът няма да става партия. И че
“Преходът в България ще свърши
тогава (сиреч - “ще се оправим”),
когато помак поеме управлението
на държавата”. Поради своята има-
нентно присъща държавотворност.

Всички арабо-албано-ирано-
волжско-камско-печенего-кумански
и прочее фантасмагорични “тео-
рии”, цялото ударно производство
на “собствена” помашка идентич-
ност, масираното “изобретяване” на
помашка нация:

 затулва спомена от насилстве-
ната ислямизация;

 отхвърля чувството за вина, “за
предателство към вяра”;

 е компенсаторна реакция на
една травмирана историческа па-
мет;

 е груба злоупотреба с едно и
без това наранено съзнание;

 създава фалшива история,
фалшива самоличност и фалшиво
самоусещане за другост, отделност
и различност;

 изключва българите мюсюлма-

ни от българската нация;
 капсулира ги в един измислен

свят и ги изолира;
- съди и осъжда българите хри-

стияни като изначални злодеи и вра-
гове на българите мюсюлмани;

 разделя българската нация на
виновни (българите християни) и на
невинни (българите мюсюлмани);

 разделя ги още веднъж - на
едни, чиито страдания не само ня-
мат никаква стойност, ами са и
напълно заслужени (българите хри-
стияни) и на други, чиито страдания
са от най-висша категория (бълга-
рите мюсюлмани);

 разделя ги трети път - на
държавни изменници и веро-
отстъпници (българите християни) и
на държавотворци (българите мю-
сюлмани);

 фалшифицира историята;
 обслужва салафитските теории

за световна ислямска нация.
Това прави тъй наречения Евро-

пейски институт ПОМАК.
Това прави и псевдонимът.

9. Това правят с нас

Разделят ни.
Противопоставят ни.
Смразяват ни.
За да ни владеят.
Вкарват ни в абсурдно състеза-

ние - чия трагедия е по-голяма, чия
загуба - по-непрежалима... Чия кръв
има стойност и чия е без стойност...
Кой има повече рани, чии рани са
по-дълбоки, по-жестоки, по-незара-
стващи... Наши са тези рани. Общи.
Български.
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Скандал

Махнете шефа на фонда,
анулирайте конкурса!

У

ОТВОРЕНО ПИСМО
до г-н Сергей Игнатов,
министър на образованието,
младежта и науката
Копие: г-н Огнян Стоичков,
председател на Комисията
по образованието, науката
и проблемите на децата,
младежта и спорта

УВАЖАЕМИ ГОСПОДИН МИНИСТЪР,
През последните няколко месеца

българската научна общност, българ-
ският печат и електронни медии не-
колкократно повдигаха въпроса около
фалшивото професорско звание на д-р
инж. Рангел Гюров. Името на този учен
е свързано и с многобройни скандали,
като два от последните са свързани с:

1) “Прогнозата” на г-н Гюров за ка-
тастрофално земетресение в София
на 18 или 19 юни, с която прогноза след
земетресението в Перник беше
допълнително стресирано население-
то на региона.

2) “Данните” на г-н Гюров и свърза-
на с него фирма, според които населе-
нието от района на Нови хан е запла-
шено от радиация, изтичаща от хра-
нилището за радиоактивни материа-
ли там. Това твърдение беше опровер-
гано и от парламентарната трибуна
с данни, приведени от министър Делян
Добрев.

Името на “професор” Гюров нашумя
преди време и с поддържаната от него
“теория на тирбушона”, и твърдение-
то, че планетата Земя е куха, “хипо-
тези”, които противоречат на всички
известни геофизични факти и не са
публикувани в нито едно научно спи-
сание. Още през 2005 г. учени и вест-
ници повдигнаха въпроса за необосно-
ваните твърдения, “прогнози” и пре-
тенции на г-н Гюров, като посочиха
очевидните комерсиални намерения на
този псевдоучен.

Справките в авторитетните меж-
дународни бази данни на WEB OF
SCIENCE и SCOPUS показват, че г-н

“приятелски кръг” от “научни” фирми.
Българската научна общност е дълбо-
ко скандализирана от факта, че само-
званият професор Гюров получи висо-
ката научна степен “доктор на науки-
те” от Университета по библиотеко-
знание и информационни технологии,
който няма право да присъжда научни
степени по специалността геология. В
резултат този университет получи
през ноември 2012 г. по съмнителни
критерии богато финансиране за че-
тири свои проекта.

Долуподписаните български учени,
работещи в областта на науките за
Земята, намираме присъствието на
господин Гюров начело на Фонд “Науч-
ни изследвания” за крайно неподходя-
що и уронващо престижа на Фонда.
Немислимо е как г-н Гюров в качество-
то си на председател на Изпълнител-
ния съвет на ФНИ ще въвежда високи
изисквания към постъпващите проек-
ти, след като равнището на неговите
собствени научни изследвания е зна-

чително под средното равнище на на-
учната колегия от неговото направ-
ление.

В интерес на възстановяването
на международната репутация на
българската наука, която се уронва
в резултат на скандалните практи-
ки на ФНИ и на безконтролното на-
значаване на академични длъжности
на учени със скромни приноси в на-
уката, настояваме да освободите от
длъжност г-н Гюров, да анулирате
резултатите от последната сесия
на Фонда и да вземете спешни мерки
за коренна реформа и реорганизация
на тази важна за развитието на
българската наука институция.

Акад. проф. дгн Тодор Николов, геолог
Акад. проф. дфн Георги Милошев, геофизик
Акад. проф. дгн Илия Бручев, инженер-геолог
Акад. проф. дфн Людмил Христосков, сеизмолог
Проф. дгн инж.-геолог Иван Загорчев, член-кор. на БАН,
геолог, председател на Националния комитет по геология
Проф. дфн Николай Милошев, член-кореспондент на БАН, директор
на Националния институт по геофизика, география и геодезия при БАН
Проф. дгн инж.-геолог Христо Дабовски, член-кор. на БАН, геолог
Проф. дгн Георги Милев, член-кор. на БАН, геодезист
Проф. дфн Димчо Солаков, член-кор. на БАН, сеизмолог
Доц. д-р Дончо Карастанев, директор на Геологическия институт при БАН
Доц. д-р Желязко Дамянов, директор на Института по минералогия
и кристалография при БАН
Доц. д-р Марин Иванов, декан на Геолого-географския факултет
при Софийския университет “Св. Климент Охридски”
Доц. д-р Стефка Приставова, заместник-ректор на Минно-геоложкия
университет “Св. Иван Рилски”
Доц. д-р Ефросима Петрова Занева-Добранова. Геолого-
проучвателния факултет в МГУ “Св. Иван Рилски”
Доц. д-р Радослав Наков, председател на Българското
геологическо дружество
Доц. дгн Руслан Костов, председател на Българското
минералогическо дружество
Проф. дгн Стефан Шанов, председател на Дружеството
на геофизиците в България

Хронологична дисекция на една объркана научна сесия
Петър ХРИСТОВ

К ой финансира на-
уката по света и у
нас? Държавата.
Също както по це-

лия свят българската
държава финансира своя-
та наука. Слабо, но дава
някакви пари. За сравне-
ние: в Европа 2,2% от брут-
ния вътрешен продукт оти-
ват за наука и развойна
дейност, в Египет по време
на революция - 0,4%, а у
нас - около 0,2%, при това
без война. След протести-
те на младите учени (и на
част от старите) тройната
коалиция слага повечко
парици във фонда за науч-
ни изследвания: през сеси-
ята за проекти за 2008 г. са
60 млн. лв., през сесията,
обявена за 2009 г. - 100
млн. лв. плюс 16 млн. във
фонда за иновации. Тези
пари в основната си част
не са предназначени за
заплати на научните работ-
ници, а са работни пари за
изследвания, закупуване
на материална база, про-
веждане на конференции,
създаване на иновации.

Доказано е, че науката не
е социален отрасъл. Про-
сто, умно вложен, всеки лев
в науката донася 10 лв. в
икономиката. Дали у нас е
така?

Разпределението на
парите от цитираните годи-
ни се осъществява и от
министри на коалиция “3-
5-8”, и от ГЕРБ. То е зле
проведено, с неподходящо
избрани международни ре-
цензенти (по 2-ма рецен-
зенти оценяват научната
стойност на всеки проект) -
учителки от Турция, Румъ-
ния и Молдова, с много
нагласяния на точките, пре-
небрегване на добре оце-
нени, за сметка на недотам
добре представили се про-
екти. Въпреки това в лабо-
раториите се появява тук-
там ново оборудване, хора-
та живват, нарастват науч-
ните резултати, изобщо в
науката се появяват нов
живец и даже надежди!
Дали Симеон Дянков (от-
говарящ за образованието
и науката в ГЕРБ) и Сергей
Игнатов - новият ресорен
министър, се справят по-
добре? Като пари - опре-

делено не: финансите за
наука са орязани с 40%
още през първата година
от управлението на ГЕРБ и
никога не нарастват впос-
ледствие - изглежда, зада-
чата на двамата министри
е да задушат всяка надеж-
да у учените за положи-
телна промяна.

През научната сесия за
2010 г. има 0 лв. и 0 ст. за
общо разпределяне в на-
уката. Затова пък през 2011
г. и 2012 г. се появявят мал-
ко парици, например за
2012 г. те са само 21 млн.
лв. (сравни с 2009 г.!) и уче-
ните започват да се надя-
ват на честно разпределе-
ние. Уви! Още след при-
ключването на предаване-
то на проектите (16 юни
2012 г.) шефът на фонда -
Рангел Гюров, мистериоз-
но изчезва и... свиква
изпълнителния съвет на
първо заседание чак на 20-
ти септември - 3 месеца по-
късно, 10 дни преди края
на срока на сесията. Какъв
е проблемът? Изпълнител-
ният съвет е орган, съста-
вен от учени, които трябва
да определят временни ко-
мисии, които от своя стра-
на да предлагат рецензен-
ти учени, да им разпреде-
лят проекти за оценка,
след което временните ко-
мисии и ИС да ги класират
и най-накрая голямата на-
ука може да започне!

Нищо подобно не се
получава. Три месеца
председателят на ИС, така
нареченият “анголски про-
фесор” Рангел Гюров, из-
чезва... И просто няма кой
да работи през цялото лято

по проектите. Те престоя-
ват нерецензирани и
срокът на конкурса не
може да бъде спазен - той
е преместен за 10-ти ноем-
ври - месец и десет дни по-
късно от първоначално
обявения. В ЕС това се счи-
та за недопустима практи-
ка - никой няма право да
променя сроковете на кон-
курс. Но у нас лятната по-
чивка на шефа на Изпълни-
телния съвет на фонда е
свещена! Всъщност члено-
вете на ИС на фонда са
свикнали с честите отсъ-
ствия на г-н Гюров, пъту-
ващ до Азорските острови,
където почти всеки месец
прекарва време със семей-
ството си, оставяйки науч-
ните дела на фонда в ни-
чии ръце - в негово отсъ-
ствие ИС не заседава. Дали
пътуването се извършва на
държавна сметка? Дали
той е в платена/неплатена
отпуска през това време?
Дали пък не е в команди-
ровка? На тези въпроси
трябва да отговори негови-
ят принципал - министър
Игнатов. Във всеки случай
през критичния период 16
юни-20 септември той не
свиква нито веднъж Из-
пълнителния съвет на ФНИ
и работата по оценяването
на проектите не може да
отпочне.

Всъщност започва, но
незаконно!  Администра-
тивният директор (управи-
телят) на ФНИ - Христо
Петров, се самоназначава
за председател на комисия
от 2 секретарки, с които да
оцени проектите за адми-
нистративни несъответст-

вия. Без овластяване от
страна на ИС, без правил-
ник за дейност, без компе-
тентност на останалите
членове, тази комисия от-
странява половината про-
екти от конкурса. Само
тази нередност да беше,
тазгодишната сесия на
фонда би била отменена от
всеки съд (и най-вероятно
това ще се случи...).

Какво му костваше на
г-н (трудно бих го нарекъл
професор) Гюров да свика
ИС на фонда на 20 юни, да
се изберат законно вре-
менни комисии по направ-
ления, да се прогласува
списъкът с рецензенти и
работата да започне, до-
като той си почива на Азор-
ските острови или където и
да е? Така би се постигна-
ла законност и при науч-
ното, и при формалното
оценяване на проектите.
Но т.нар “високо организи-
ран проф. Гюров” (по думи-
те на министър Игнатов)
избира къде по-екзотичен
вариант - да не върши
нищо цяло лято, да свика
ИС в последния момент, да
наложи свои временни ко-
мисии, които така и не се
гласуват от съвета, да
възложи оценяването на
проектите на рецензенти в
пълен хаос и да... промени
сроковете. Класика за ви-
соко-организирани хора,
нали?

Потенциално, резулта-
тите от класирането и вза-
имозависимостите между
ръководство на фонда и
спечелилите резултати
илюстрират сами по себе
си хаоса, царящ по време

на оценяването. Но вник-
вайки в детайлите, ще ус-
тановим, че в крайна смет-
ка всякакви рецензенти
рецензират всичко по вре-
ме на тази сесия - напри-
мер социолог оценява на-
учната стойност на 3 про-
екта за космически из-
следвания. Гениално на-
ли? Примерите в тази об-
ласт са много, но комиси-
ята по образование към
НС или специална анкет-
на комисия към парламен-
та предстои да вникнат в
детайлите на “организаци-
онното чудо” Гюров. Ако
трябва да се вселим в ду-
шата на биолог, чийто про-
ект е оценен от езиковед,
дали ще се съгласим със
справедливостта на така-
ва рецензия?

Всичко това опровер-
гава версията на министър
Игнатов - “няма основания
за съмнения в работата на
ФНИ”. А дали господинът
се е сетил, че според пра-
вилника на ФНИ, подпи-
сан от самия него, “оценя-
ването на научните про-
екти и програми се из-
вършва от независими
чуждестранни рецензен-
ти”, дали ФНИ е наел тази
година дори един единст-
вен чуждестранен научен
рецензент за 1090 проек-
та? Няма ли повод за про-
тест?

Простият извод е: тази
научна сесия ще бъде от-
менена съдебно, а ми-
нистър Игнатов най-вероят-
но ще трябва да обясни
защо и как подпомогна
създаването на тази бърко-
тия и какво цели тя.

Гюров няма публикации в международ-
ни списания и други списания с импакт
фактор. Публикации на този автор или
такива с негово участие не са цити-
рани нито веднъж в световната науч-
на литература.

Нещо повече, г-н Гюров е непознат
и за българската научна общност в
областта на науките за Земята, на
която претендира да е член. Той няма
нито една, собствена или колективна
с негово участие, публикация в авто-
ритетните български списания - До-
клади на Българската академия на на-
уките (единственото българско списа-
ние с импакт-фактор, което публику-
ва статии от областта на науките за
Земята), Geologica Balcanica (орган на
Карпато-Балканската геологическа
асоциация), Списание на Българското
геологическо дружество.

В качеството си на председател
на Изпълнителния съвет на ФНИ Р.
Гюров е пряко отговорен за безпри-
мерната последна сесия, при която
бяха “раздадени” скъпи договори на
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Не предполагах
колко щастлив
ще ме направи
преподаването

Пенко Господинов ще води уъркшо-
пи по актьорско майсторство на
организирания от МОНТФИЗ “Winter
art fest’ 2013" във Велинград от 3
до 6 януари. Програмата на Зимния
арт форум включва още уъркшопи
по актьорско майсторство с Михаил
Билалов и Юрий Ангелов, сценично
движение и биомеханика с леген-
дарния каскадьор, в момента
преподавател в НАТФИЗ, проф.
Светослав Иванов, ритмика, народ-
ни танци и техника на класическия
танц с преподавателката от НАТ-
ФИЗ Дария Колева, фехтовка с
Николай Градинар - също препода-
вател в НАТФИЗ, сценична акроба-
тика с Антон Григоров, асистент в
академията, винг чун кунг фу с
Димитър Димитров. За участие в
“Winter art fest” може да се вклю-
чат младежи над 14 години и
възрастни от цялата страна.

Пенко Господинов:

ПЕНКО ГОСПОДИНОВ е роден на 9 октомври 1970 г. в Стара Загора.
Завършва актьорско майсторство за драматичен театър в НАТФИЗ
“Кр. Сарафов” през 1995 г. в класа на проф. Димитрина Гюрова и проф.
Пламен Марков. Има над 50 роли в театъра, киното и телевизията.
Играл е в театрите в Пловдив, Плевен, Варна, в момента е част от
трупата на Малък градски театър “Зад канала”. Участва в представ-
ления в Театрална работилница “Сфумато”, Театър 199 “Валентин
Стойчев”, Драматичен театър “Стоян Бъчваров” - Варна. От 2009 г. е
преподавател по актьорство за драматичен театър в НАТФИЗ “Кр.
Сарафов” като асистент на проф. Пламен Марков. През 2006 г. е
номиниран за главна роля от Академия “Аскеер” за ролята на Катурян
в “Пухеният” от Мартин МакДона. През 2008 г. получава наградата
“Златна роза” на името на Апостол Карамитев за ролите му във
филмите “Военен кореспондент” и “План за отмъщение”. За ролята си
в сериала на БиТиВи “Седем часа разлика” получава наградата на
Българската киноакадемия. Тази година за участието си в “Завръщане
във Витенберг” от Иван Добчев и Георги Тенев печели наградите за
мъжка роля на фестивалите в Шумен и Враца.

В актьорската професия успехът не е
гарантиран и мъките започват с всяка роля
съвсем отначало, казва известният български
артист, който разкрива тайните на занаята
в рамките на организирания от МОНТФИЗ
Зимен арт форум във Велинград

Àêî áÿõ ìèíèñòúð íà
êóëòóðàòà, áèõ ïðåìàõíàë
áåçóìíàòà ñèñòåìà
“Ñóáñèäèÿ ñðåùó ïðîäàäåí
áèëåò”

‘
‘

Снимка WWW.THEATREOFFTHECHANNEL.ORG

Интервю на Надежда КРУШКОВА

 Да се върнем малко години на-
зад. Каква беше мечтаната профе-
сия в ученическите ти години?

- Мечтаех да бъда актьор, но точ-
но, защото ми се струваше
невъзможно, тогава си беше само
мечта, никой в семейството ми не
се занимаваше с изкуство, а и фут-

болът, и математиката доста ми се
отдаваха и предполагах, че бъде-
щата ми професия ще е свързана
или с едното или с другото.

 Кога започна да се занимаваш
с актьорско майсторство?

- С театър започнах да се занима-
вам, когато бях на около 14 години -
в Младежкия дом в Стара Загора. По
това време имаше много популярен в
града Младежки театър “Съвремен-
ник”. Влизането в него беше с кон-
курс и аз нямах особени надежди, че
ще ме вземат, но се оказа, че на про-
слушването бяхме само две момчета
сред около 30 момичета, така че -
без значение какви данни съм пока-
зал - ме взеха и така започна моето
приключение, което се превърна и в
моя съдба. А първата ми роля във
въпросния театър беше няколко ме-
сеца по-късно, представете си, в пи-
еса на Шекспир - Лонгвил в “Напраз-
ни усилия на любовта”.

 Кои бяха факторите, които
ти повлияха, да вземеш решението
актьорството да бъде твоя про-
фесия? Какво те накара да канди-
датстваш в НАТФИЗ?

- В НАТФИЗ кандидатствах през
1991 г. По това време бях студент-вто-
рокурсник в Пловдивския университет.
Така или иначе не си представях, че
животът ми ще протече далеч от сце-
ната и в Пловдив посещавах, паралел-
но с лекциите в университета, актьор-
ска школа и моите преподаватели там,

сега много близки мои приятели, Емил
Бонев и Виктория Колева, ме убедиха,
че трябва да кандидатствам.

 Ако си представим, че не те
бяха приели в академията - да ре-
чем - няколко поредни години, каква
би била алтернативната професия
на Пенко Господинов?

- Аз съм завършил с отличие
Строителен техникум, специалност
поддръжка и строеж на жп линии и
мостове, така че - предполагам - сега
щях да съм някъде по новостроящите
се магистрали и да пиша кратки раз-
кази...

 Имаш ли някаква твоя специ-
фична практика - нещо, което при-
лагаш винаги в началото на рабо-
тата върху всяка нова роля?

- Да, подлагам текста на серио-
зен анализ и гледам да забравя всич-
ко, което съм правил дотук.

 Ако беше министър на култу-
рата, какво би променил в българ-
ския театър?

- Всъщност бих променил много
неща. Например бих възлагал управ-
лението на театрите еднолично, без
да се крия зад разни нагласени ко-
мисии, на доказали се в областта си
хора, с идеи и творческа енергия, а
не на посредствени “чиновници”, чи-
ето единствено усилие е по посока
да си кротуват и да си пазят местен-
цето; бих премахнал безумната сис-
тема “Субсидия срещу продаден би-
лет”; бих насърчавал и независимите
театрални компании.

 Какво те провокира да започ-
неш да се занимаваш и с преподава-
не на актьорство?

- Бях поканен преди около три годи-
ни от проф. Пламен Марков, който ми
беше преподавател в НАТФИЗ, да му

стана асистент, тогава не знаех какво
точно означава това и колко много
време и сили ще ми отнема. И колко
щастлив в същото време ще ме напра-
ви преподаването на актьорство.

 Имаш ли любима роля? Коя е?
- От представленията, които сега

играя - Катурян Катурян от “Пухени-
ят” на Мартин Мак Дона, реж. Явор
Гърдев, Театър 199, спектакъл, който
играем повече от осем години. Скоро
празнувахме 100-ното представле-
ние. Обичам също и ролите си в
“Завръщане във Витенберг” в ТР
“Сфумато” и в “Шведска защита” в МГТ
“Зад Канала”. Истинско удоволствие
изпитвам и в последната роля - Док-
тор Астров от “Вуйчо Ваньо” на Дра-
матичен театър “Стоян Бъчваров” -
Варна.

 Ролята, която би искал няко-
га да изиграеш, но все още не ти се
е случило?

- Като че ли няма такава роля. От
опита си дотук съм разбрал, че много
по-важно от конкретната роля е пред-
ставлението, в което участваш. Ако
то е добро, смислено, безкомпромис-
но, то и твоята задача в него е смис-
лена и интересна, и си е заслужава-
ло времето, прекарано в репетиции.

 Кои са актьорите, от които
би искал да се учиш на актьорство
в ученическите си години?

- Учил съм се от много актьори,
български и чужди, от киното и те-
атъра. Вдъхновявал съм се от Наум
Шопов, Йосиф Сърчаджиев, Руси
Чанев, Андрей Миронов, Инокентий
Смоктуновски, Джак Никълсън, Дани-
ел Дей-Луис и много други.

 Какво те накара да се вклю-
чиш като ръководител на уъркшоп
по актьорско майсторство в “Winter
аrt fest’ 2013”?

- Възможността да се срещна с
хора, които имат искрен интерес към
изкуството на актьора.

 С какво ще се занимават уча-
стниците в твоя уъркшоп по ак-
тьорско майсторство?

- Ще работим върху свойствата на
сетивната памет като път към емоци-
оналната.

 Един любим въпрос - кое е оно-
ва, което искаш твоите ученици да
запомнят от теб и никога да не
забравят?

- Че в тази професия успехът не е
гарантиран и мъките започват с вся-
ка роля съвсем отначало.

 Какво ще пожелаеш на МОНТ-
ФИЗ?

- Нека вратите ви са винаги широ-
ко отворени за всички млади хора,
които искат да обитават чудния свят
на театралното изкуство!
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Култура
очаквайте

Картини и кларинети
завладяват сетивата

Студенти от НАТФИЗ играят премиерно
„Кавказкия тебеширен кръг”
Студенти от НАТФИЗ играят премиерно
„Кавказкия тебеширен кръг”
Студенти от НАТФИЗ играят премиерно
„Кавказкия тебеширен кръг”
Студенти от НАТФИЗ играят премиерно
„Кавказкия тебеширен кръг”
Студенти от НАТФИЗ играят премиерно
„Кавказкия тебеширен кръг”

Кинопанорама, посветена
на Карен Шахназаров

Отличени филми на известния руски режисьор
по повод неговия юбилей показват във Варна

на 14 до 16 декември от 18
ч. в зала “Европа” на Фести-
валния и конгресен център
във Варна. Проявата се осъ-
ществява със съдействието
на Руския културно-инфор-
мационен център, София.
Входът е свободен.

Карен Шахназаров е ро-
ден през 1952 г. в Красно-
дар. Завършва режисьорския
факултет на московския
ВГИК в класа на Игор Талан-
кин. Дебютира на екрана
през 1980 г. с комедията “До-
бряци” и става изключител-
но известен само три години
по-късно, когато музикална-
та му комедия “Ние от джа-
за” е обявена за най-добър
филм за 1983 г. в анкетата
на сп. “Съветски екран”. “Зим-
на вечер в Гагри” затвържда-

ва успеха му сред публика-
та, а следващият му филм -
“Куриер”, създаден по собст-
вения му роман със същото
име, става емблематичен.
Негови дела са и лентите
“Град Зеро”, “Цареубиец”,
“Денят на пълнолунието”.

Карен Шахназаров е генера-
лен директор на кинокон-
церна “Мосфилм”. Последни-
ят му филм “Белият тигър” за
изгубил паметта си танкист
по време на Втората светов-
на война е тазгодишното
руско предложение за “Ос-
кар” за чуждестранен филм.

Кинопанорамата започва
на 14 декември с “Ние от
джаза”. В ролите са Игор
Скляр, Пьотр Шчербаков,
Леонид Куравльов. Другият
филм е “Куриер”, който ще
бъде излъчен на 15 декем-
ври. Той е отличен с награ-
дата на ФИПРЕССИ и спе-
циалния приз на журито на
Международния кинофести-
вал в Москва. На 16 декем-
ври киноманите ще гледат
“Денят на пълнолунието”.

Нешка Робева и нейните момичета и
момчета от “Нешанъл арт” ще отбележат
своя дванайсети рожден ден с премиера
на новия спектакъл “Кармен от Факулте-
то” днес от 20 ч. в зала 1 на Националния

ККинопанорама, посвете-
на на 60-годишнината на
известния руски режисьор и
сценарист Карен Шахназа-
ров, ще бъде представена

Нестихващите аплаузи на българ-
ската публика, препълнила зала 1 на
НДК в понеделник вечер, накараха све-
товноизвестния испански тенор Хосе
Карерас да излезе 4 пъти на “бис”.
Прочутият оперен изпълнител не само
погали ухото с блестящите представя-
ния на класически арии в първата част
на концерта. Но и подари на присъства-
щите изключителен празничен дух с
едни от най-хубавите коледни песни.

За близо два часа и половина опер-
ният ас прикова с невидим магнит сети-
вата на публиката, сред която имаше и
неколкостотин правостоящи. Карерас
дори изпълни някои арии на родния си
испански. А пленителният глас на ир-
ландското сопрано Селин Бърн, която
също накрая излезе веднъж на “бис”,
достойно партнираше на знаменития
тенор на сцената. Индивидуалните им
изпълнения се редуваха с прекрасни
дуети, като всяка поява на изпълните-
лите бе съпровождана от аплодисмен-
тите на публиката и Давид Хименес. Ди-

Магнетичният Хосе Карерас
очарова публиката с 4 „биса”

Новият спектакъл на Нешка
Робева с премиера днес в НДК

дворец на културата, както ДУМА писа.
Представлението е част от програмата
на Новогодишния музикален фестивал в
НДК. Преди това, от 18 ч. ще има още
един спектакъл, на който специално са
поканени деца и възрастни хора от соци-
ални домове, както сподели в интервю за
ДУМА Нешка Робева.

“Кармен от Факултето” е изграден по
творбата на Проспер Мериме, по музика
на Бизе и Шчедрин, циганска и българ-
ска фолклорна музика и танци от различ-
ни области, фламенко, аранжирана и
записана от музикантите от “ДелПадре”,
“Трансформейшън” и Жоро Матев бенд.

Сюжетът се изгражда около красива-
та циганка Кармен от софийския квартал
“Факултето” и българката Рада, които със
своите танцови формации се срещат вся-
ка вечер в заведение с мъжка публика,
където представят фолклорните си про-
грами. Съперничеството между двете,
което в началото се проявява само в
танците, постепенно се изостря и прера-
ства в бой. Съдбата, с подгласничките си
Любовта и Ревността, е в непрекъсната
борба с двете млади жени, опитвайки се
да направлява живота им. В пародиен
вид са представени сложните взаимоот-
ношения между различните герои. Сце-
нарият, хореографията и режисурата са
на Нешка Робева. Ролята на Кармен
изпълнява Галя Маринова.

Вилиана СЕМЕРДЖИЕВА

Альона НЕЙКОВА

ригентската му палка бе в изключител-
на хармония с оркестъра на Софийска-
та филхармония и Националния филхар-
моничен хор “Светослав Обретенов”.

Освен произведения на Хосеп Ри-
бас, Пабло Луна, Херонимо Хименес,
Мануел Кабайеро прозвучаха и две
неаполитански песни на Франческо
Тости и Никола Валенте. За финал на

първата част Карерас избра
“Imposible Dream” от мюзикъла “Дон
Кихот - човекът от Ла Манча” на Мич
Лий. Коледният дух бе извикан с кла-
сики като “Have Yourself a Merry Little
Christmas”, “White Christmas”, “Silent
night” и др., допълван и от двете отру-
пани с играчки и гирлянди елхи, укра-
сяващи сцената.

Хосе Карерас отново умело и еле-
гантно отведе публиката в магичния свят
на операта. И показа с необикновеното
си изкуство, че понякога думите са из-
лишни. А има място само за музика,
извираща от душата.

Емблематичната дата 12. 12.
12 е посветена на ценителите
на изкуството във всичките му
форми. Софийската градска ху-
дожествена галерия има удовол-
ствието да ви пренесе в един
друг вълшебен свят, в който кар-
тините “оживяват” под звуците
на “Йоцов кларинет секстет”.
Концертът е довечера от 19 ч.
Боби Йоцов и неговите музикан-
ти са подготвили истинска ко-
ледна изненада за ценителите
на музиката. Входът е 8 лева.

ПОЧИНА РЕЖИСЬОРЪТ
ДУЧО МУНДРОВ

Големият български кинорежи-
сьор и общественик Дучо Мундров
почина на 92-годишна възраст, съоб-
щи БТА. “Загубихме един прекрасен
човек и колега, вградил съвест,
вдъхновение и талант в изграждане-
то на националното ни филмово
изкуство. Паметни ще останат
неговите игрални и документални
филми като “Пленено ято”,  “Коман-
дирът на отряда”, “В края на лято-
то”, “Никола Вапцаров”, “Пеньо Пе-
нев”, “Червените календари”, “Кърва-
вата картотека”, възкресяващи дра-
матични страници от нашата исто-
рия и ярки човешки съдби. Дълбок
поклон пред неговото творческо
дело и гражданска позиция” - се казва
в скръбната вест от СБФД. Покло-
нението ще се състои на 13 декем-
ври от 11,30 ч. в ритуалната зала на
Централните софийски гробища.

Снимка “ЖОКЕР МЕДИЯ”
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о четете скоро

В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО

Жив     т
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Понякога вечер, когато е сам
вкъщи, Мишо обича да гледа ви-
деозаписа от сватбата си отзад на-
пред. Чиста мъжка сълза всеки път
се търкулва по бузата му, когато се
вижда да излиза от ритуалния дом
свободен човек...

Проф. д.н. БОЖИДАР МАНОВ,
кинокритик, продуцент, преподавател
Полк. БОЯН СТАВРЕВ, командир
на Националната гвардейска част
ГЕОРГИ ГЕРГОВ,
бизнесмен, член на НС на БСП
ДАНИЕЛ ГЕОРГИЕВ,
народен представител
ДЕТЕЛИНА НИКОЛОВА,
кмет на община Добрич
НИНА НАЙДЕНОВА, член на НС на БСП
ХРИСТО ТОТЕВ, кинооператор
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12
Св. Спиридон, епископ Тримитунтски

чудотворец († 350)

Спиридон бил един от великите свети-
тели и чудотворци на IV век. Той се родил
на остров Кипър от прости родители и сам,
както съобщава неговият житиеписец, бил
винаги прост по нрав, смирен по сърце и
благ по живот. От детинство бил овчар.
Като станал пълнолетен, се оженил, но
скоро овдовял и започнал да употребява
целия си имот за помагане на ближните,
които обичал искрено, както заповядал
Господ: хранел бедни и сираци, приемал
радушно странници. Господ му помагал в
неговите добри дела, като му дарувал сила
по чудесен начин да изцерява болните.

ад 36 000 корей-
ци се записаха за
участие в “Битка-
та на необвърза-
ните” - събитие,

Ñàìîòíèöè òúðñÿò
ëþáîâòà â ïàðêà

За „Битката на необвързаните” жените трябва да
пристигнат, облечени в червено, а мъжете - в бяло

Хонконг и Сингапур се
подготвят за истинска сват-
бена истерия на 12/12/12 -
дата, смятана от китайските
специалисти по фън шуй за
носеща щастие. Не по-мал-
ко от 696 искания за
сключване на брак са
внесени в Хонконг за
12 декември - символ на
“любовта”. Това е близо
4 пъти повече от средно
177-те регистрирани сватби
през октомври, съобщи
говорител на местната
администрация. В Сингапур
540 двойки ще си кажат

СВАТБЕНА ИСТЕРИЯ НА 12/12/12

стояние до 15 ч. местно време
(6 ч. по Гринуич). След това
участниците могат да се втур-
нат срещу избрания партньор
или партньорка и да го хванат
за ръка.

Събитието достигна таки-
ва мащаби, че множество

компании решиха да дадат
почивен ден на необвързани-
те си служители, за да могат
да отидат в парка. Колкото до
организаторите, те са събра-
ли около 200 доброволци,
които да регулират тълпата и
да следят за благоприятното

развитие на срещите.
Сватбите в Южна Корея,

подобно на други богати ази-
атски страни, рязко намаляха
в последните 20 години и стра-
ната регистрира един от най-
ниските проценти на раждае-
мост в страните от ОИСР - 1,23.

“да” днес, според регистъра на сватбите. Това е 8 пъти повече от обикновеното.
В София на 12 декември ще се състоят 55 сватби, съобщиха за Actualno.com от
Столичен дом за радостни обреди. 23 двойки пък са заявили желанието си да склю-
чат брак на днешната дата в Бургас.

Н
родено от прочутата социал-
на мрежа и предназначено да
среща самотните сърца в го-
лям парк в Сеул в навечерие-
то на Коледа.

“Попитахме във фейсбук
“Какви са плановете ви за Ко-
леда?” и хората ни изпратиха
хиляди съобщения, в които
казват, че са сами, тъжни и не
са планирали нищо”, заяви
Джъстин Ченуук Ян, един от
двамата организатори на
събитието. 29-годишният мла-
деж също няма приятелка и
решил да помогне на други
хора да открият любовта в на-
вечерието на Рождество Хри-
стово. “Никога не сме си пред-
ставяли, че тази инициатива
ще достигне такива мащаби”,
сподели Ян.

Според установените пра-
вила жените трябва да при-
стигнат, облечени в червено,
а мъжете - в бяло, и да се
срещнат в парк на остров на
река Хан, която разделя на
две южнокорейската столица.
Представители на двата пола
ще стоят изправени лице в
лице на няколко метра раз-

След като избърсаха потта, кръвта и
сълзите от 8-дневната война с Израел, па-
лестинците от Газа честват своята съпро-
тива с парфюм, който е кръстен “М75” - на
ракетата с голям обсег, която достигна
околностите на Тел Авив и Йерусалим.

Избягало бебе маймунче в
Торонто стана звезда в интер-
нет след разпространението на
негови снимки от паркинг на
известна мебелна верига, об-
лечено с луксозно палтенце и
памперс. Животинчето, което
собствениците му оставили в
клетка в колата им на паркинг
пред магазина, моментално

Парфюм бе кръстен на ракета
“Избрахме името “М75” за този нов

парфюм като символ на ракетата на съпро-
тивата и победата на Газа”, обясни собст-
веникът на моден бутик, представил се като
Абу Ахмад. Парфюмът е в 2 версии - дамски
и мъжки, и струва 50 шекела (10 евро).

Бебе маймунче стана звезда в интернет

Британската полиция бе по-
викана да разследва похище-
нието на... пиле от бенгалски
котарак в графство Кент, съоб-
щи в. “Сън”. Пенсионерка е
позвънила на служителите на
реда, за да им съобщи с трево-
га в гласа, че съседският дома-
шен любимец, който по-рано
многократно е прониквал не-
законно в нейното жилище и е
извършвал насилствени дейст-
вия от сексуален характер с
нейните котки, е задигнал пиле
от кухненската маса, след кое-
то се е укрил. Възрастната жена
е заявила, че поведението на
четирикракия рецидивист сил-
но понижава “качеството на
нейния живот”. На мястото на
инцидента е изпратена опера-
тивна група от двама полицаи.
На свой ред стопанката на ко-
тарака отрича вината на своя
любимец. Тя обвини властите,
че харчат напразно държавни-
те пари. Повикването на поли-
цаите е струвало на данъко-
платците около 2000 паунда.

спечелило интереса на мину-
вачите.

“Отначало не можахме да
повярваме. Мислехме, че е иг-
рачка”, коментира Бронуин
Пейдж от Си Би Си. “Животин-
чето вървеше към хората, из-
глеждаше изплашено. Бе за-
обиколено от много зяпачи”,
сподели още продуцентката по

радиото. Маймунчето е макак
резус на име Дарвин и е едва
на няколко месеца. Собствени-
ците му пазарували в момента
на инцидента. Те трябвало да
го оставят на общинските влас-
ти, тъй като притежанието на
диво животно е забранено в
Торонто. Бебето вече е наста-
нено в приют за животни.

Иван Динев, по-известен с артистичния си
псевдоним Устата, представи пред журна-
листи и приятели най-новото си видео към
парчето “La Cubanita”, което изпълнява в
дует с красивата кубинска певица Доло-
рес Естрада. Изпълнителят на горещия
хит е и автор на текста, а музиката и
аранжиментът са дело на Светлин Къслев.

Докато домакините от “La Cubanita” под-
насяха на гостите класически кубински
коктейли като “Канчанчара”, “Мохито” и
“Куба Либре”, гласът на неустоимата До-
лорес Естрада отведе повечето от тях на
дансинга. За настроението на публиката
допринесоха и невероятните салса изпъл-
нения на танцьорите Коста и Славея.
Автентичните фотопринтове от улиците на
Стара Хавана по стените на бара създава-
ха усещането, че партито се вихри от дру-
гата страна на океана. Екзотичното видео
на Устата & Долорес Естрада “La Cuba-
nita” бе реализирано в края на ноември,
уточни за ДУМА Кристи Мартинова, Free
Mind Agent. Изпълнителите са в компания-
та на дузина статисти, преобразени като
кубински танцьори и улични музиканти.

РАЗСЛЕДВАТ
КОТАРАК
РЕЦИДИВИСТ

Устата с нова
дуетна половинка
Устата с нова
дуетна половинка
Устата с нова
дуетна половинка
Устата с нова
дуетна половинка
Устата с нова
дуетна половинка

Филм за дервиши
с прожекции в 7 града
Филм за дервиши
с прожекции в 7 града
Филм за дервиши
с прожекции в 7 града
Филм за дервиши
с прожекции в 7 града
Филм за дервиши
с прожекции в 7 града
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Памет

Т

На 08.12.2012 г. на 92 години
почина българският кинорежисьор

ƒ”◊Œ “ŒƒŒ–Œ¬ Ã”Õƒ–Œ¬
Награден с орден “Стара планина”

първа степен за особено големия му
принос в областта на българското

игрално и документално кино /2000 г./.
Поклонението ще се извърши на 13.12.2012 г.

от 11.30 часа в Ритуалната зала на
Централните софийски гробища.

Поклон пред паметта ти!
От семейството

ÑÊÐÚÁÍÀ ÂÅÑÒ

С много обич и  дълбока признателност
се прекланяме пред светлата ти памет!

С безпределната си честност и  всеотдайност
ти остави  ярки следи в живота ни!

Дълбок поклон пред  светлата ти памет!

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

 100  години  от  рождението
и 10 години от кончината

на големия човек и патриот

 –”Ã √≈Œ–√»≈¬

–¿ƒŒÕŒ¬

1912-2002

Семейство Радонови

За нас ти бе най-обичания и
достоен човек на този свят.
Помним твоето име и дела.

Поклон пред светлата ти памет!

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

10 ГОДИНИ от кончината на
генерал-лейтенант

КРУМ ГЕОРГИЕВ
РАДОНОВ

1912-2002

Син Георги, снаха Русалка,
внуци - Крум и Александър

МБАЛ ПО СПЕШНА МЕДИЦИНА "ПИРОГОВ"
бул. "Ген. Тотлебен" № 21 Централа: 9154-411
ВОЕННО-МЕДИЦИНСКА АКАДЕМИЯ
ул. "Св. Георги Софийски" 3 Бърза помощ:
тел. 9225-543, Централа: 9226-000
МБАЛ "ЦАРИЦА ЙОАННА"
ул. "Бяло море" 8 тел. 9432-203, Централа: 9432-170
СБАЛ ПО ЛИЦЕВО-ЧЕЛЮСТНА ХИРУРГИЯ
ул. "Св. Георги Софийски" № 1, 24-часов прием
Стоматологичен факултет, ет. 11 Тел.: 952-60-01, 954-48-22
СЛУЖБА ЗА ТРУДОВА МЕДИЦИНА “СЕНТ ТОМА - КО”
бул. “Цар Борис III” № 91 тел.: 953 1764
ОБЛАСТЕН ДИСПАНСЕР ЗА ПСИХИЧНИ
ЗАБОЛЯВАНИЯ СЪС СТАЦИОНАР
ул. "Екзарх Йосиф" № 59, Тел.: 981-00-06
Денонощна спешна психиатрична помощ

Спешна медицинска помощ

Справочник

Това име е познато, близ-
ко и свято за скаличани. Ба-
щата на Янко е родом от с.
Скалица. Работи земеделие,
после малко търговия в мал-
ката бакалница и продава
евтини басми и домашни по-
треби. В своя дебел тефтер
той записва вересиите на ска-
личанската беднотия. Не
може да отказва на съселя-
ните си, които искат сол или
газ, а парите ще му донесат
чак, когато продадат житото
на търговците житари. Някои
връщат парите, други - не, и

така дюкянчето
запада

Семейството с току-що ро-
дения Янко се преселва в Ям-
бол, в кв. “Каргона”, където
преминава детството му. На-
скоро баща му умира и той
расте под грижите на майка си
Неделя и по-големия си брат.
Когато тръгва в първо отделе-
ние, баба Неделя казва: “За-
пиши Янко, даскале. Да знаеш
само какви хитри приказки
хортува като възрастните. До-
сущ на баща си се е метнал...”

На 15-годишна възраст
Янко вече спори с брат си по
обществени въпроси. Иска да
знае защо родителите и
съседите им работят от тъмно
до тъмно и пак едва връзват
двата края, а други се раз-
хождат по градската чаршия
с файтони, не работят, а бога-
теят. Къде е правдата?

Един съсед подхвърля на
майка му: “Твоето момче да си
гледа игрите. Е, кър голям, да
върви с дечурлигата, много от-
рано започна да се интересу-
ва от политика...” В думите на
Янко обаче започват да се
вслушват и по-възрастните.
Янко умее да говори спокойно
и убедително - сякаш по книга

Гореща кръв се лей
за правда само
На 22. ХII. 2012 г. Янко Иванов Кирчев-Цвятко,
щеше да навърши 90 години
Величка ДЕМИРЕВА,
с. Скалица

го чете. Обича много история-
та, тя е негов любим предмет.

Увлича се по
апостолството

на Левски

Дали е подозирал, че
само след няколко години
един мустакат стражар ще
скръцне зъби по негов адрес:
“Пак го изпуснахме, като Лев-
ски е станал тоя шумкар. Пре-
облича се, подиграва нашите
хора и все ни се изплъзва...”

Вместо на гимназиалния
чин, Янко сяда на шивашкото
столче. Тук наблюдателният,
възприемчив и сръчен Янко
се среща със занаятчийската
младеж - чираци и калфи, и с
вулгарното отношение на
майстора към тях.

През септември 1937 г. Янко
е привлечен за член на РМС.
Завършва и Държавното
допълнително промишлено
училище в Бургас, където при-
влича в организацията свои
другари. Янко израства като
талантлив организатор на мла-
дежите занаятчии в Ямбол. Лю-
бимец е на Каргонската младеж.
Той е навсякъде сред тях - на
събрания, излети, на разходки
или на спортни състезания.

“Чорбаджиите никога няма
да развържат сами кесиите
си, работниците чрез органи-
зирана борба ще постигнат
това...” - убедително и остро-
умно говори той.

През есента на 1941 г.
Янко се отдава изцяло на ре-
волюционната дейност. Името
му освен на стотици младежи
от Ямбол и околните села ста-
ва известно и на полицията.
На 18. ХI. 1941 г. Янко Иванов
Кирчев става Цвятко.

Започват нелегални
срещи

събрания по селата, опреде-
ляне на квартири, писане на

позиви. Полицията го търси.
През март 1942 г. прекар-

ва няколко дни в първата си
нелегална квартира в с. Ска-
лица. По решение на Щаба
на VI ВОЗ полската чета №4
прераства в отряд “Петър
Момчилов” с командир Янко
Иванов Кирчев-Цвятко. Като
командир на отряда той
разгръща своя талант и орга-
низаторски способности. Под
негово ръководство се из-
граждат отечественофронтов-
ски комитети, бойни групи,
определят се нелегални
квартири, събират се дрехи и
храна за партизаните.

Живот се дава
за живот

Започва последния пери-
од от краткия живот на Янко
Иванов Кирчев.

На 5. III. 1944 г. Янко идва
в с. Скалица със задача да
изведе 18 души в партизан-
ския отряд и да пренесат под-
готвената храна. Близо до
селото той нарежда на при-
дружителя си Черногора от с.
Генерал Тошево да се върне.
В неговото село Скалица -
той се страхува... И само бро-
ени минути след това ямур-
лукът му се свлича, прави
крачка напред и се свлича
бавно - като дъб с разперени
клони пада по очи. Янко е
успял да простреля единия от
убийците си.

“Убих го, аз го убих, убих
го” - караулният стиска пуш-
ката и хуква към общината.

Щабът на VI ВОЗ съобща-
ва: “На 5. III. 1944 г. около
21,30 часа, изпълнявайки за-
дача, поставена от щаба на
зоната, попаднал на засада в
с. Скалица, загина от подъл
убиец нашият любим коман-
дир и боен другар, обичаният
от народа прославен парти-
занин Янко Иванов Кирчев-
Цвятко.”

Гореща кръв се лей за правда само!
Тунджа легенди разказва за героя!
Песни се пеят за него.

Янко не дочака свобода-
та, куршум прониза сърцето
му, кръвта напои земята, кап-

Жители и гости на
с. Скалица застават
на почит пред
паметника на
Янко Иванов Кирчев
в центъра на селото

ки от нея останаха на българ-
ския трибагреник и на черве-
ното знаме с червената роза.
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нес вятърът ще се усили от запад-северозапад
и с него в страната ще започне да нахлува сту-
ден въздух. В Лудогорието и Добруджа ще има
снежни виелици и навявания. Сутрешните тем-

ператури ще бъдат между минус 6 и -1o, по морския бряг
0-2o. До края на деня над по-голямата част от страната
облачността ще се разкъсва. Максимални температури в
повечето места между -2o и 3o, в София около -2o. Атмо-
сферното налягане сутринта ще бъде значително по-нис-
ко от средното за месеца и през деня ще се повишава.
В планините облачността също ще намалее, но преди
обяд на места все още е възможно да превалява слаб
сняг. Ще духа силен и бурен вятър, с който ще нахлува
студен въздух. Дневна температура на 1200 м -6o, на
2000 м -12o. Температурата на морската вода е 8-10o.
Вълнението на морето ще бъде 2-3 бала.
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EUR
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Í‡Í‚‡ ˆÂÎ, ÚÓ ÒÂ ÔÓ‰Î‡„‡ÚÂ Ì‡
ËÒÍ ÓÚ „ÓÎˇÏ‡ ÛÏÓ‡.

‚ÂÓ Ú̌ÌÓÒÚ ÚÂ ‰‡ Ò‡ Ò‚˙Á‡ÌË ÌÂ
Ò‡ÏÓ Ò Ó·ÎÂÍÎÓ Ë Ó·Û‚ÍË.

ÍÓÎÍÓ ÏËÌÛÚË, Á‡ ‰‡ ÒË Á‡„Û·ËÚÂ
„Î‡‚‡Ú‡ Ì‡Ô˙ÎÌÓ.

Î˛·Ó‚Ú‡ ËÎË ÒÂ Á‡ÂÏÂÚÂ Ò ‰ÛıÓ‚-
Ì‡ ‰ÂÈÌÓÒÚ.

ÔÓ˜ËÚ‡ÚÂ ‰‡ Á‡Ô‡ÁËÚÂ Ò‚ÓËÚÂ
ÏËÒÎË Á‡ ÒÂ·Â ÒË.

Î‡ Ë ÌÂÓ˜‡Í‚‡Ì‡ Ë‰Â ,̌ ÍÓ Ú̌Ó ˘Â
Û‚ÎÂ˜Â ÌÂ Ò‡ÏÓ ‚‡Ò, ÌÓ Ë ÌÂ„Ó.

‚˙ÁÏÓÊÌË Ô Ú̇Ë˘‡ Á‡ ÔÓÒÚË„‡ÌÂ
Ì‡ ÌÓ‚‡Ú‡ ‚Ë ÂÍÒˆÂÌÚË˜Ì‡ ˆÂÎ.

¬ŒƒŒÀ≈…
ÕÂ Ò‡ ËÁÍÎ˛˜ÂÌË
ÌÂÔ‡‚ÓÏÂÌË ‰ÂÈ-
ÒÚ‚Ë  ̌ Ë ËÏÔÛÎÒË.
ŸÂ ‚Ë ·˙‰Â ÚÛ‰ÌÓ

‰‡ ÒÂ Û‰˙ÊËÚÂ ‚ ‡ÏÍËÚÂ Ì‡
ÔÓÁ‚ÓÎÂÌÓÚÓ. ÕÂ ËÁ·Ûı‚‡ÈÚÂ.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
- ËÌÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÂÌ ÒÛÚÂ-
¯ÂÌ ·ÎÓÍ

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
Ì‡Ò

09.10 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
Ò  ÛÎÚÛ‡ - ÍÛÎÚÛÂÌ ·ÎÓÍ

10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ -

Ï‡„‡ÁËÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
13.00 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ
14.15 —ÂÌ “ÓÔÂ - Ú‚ ÙËÎÏ
15.25 ¿Ì„ÂÎË ÔËˇÚÂÎË - ‡ÌËÏ‡-

ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ/Ô/
15.50 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡

¬‡˜ÍÓ‚‡ - ÚÓÍ ¯ÓÛ
17.05 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚

ÙËÎÏ /3095 ÂÔËÁÓ‰/
17.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ -

ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.40 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡ - ÂÍÓ Û-

·ËÍ‡ Ì‡ ìœÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Òî
18.45 ƒÓ ÛÚÓÚÓ Ì‡ ÌÓ‚‡Ú‡ ÌË

ÒÂ˘‡ - Ú‚ ÙËÎÏ /4 ÂÔ./
19.45 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ÃÓÏ˜ÂÚ‡Ú‡ ÓÚ ìÃÂ‰ËÒ˙Ìî

‡‚ÂÌ  ̨ - Ú‚ ÙËÎÏ /7 ÂÔ./
22.00 ŒÚÍËÚÓ Ò ¬‡Îˇ ¿ı˜ËÂ‚‡ -

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ‡ÁÒÎÂ‰‚‡-
˘‡ ÊÛÌ‡ÎËÒÚËÍ‡

22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË
22.55 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡ - ÂÍÓ

Û·ËÍ‡ Ì‡ ìœÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
Ì‡Òî

23.00 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË - Í˙ÒÌÓ
‚Â˜ÂÌÓ ¯ÓÛ

06.45 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌÓ ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ Ò

‚Ó‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë
¬ËÍÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

11.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìΔÂÌÒÍÓ ˆ‡ÒÚ‚Óî - ÒÂ-

Ë‡Î, ÂÔ. 50
15.00 ìÕˇÍÓÈ ÚÂ Ì‡·Î˛‰‡‚‡î-

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 91
16.00 ì√ÓÍËÚÂ Ó‰ËÚÂÎË Ì‡

·Ó„‡ÚËÚÂ ‰Âˆ‡î - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 130

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎËˆË-

ÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘Ë ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡ Ë
ƒËÏËÚ˙ ÷ÓÌÂ‚

18.30 ìÀ˛·Ó‚ ËÁ‚˙Ì Á‡ÍÓÌ‡î -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 62

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡Î-
Ì‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ÎÂÚËî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 50

21.00 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ‚ ÔÓ‚Â˜Âî -
ÒÂË‡Î, Ò. 4, ÂÔ. 13

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â-
˜ÂÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 ìœÓ ÒÂ‰‡Ú‡î - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 11

00.00 ì»ÁÎ˙ÊË ÏÂî - ÒÂË‡Î, Ò.
2, ÂÔ. 19

01.00 ì—Â˘Û „‡‚ËÚ‡ˆËˇÚ‡î-
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 3

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî -
ÒÛÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
Ì‡ Õ“¬

11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË
ÌÓ‚ËÌË

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
Ì‡ Õ“¬

12.00 ìÃ‡ÎÍË ÊÂÌËî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ, 3 ÒÂÁÓÌ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ì«‡·‡ÌÂÌËˇÚ ÔÎÓ‰î -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÍÚÓ  ÛËÌ ÀÂ˜ËÚÂÎ-

Í‡Ú‡î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚ-

ÍÓ‚î - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡ -

“Ë ÒË Á‚ÂÁ‰‡Ú‡!î - Ú‚ ¯ÓÛ
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ-

‚ËÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ -

ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 BIG BROTHER: ALL STARS

2012 - Â‡ÎËÚË ¯ÓÛ, Ì‡
ÊË‚Ó

22.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

22.30 ì‘ËÏ‡Ú‡î - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ

23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
23.45 BIG BROTHER: ALL STARS

2012 - Â‡ÎËÚË ¯ÓÛ
00.30 ìÃ‡„ÌËÚËÍÓî - Ú‚ Ë„‡
01.45 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡ -

“Ë ÒË Á‚ÂÁ‰‡Ú‡!î - Ú‚ ¯ÓÛ
/Ô/

02.45 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ˙ÌˆÂÚÓî
- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

 Œ«»–Œ√
ƒÓÒÚ‡ ÚÛ‰ÌÓ ˘Â ‚Ë
·˙‰Â ‰ÌÂÒ ‰‡ ÔÓ‰-
‰˙Ê‡ÚÂ ÌË‚ÓÚÓ Ì‡
Ó·˘Û‚‡ÌÂ, ÔËÂÚÓ ‚

ÍÓÏÔ‡ÌËˇÚ‡, ‚ ÍÓˇÚÓ ˘Â ÒÂ
Ì‡ÏË‡ÚÂ ‚Â˜ÂÚ‡.

�����

07.00 ÕÓ‚ËÌË
07.05 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî
10.00 ÕÓ‚ËÌË
10.15 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî

Ó·Ë˜‡ÚÂ, ÌËÍÓÈ ÌˇÏ‡ ‰‡ „Ó Ì‡-
Ô‡‚Ë Á‡‡‰Ë ‚‡Ò.

10.40 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î
11.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓî
12.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
13.00 ÕÓ‚ËÌË
13.15 —ÂË‡Î: ì√Ó‰ÂÊÂÌ

Ô˙ÒÚÂÌî
14.10 ì≈‚ÚËÌÓ Ë ıÛ·‡‚Óî Ò

ƒ‡Ëˇ ƒÓÌˆÓ‚‡
15.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË
15.30 ì¬ÂÏÂ Á‡ Ó·ˇ‰!î
16.00 ÕÓ‚ËÌË
16.30 ì ÂÔÍÓ Á‰‡‚Âî Ò √Â-

Ì‡‰ËÈ Ã‡Î‡ıÓ‚
17.15 —ÂË‡Î: ì—Ï˙ÚÓÌÓÒÌ‡

ÒËÎ‡î
18.10 —ÂË‡Î: ìÕÂ‡‚ÂÌ ·‡Íî
19.00 ÕÓ‚ËÌË
19.40 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡ ÔÓ-

ÒÚË¯î
20.10 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
21.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
22.00 ¬ÂÏÂ
22.30 —ÂË‡Î: ìŒÚ‡ÊÂÌËÂî
00.25 ì¬Â˜ÂÌËˇÚ ”„‡ÌÚî
01.00 ÕÓ˘ÌË ÌÓ‚ËÌË
01.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
02.05 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
03.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
03.55 —ÂË‡Î: ìÕÂ‡‚ÂÌ ·‡Íî
04.40 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î
05.05 —ÂË‡Î: ìŒÚ‡ÊÂÌËÂî
06.00 ÕÓ‚ËÌË
06.05 —ÂË‡Î: ìŒÚ‡ÊÂÌËÂî

�����
�����

�����

�����

�����
�����
�����



23 СРЯДА 12 ДЕКЕМВРИ 2012

Спорт www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

гледайте

ФУТБОЛ

кратки

ПО ЕВРОСПОРТ 2
09.30 Улсан -

Санфрече
12.30 Ал Ахли -

Коринтианс
ПО НОВА СПОРТ

21.45 Суонзи - Мидълзбро
ПО ФИЛМ +

21.00 Кордоба - Барселона
23.00 Селта - Реал Мадрид

Европа и Азия
ще си помагат

Европейската футболна асоци-
ация (УЕФА) и Азиатската футбол-
на конфедерация (АФК) сключиха
договор за сътрудничество. Мемо-
рандумът беше подписан от прези-
дента на УЕФА Мишел Платини и
от изпълняващия длъжността пре-
зидент на АФК Чжан Цзилун в сто-
лицата на Малайзия Куала Лумпур.
УЕФА ще осигури помощ на АФК
при осъществяването на различни
проекти и дейности за развитие-
то на футбола в региона. Платини
обяви, че остава на позицията
против въвеждането на техноло-
гии във футбола, макар че ФИФА
одобри инсталирането на система
за определяне дали топката е пре-
минала голлинията на започналото
Световно клубно първенство в
Япония. “Въвеждането на техноло-
гиите в състезанията на УЕФА ще
ни струва 50 милиона евро за пе-
риод от 5 години. Предпочитам
тези 50 милиона да бъдат дадени
за различни проекти и програми за
развитие на футбола, вместо за
въвеждането на технологиите за
едно или две спорни положения на
сезон. Това е прекалено голяма сума
за един гол, нали?”, заяви Платини.

Евроколеж приюти
„Отбор на надеждата”
в Пловдив

Европейски колеж по икономика и
управление стана регионален парт-
ньор на “Отбор на надеждата” за
град Пловдив. Ректорът на висше-
то учебно заведение доц. д-р Цве-
тан Коцев, който е президент и на
студентския футболен клуб Евро-
колеж, предостави безвъзмездно
спортна база и транспорт за нуж-
дите на младежите в неравностой-
но положение от региона. Треньор
на “Отбор на надеждата” в Пловдив
стана бившият вратар на Ботев
Пд, Брестник и Хебър Илия Иванов.
29-годишният специалист е и по-
мощник-треньор на мъжкия състав
на ФК Евроколеж и старши треньор
на юношите старша възраст на
клуба. Под ръководството на Ива-
нов младите евроколежани отстра-
ниха през есента връстниците си
от Славия в 1/8-финал от турнира
за Купата на БФС след победа с 2:1.
“Отбор на надеждата” от Пловдив
е съставен от 15 младежи, които
живеят в социални институции. Под
ръководството на Иванов те тре-
нират 2 пъти седмично по 90 мину-
ти в многофункционалната спорт-
на зала на Евроколежа в село Ори-
заре. Играчите се превозват до
базата с автобус на висшето учеб-
но заведение, който тръгва от
центъра на  Пловдив.

Водещите български ски бегачи Веселин
Цинзов и Антония Григорова-Бургова взеха
участие в старта за Алпийската купа от ка-
лендара на ФИС в Гомс (Швейц). На 15 км
класически стил Веселин Цинзов се класира
15-и с време 41.54.5 мин. - на 1.36 мин след
победителя. На 10 км свободен стил той зае
33-о място на 1,06 мин. от първия. Стартираха
79 скиори.

При жените на 5 км св. стил Антония Гри-
горова-Бургова се класира 20-а, а на 10 км
класически стил зае 21-во място с време
33.40.2 мин. - на 1.48.8 от победителката. Тя
спечели 88.80 състезателни точки, което е
предпоставка за извоюване на квота при же-
ните за участие в ЗОИ Сочи 2014. На 10 км
св. стил участваха и юношите Йордан Чучуга-
нов и Георги Радков, които завършиха съот-
ветно 50-и и 52-ри.

Мениджърът на Нюкасъл:
Бербатов е извънземен!

М
Мениджърът на Нюкасъл Алан

Пардю обяви представянето на
Димитър Бербатов за извънземно
при гостуването на тима му на
Фулъм в мач от ХV кръг на Пре-
миърлийг. С попадения на Стив
Сидуел (19) и Уго Родайега (63)
Фулъм надигра “свраките” с 2:1 и
прекъсна серията от 7 поредни
мача без успех.  Французинът
Хатем бен Арфа (54) вкара почет-
но за гостите. За последно “ко-
тиджърс” надиграха Астън Вила с
1:0 на 20 октомври, а сега вече
имат 20 и се отдалечиха от зона-
та на изпадащите. Димитър Бер-
батов игра цял мач и отново бе
най-добър за лондончани. “Свра-
ките” пък записаха 5-а загуба в
последните 6 мача.

“Бербатов беше специален в
този мач. Представянето му бе
извънземно. Всяка топка се лепе-
ше на крака му. Създаде ни наи-
стина големи проблеми, въпреки
че бях предупредил моите игра-
чи да внимават с него. Второто
полувреме играхме по-добре сре-

Димитър
Бербатов се
е покатерил
върху куп
съотборници,
радващи
се на
гола на
колумбиеца
Уго
Родайега,
донесъл
победата
на Фулъм
с 2:1 срещу
Нюкасъл

щу него. Българинът показа, че е
класен футболист. Когато е в на-
строение, той може да бъде про-
блем за всеки съперник”, призна
Алан Пардю.

“Голям проблем е липсата на
Брайън Руис, но съм доволен, че
Бербатов пое неговата роля и иг-
рае зад нападателя. Представя-
нето му срещу Нюкасъл беше
ключово, въпреки че не вкара
гол, което е неприятно. От друга
страна, той беше истинска връзка
между отделните линии и воде-
ше умело играта ни. Най-добро-
то, което се случи в моя тим, е, че
играчите разбраха колко добър
футболист е Бербатов. За мен
пристигането му в клуба беше
много важно, след като Тотнъм
ни взе Клинт Демпси и Муса
Дембеле, Дани Мърфи отиде в
Блекбърн, а Руис е контузен.
Присъствието на Димитър и не-
говите качества наистина ни спе-
стиха много трудности”, призна
холандският мениджър на Фулъм
Мартин Йол.

Мъри в Ботев Пд
от Нова година
Бившият
селекционер с
договор за 2,5 г.

Станимир Стоилов (вдясно) подписа договора си с Ботев
в присъствието на изпълнителния директор Ангел Палийски

Станимир Стоилов заста-
ва начело на Ботев Пд
от Нова година. Бивши-
ят национален селекци-

Националът Веселин
Минев е първият футболист
в зимната селекция на Бо-
тев. Левият бранител под-
писа за 1,5 г. Защитникът
на българския национален
отбор ще носи за 2-ри път в
кариерата си жълто-черния
екип. Той игра на “Колежа”
до лятото на 2006 г., след
което премина в Левски, а
през юни 2011 г. и в Анта-
лияспор. Преди седмица
Минев се раздели с тур-
ския клуб заради лични
проблеми. “Радвам се, че
отново ще играя в Ботев.
Пазя само хубави споме-
ни от първия си престой и
вярвам, че сега всичко ще
бъде още по-добре. Чувст-
вам се като у дома. Оттук
тръгнах за големия футбол.
В лицето на Стоилов Ботев
разполага с добър и дока-
зан треньор. С още някол-
ко попълнения и малко
късмет, мисля че през про-
летта спокойно можем да
влезем в челната тройка на
“А” група”, каза близнакът
от Пазарджик.

който ще работя, все още не
е ясен, тъй като искам да раз-
говарям с всеки отделно. Още
не знам дали Костадин Видо-
лов ще остане в клуба, други-
те подробности ще станат
ясни до сряда”, добави той.

До края на годината Ботев

онер се договори вчера с “ка-
нарчетата”. Той парафира за
2,5 години. Хасковлията заме-
ни освободения в понеделник
Ферарио Спасов, който се
задържа на поста 6 месеца.
Договорът стана факт снощи,
а Стоилов днес ще бъде
представен. “Всичко е уточ-
нено. В сряда (б.р. днес) ще
има пресконференция, къде-
то ще има повече подробно-
сти. Аз чисто организацион-
но започвам да си движа
нещата. Но работата ми в
клуба ще започне от 1 януа-
ри”, каза бившият наставник
на Левски и Литекс.

Стоилов е получил покана
да поеме Ботев в неделя от
собственика Цветан Василев.
“Преди два дни започнахме
разговори. Затова екипът, с

има още един мач - в събота
приема Славия в реванш от
1/8-финалите за Купата на
България, след като загуби с
0:3 първата среща. В събота
отборът ще бъде воден имен-
но от клубната легенда Кос-
тадин Видолов.

П
АНГЛИЧАНИ ПРОБВАТ ХАЛФ НА ЦСКА

олузащитникът на ЦСКА Илиас Кириакидис може
да осъществи трансфер в Англия, твърди гръцкото
издание Sport-fm.gr. Тимът от Чемпиъншип Брис-
тол Сити е поискал от “червените” гръкът да мине

проби, след което ще реши дали да го привлече. У нас
Кириакидис първо игра за Локо Пд, след което през
лятото премина на “Българска армия”. Заради спънките
на “червените” да картотекират новите си попълнения

обаче, той попадна в групата на Стойчо Младенов за
първи път в средата на септември. За 3 месеца Кири-
акидис е играл само в 3 мача, при това все като резер-
ва. В Гърция твърдят още, че Бристол Сити е пратил
факс до ЦСКА с искането на разрешение да вземе на
проби Кириакидис, и че “армейците” са се съгласили
на предложението. В Англия очакват футболиста между
17 и 21 декември.

ЦИНЗОВ 15-И
НА 15 КМ В ГОМС Още двама бягат от Ботев Вр

О
ще двама футболисти напуснаха тима на Ботев Враца.
Това са халфът Масимилиано Амендола и вратарят
Димитър Иванов. Новината съобщи спортният директор
на врачани Валентин Станчев. Амендола и Иванов вече
проведоха разговори с ръководството на Ботев, като
са стигнали до споразумение да се разделят с клуба
по взаимно съгласие. 22-годишният полузащитник
Масимилиано Амендола дойде в отбора на Ботев това
лято. Той е продукт на школата на Наполи и бе привле-
чен от бившите италиански собственици на клуба.
Амендола има 1 гол и донесе победата с 1:0 над Локо
Пд в VI кръг на “А” група. 21-годишният трети вратар
на тима Димитър Иванов има само 1 официален мач
този сезон - при загубата с 0:4 от Литекс. От началото
на полусезона досега отборът на Ботев Враца бе
напуснат още от бранителите Аугусто и Пабло Кабале-
ро, халфа Роча Касио и нападателите Николас Челесте,
Саша Анеф и Роберто Флориано.
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Мениджърът
на Нюкасъл:
Бербатов е
извънземен!

1. БЛАГОЕВГРАД 2700 ул. “Шишман” №2; п.к. 412, Общ. съвет на БСП ВАЛЕНТИНА РАНГЕЛОВА 073/833310

2. БУРГАС - ГРАД 8000 ул. “Фердинандова” №60, Общ. съвет на БСП ИРИНА НИКОЛЧЕВА 056/844315/16

3. ВАРНА 9000 ул. “Братя Миладинови” №102, Обл. съвет на БСП МИЛКА КУЗМАНОВА 0889748016

4. ВЕЛИКО ТЪРНОВО 5000 ул. ”Хр. Ботев” №2ет.3 ст. 305, Общ. съвет на БСП РУМЯНА ДЕНЧЕВА 0884300741 - сл.

5. ВИДИН 3700 ул. ”Градинска” №7, Общ. съвет на БСП АНАТОЛИЙ КРЪСТЕВ 094/606499, 0887328253

6. ВРАЦА 3000ул. ”Мито Цветков” №2, Обл.съвет на БСП ХРИСТИНА АЛЕКСАНДРОВА 0892443069

7. ГАБРОВО 5300 ул. ”Чардафон” №19, Общ.съвет на БСП ЕМИЛИЯ ДЖЕНКОВА 066/807747, 0896640130

8. ДОБРИЧ 9300 ул. ”България” № 11, Общ. съвет на БСП ДОНКА КЮПРИБАШИЕВА 058/605456, 0889158356

9. КЪРДЖАЛИ 6600 ул. ”Екзарх Йосиф”, бл.”Момина сълза”, Общ.съвет на БСП ТЕОДОРА КАРАКОСТОВА 0361/62268, 0897939160

10. КЮСТЕНДИЛ 2500 ул. ”Патриарх Евтимий” №3, Общ.съвет на БСП НИКОЛАЙ ЧАВДАРОВ 078/550911, 0887386109

11. ЛОВЕЧ 5500 ул. ”Търговска” №65, Обл. съвет на БСП СТОЯНКА МАРИНОВА 068/603955, 068/603957, 0884300530

12. МОНТАНА 3400 ул. “Арх.Младен Кръстев” №1, п.к. 205 Общ. съвет на БСП НЕЛСОН ПЕТКОВ 096/306635, 0877807473

13. ПАЗАРДЖИК 4400 ул. ”Втори януари” № 8, Общ. съвет на БСП ЕЛЕНА НЕШЕВА 034/445840-факс, 0894228873

14. ПЕРНИК 2300 п.к.412; ул. ”Радомир”№1, Общ. съвет на БСП ДОРОТЕЯ ВАСИЛЕВА 076/604636, 0878892000

15. ПЛЕВЕН 5800 пл. ”Възраждане”№1; ет.3; ст. 334, Обл. съвет на БСП ДАМЯНА  ХРИСТОВА 064/800090тел. и факс: 0889274345

16. ПЛОВДИВ 4000 ул. ”Кръстьо Пастухов” №18, Обл. съвет на БСП ИВАНКА ПЕТКОВА 0884245113, 032/622239

17. РАЗГРАД 7200ул. ”Хр.Балкански” №3 п.к. 302, Общ. съвет на БСП ЦЕКО КОСТАДИНОВ 084/660278, 0899854450

18. РУСЕ 7000 ул. ”Църковна Независимост” №18 ет.9, Общ. съвет на БСП МАРИЯ РАЧЕВА 082/825086, 082/825083, 0894443623

19. СИЛИСТРА 7500 ул. ”Любен Каравелов” №1, Общ. съвет на БСП РУМЯНА ТРЪНЧЕВА 0888609484, 086/822362

20. СОФИЯ ГРАД 1111 ул. ”Леге” №10, Гр.съвет на БСП ТАНЯ ТОДОРОВА 02/9872086, 0898571924

21. СОФИЯ ОБЛ. ул. “Позитано” №20 стая 507, Обл. съвет на БСП ВАЛЕНТИНА  ТРАЙКОВА 02/8107327, 0884501127

22. СЛИВЕН 8800 ул. ”Димитър Добрович” №1, Общ.съвет на БСП РАЛИЦА ПАШОВА 044/625049, 0883439200

23. СМОЛЯН 4700 бул. ”България” №69, Общ. съвет на БСП ЕФИМИЯ ТУНЕВА 0301/63565/тел. и факс0884748152

24. СТАРА ЗАГОРА 6000 ул. “Цар Иван Шишман” №83, Общ. съвет на БСП МИРОСЛАВ ГЕОРГИЕВ 042/629164, 0899351997

25. ТЪРГОВИЩЕ 7700 ул. ”Св.св. Кирил и Методий” №3, п.к 34, Общ.съвет на БСП СВЕТЛА СТЕФАНОВА 0601/65195

26. ХАСКОВО Бизнесцентър стая 214 и стая 218, ул. ”Стефан Караджа” №23, ет.2Общ. съвет на БСП ЮЛИЯ ТОНЧЕВА 038/624460, 0899066156, 038/664414-факс

27. ШУМЕН 9700 ул. ”Цар Иван Александър №108, п.к 50, Общ.съвет на БСП СТЕФКА МАВРОДИНОВА 0882885701, 054/876902

28. ЯМБОЛ 8600 ул. ”Цар Александър” №7, Общ. съвет на БСП МАРИЯ СТОЙЧЕВА 046/663310, 0882291271

гледайте

ПО БНТ СВЯТ
ВОЛЕЙБОЛ

17.55 Марек Ивкони -
Аркас

ПО БНТ 2
БАСКЕТБОЛ

21.30 ЛУКойл -

Яхта „Колокита”
с приза „Кор Кароли”

Яхта “Колокита” с шпикер Сте-
фан Акрабов е тазгодишният но-
сител на наградата Златен гло-
бус “Кор Кароли” за най-добро бъл-
гарско ветроходно постижение за
2012 г., обяви председателят на
едноименната фондация Тома То-
мов. Призът се връчва за плаване-
то на яхтата от България до
Карибския басейн и обратно,
извършено в периода август 2011
- юни 2012 година. За цялото пла-
ване Стефан Акрабов е преминал
12 000 мили и е посетил общо 48
пристанища. По време на прехода
той е плавал 80 дни с екипаж и 72
дни - самостоятелно.

ЛУКойл фаворит
срещу Будучност

ЛУКойл Академик беше обявен
за сериозен фаворит от букмейкъ-
рите в решителния домакински
мач от турнира “Юрокъп” срещу
черногорския Будучност. Двубо-
ят е от 21,30 ч. в зала “Универ-
сиада” “Bet-at-home.com” определи
коефициент 1,50 за успех на “сту-
дентите”. Ставката за гостите
от Черна гора е 2,35. “Bet-at-
home.com” ще даде специален бо-
нус, ако българският шампион
спечели с 3 или повече точки,
което ще го класира за следваща-
та фаза на надпреварата.

Будучност

кратки

Първата олимпийска шампионка на България Здравка
Йорданова (заедно със Светла Оцетова от Монреал 1976) и

Пламен Кръстев от Фондация “Български спорт” обявиха
носителите на наградите “Спортен Икар 2012”

Без „Икар” за
топ спортист

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Ще бъдат отличени олимпийските и параолимпийските медалисти

Журито на фондация
“Български спорт” няма да
присъди награда “Спортен
Икар” за “Впечатляващо пред-
ставяне” за 2012 г. Мотивът за
липсата на отличен в най-пре-
стижната категория е липсата
на олимпийско злато в годи-
ната, минала под знака на
Игрите в Лондон. 21-вата це-
ремония по връчване на на-
градите ще бъде в Градската
художествена галерия на 18
декември от 11.00 ч под па-
тронажа на кмета на София
Йорданка Фандъкова .

Двамата ни медалисти от
Олимпийските игри Станка
Златева (сребро в борбата) и
Тервел Пулев (бронз в бокса),
както и двамата отличници от
Параолимпийските игри Сте-
ла Енева (сребърни медали
на диск и гюле) и Радослав
Златанов (бронз в скока на
дължина) ще получат призо-
ве в категорията “Достойно
представяне”. “Отбор на годи-
ната” е националният ни во-

Мони ГЕОРГИЕВ ди. Спринтьорката Ивет Лало-
ва е удостоена с “Икар” за
“Трайно присъствие в светов-
ния елит”, а състезателят по
водна топка на Левски Иван
Тодоров ще получи специал-
на награда за мъжество. 39-
годишният ватерполист е с
ампутиран крак след инци-
дент преди 17 години, но на-
мира средства за подходяща
протеза и продължава да се
състезава.

Специални награди от
Управителния съвет на Фон-
дация “Български спорт” ще
получат Антоанета Стефано-
ва (шахмат), Кубрат Пулев и
Благой Найденов (бокс), Ясен
Иванов (батут), националният
отбор по планинско бягане
(юноши до 17), Бетина Темел-
кова (джудо), Ваня Иванова
(самбо), Станилия Стаменова
(кану-каяк). И тази година на-
градите “Спортен Икар” са
пластики на художника Хрис-
то Христов, а за първи път в
журито бяха джаз певицата
Хилда Казасян и актьорът
Марин Янев.

лейболен тим, достигнал по-
луфинал в Лондон. Приз за
“Изключителна спортна кари-

ера” ще получи Йордан Йов-
чев, единственият гимнастик в
света, участвал на 6 олимпиа-


